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• τα 13 μέτρα στήριξης
των πυρόπληκτων

πΟΥ τΟ πΑΕΙ 
Ο πΡΩΗΝ ΕπΙτΕλΙΚΟΣ;




ΕΛΛΗΝΟΤΟΥΡΚΙΚΑ

ΚΩΣτΗΣ ΧΑτΖΗΔΑΚΗΣ -
ΑΔΩΝΙΣ γΕΩΡγΙΑΔΗΣ

• Με περίπου 70-80 πυρκαγιές
να ξεσπούν κάθε 24ωρο σε
ολόκληρη την επικράτεια το
έργο της πυρόσβεσης τείνει

προς το… ακατόρθωτο   
▶ΣΕΛ. 2

Mεγάλο
«προξενιό» 

στην ενέργεια
▶ΣΕΛ. 30

Οι... «δεκαχίλιαροι» 
στο μικροσκόπιο 

των κομάντο 
της Εφορίας

▶ΣΕΛ. 29


ΑΡ. ΦΥΛ. 1105

Ο μπλε χάρτης και 
ο εκσυγχρονισμός 
της γΑλΑΖΙΑΣ
πΑΡΑτΑξΗΣ 



1,5 €

• Η φράση του υπουργού Εξωτερικών Γιώργου Γεραπετρίτη ότι
«μπορεί να υπάρξει απόκλιση από την αρχική μας γραμμή», γεννάει
πολλές απορίες την ίδια ώρα που ο Ερντογάν δήλωσε ότι έθεσε
ζήτημα αποστρατικοποίησης των νησιών   ▶ΣΕΛ. 9

Σε δύο φάσεις 
το ξεδίπλωμα 

του «Επιτελικού
Κράτους ΙΙ»

▶ΣΕΛ. 23

• Η μαύρη αριθμητική 
της πύρινης καταστροφής















«Μαγνήτες»
ψηφοφόρων
αναζητούν 

στον ΣΥΡΙΖΑ
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Η
Δευτέρα 17 Ιουλίου αναδείχθηκε η πρώτη δύσκολη ημέρα για την δεύτερη κυβέρνηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη. Πριν ακόμη οι υπουργοί συνηθίσουν τα νέα γραφεία τους κλήθηκαν να αντιμετωπίσουν ένα μπα-
ράζ από πυρκαγιές σε Αττική, Βοιωτία, Κορινθία. 

Κατά σύμπτωση όλες οι πυρκαγιές ήταν κοντά στην πρωτεύουσα με την πρώτη ουσιαστικά ημέρα του φετινού κα-
λοκαιριού που ξεκίνησαν τα μελτέμια. Και επί της ουσίας αποδείχθηκε το πρώτο σοβαρό crash test για τον κρατικό
μηχανισμό από την έναρξη της αντιπυρικής περιόδου. Με τον χάρτη επικινδυνότητας στο κόκκινο, λόγω των συν-
θηκών ξηρασίας και των ισχυρών ανέμων που «έσπασαν» την ασφυξία του καύσωνα, στον κρατικό μηχανισμό υ-
πήρχε καθεστώς ετοιμότητας για πυρκαγιές.

Είναι χαρακτηριστικό ότι ο Κυρ. Μητσοτάκης βρέθηκε την περασμένη Δευτέρα στις Βρυξέλλες για τη Σύνοδο της
Ε.Ε. με τις χώρες της Λατινικής Αμερικής, αλλά με το που ενημερώθηκε ότι πίσω στην Αθήνα τα πράγματα σκου-
ραίνουν επίσπευσε την επιστροφή του και νωρίς το απόγευμα της Τρίτης «πάτησε» Ελλάδα και απευθείας μετέβη στο

Συντονιστικό Κέντρο Επιχειρήσεων της Πολιτικής Προ-
στασίας στο Χαλάνδρι. Η πρωθυπουργική εντολή ήταν
σαφής ακόμη και από το αεροπλάνο που ταξίδευε στις
Βρυξέλλες: πλήρης κινητοποίησης του κρατικού μηχανι-
σμού και ετοιμότητα σε όλα τα επίπεδα! 

Φαίνεται, ωστόσο, ότι ακόμη και με υψηλά επίπεδα συ-
ναγερμού και ετοιμότητας της πολιτείας το κακό δεν απο-
φεύχθηκε. Κι αυτό είναι που κάνει την πολιτική ηγεσία
της χώρας να κάθεται σε αναμμένα κάρβουνα καθώς γίνε-
ται αντιληπτό σε όλη του την έκταση και με καταστροφικό
τρόπο ότι το πρόβλημα των πυρκαγιών είναι πολυπαρα-
γοντικό και δεν αντιμετωπίζεται με τις συμβατικές στρα-

τηγικές και με τα «όπλα» που χρησιμοποιούμε μέχρι σήμερα. Έχει, για παράδειγμα, αποδειχτεί ότι η κάθε σπίθα που
εξελίσσεται σε πύρινη λαίλαπα δεν ξεκινάει μόνο από ανθρώπινη αμέλεια ή από εγκληματική πράξη εμπρησμού. Εί-
ναι και τα ακραία καιρικά φαινόμενα από την κλιματική αλλαγή που δημιουργούν άλλες συνθήκες «πολέμου» στο δα-
σικό πεδίο λόγω της αλλαγής του μικροκλίματος και της τεράστιας καύσιμης ύλης που δημιουργείται. Αν στα παρα-
πάνω προστεθούν το πολυδαίδαλο κομμάτι της επικάλυψης των αρμοδιοτήτων πρόληψης και πυροπροστασίας, αλ-
λά και η επανεμφάνιση των γνωστών δυσλειτουργιών με διάφορους δήμους, το άθροισμα «βγάζει» ένα άκρως επι-
κίνδυνο προσάναμμα που οδηγεί σε ανείπωτες καταστροφές σαν κι αυτή που ζούμε σήμερα, αλλά ζήσαμε και πέρσι
και πρόπερσι και όλα τα προηγούμενα χρόνια. 

Είναι χαρακτηριστικό ότι ακόμη μία φορά ακούμε για αυτοδιοικητικές αρχές που δεν είχαν φροντίσει να καθα-
ρίσουν οικόπεδα από ξερόχορτα, παρά το γεγονός ότι λόγω της διπλής εκλογικής διαδικασίας το υπουργείο Εσω-
τερικών εκταμίευσε τα κονδύλια προς τους δήμους για αντιπυρική προετοιμασία –ύψους €25000.000 και αυξημέ-
νων κατά €7,5 εκατ. σε σύγκριση με τα χρήματα που δόθηκαν το 2022– από τον Απρίλιο. Το αληθές του αντίλογου
ότι οι τωρινές φωτιές στην Αττική ξεκίνησαν μέσα σε δασικές εκτάσεις που δεν ανήκουν στην ευθύνη των δημοτικών
αρχόντων δεν αναιρεί ότι κάποιοι δεν έχουν επιτελέσει το καθήκον που τους αναλογεί και δεν αποκλείεται να είναι
απαρχή της επόμενης μεγάλης πυρκαγιάς όπως έχει συμβεί πολλές φορές στο παρελθόν.

Το ευτύχημα –αν μπορεί να χαρακτηριστεί έτσι– ήταν ότι ο σχετικά ψυχρός Ιούνιος συνετέλεσε στον να αργήσουν
να ξεσπάσουν μεγάλες πυρκαγιές αλλά όλοι στο Μαξίμου γνωρίζουν ότι τα δύσκολα δεν έχουν περάσει αλλά είναι
μπροστά μας λόγω και του παρατεταμένου καύσωνα αλλά και των μελτεμιών του Αυγούστου. Τι σημαίνει αυτό; Ότι οι
δυνάμεις πυρόσβεσης θα δυσκολευτούν ακόμη περισσότερο για να αντιμετωπίσουν τις ακραίες πυρκαγιές που υ-
ποδαυλίζονται από την ακραία υποβάθμιση του κλίματος.

Κάπως έτσι θα κυλήσει το υπόλοιπο του ελληνικού καλοκαιριού αποδεικνύοντας ότι όσο καθυστερεί να ανοίξει η
συζήτηση για την κλιματική κρίση και τις σύγχρονες «συνταγές» αποτελεσματικής αντιμετώπισης των συνεπειών της
η κάθε κυβέρνηση θα περπατάει στα κάρβουνα αλλά οι πολίτες θα γίνονται… αναστενάρηδες που έσωσαν μεν τη ζωή
τους αλλά έχασαν το βιος μιας ζωής. Ευτυχώς το Μαξίμου υπόσχεται ότι δεν θα αργοπορήσει. Μακάρι…

Σε αναμμένα
κάρβουνα 
το Μαξίμου

Η δική μας

ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ
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μαινόταν η φωτιά στη Ρόδο. 
Αξίζει να σημειωθεί ότι στο νησί των Ιπ-

ποτών επιχειρούσαν μέχρι το μεσημέρι
της Παρασκευής 102 πυροσβέστες με 26

Με τα μάτια καρφωμένα στις οθό-
νες των τηλεοράσεών τους παρα-
κολουθούν οι πολίτες τις εξελίξεις
από τα μέτωπα των πυρκαγιών
που κατακαίνε από την αρχή της ε-
βδομάδας τον δασικό πλούτο της
χώρας. Όσο όμως κοπάζουν οι
φλόγες αποκαλύπτεται το μέγεθος
της καταστροφής που είναι για
άλλη μία φορά μεγάλο.

Του Νίκου Τσαγκατάκη

Σ
ύμφωνα με τον γεννηθέντα στο
πολύ μακρινό 1852, Χένρι Βαν
Ντάικ, «ο άνθρωπος είναι το μόνο
πλάσμα της φύσης που τολμάει να
ανάψει φωτιά και να ζήσει μαζί της

κι αυτό γιατί είναι ο μόνος που έμαθε πώς να
τη σβήνει». Αν ζούσε σήμερα ο Αμερικανός
ποιητής, είναι σίγουρο ότι θα αναθεωρούσε
την αποφθευγματική σιγουριά του, καθώς
η κατάσβεση μιας πυρκαγιάς στα χρόνια της
παγκόσμιας κλιματικής κρίσης είναι μία
mission impossible αποστολή που όταν ε-
πιτυγχάνεται έχει αφήσει πίσω της χιλιάδες
στρέμματα καμένης γης και αφανισμένου
φυσικού πλούτου.

Αυτή τη συνθήκη ζει εδώ και ημέρες η
Ελλάδα. Χτυπημένη από αρκετές δεκάδες
ταυτόχρονες εστίες πυρκαγιών παλεύει να
τιθασεύσει τις φλόγες σε τρία βασικά μέ-
τωπα. Μέχρι και την ώρα που γραφόταν το
παρόν ρεπορτάζ οι πυροσβεστικές δυνά-
μεις με τη συνδρομή εθελοντών «πάλευαν»

με τις αναζωπυρώσεις στη δυτική Αττική
και στη Λακωνία (σ.σ. ήταν ενεργές μόνο
μικρές εστίες φωτιάς πάντα επίφοβες, ό-
μως, εξαιτίας του ακραίου καύσωνα), ενώ

Η μαύρη
αριθμητική 
της πύρινης
καταστροφής

• Σχεδόν 200.000 στρέμματα έχουν καεί 
σε μία εβδομάδα – Σε περίπου 70 πυρκαγιές 
καθημερινά καλείται να επέμβει το Πυροσβεστικό
Σώμα κι είμαστε ακόμη στον Ιούλιο

1Πρώτη αρωγή έναντι στεγαστικής
συνδρομής: Τις επόμενες ημέρες ε-

νεργοποιείται η πλατφόρμα
arogi.gov.gr η οποία θα υποδέχεται τις
αιτήσεις πρώτης αρωγής έναντι στεγα-
στικής συνδρομής για τα πυρόπληκτα
κτίρια, η οποία θα καταβάλλεται μετά α-
πό τις απαραίτητες διασταυρώσεις και
ελέγχους. Δικαιούχοι της ενίσχυσης εί-
ναι ιδιοκτήτες, κατά πλήρη ή ψιλή κυ-
ριότητα, κτιρίων που υπέστησαν βλάβες
από τις πυρκαγιές, τα οποία χαρακτηρί-
ζονται από τις αρμόδιες υπηρεσίες της
Γ.Γ. Αποκατάστασης Φυσικών Κατα-
στροφών και Κρατικής Αρωγής του υ-
πουργείου Κλιματικής Κρίσης και Πολι-
τικής Προστασίας, ως επικίνδυνα για
χρήση («κόκκινα») ή ως προσωρινά α-
κατάλληλα για χρήση («κίτρινα»), με το
ποσό της πρώτης αρωγής να ανέρχεται
σε €10.000 ή σε €5.000, αντίστοιχα.

2Παροχή στεγαστικής συνδρομής σε
φυσικά και νομικά πρόσωπα για την

αποκατάσταση κτιρίων: Με την ολοκλή-
ρωση των αυτοψιών θα οριοθετηθούν
οι πληγείσες περιοχές και θα χορηγηθεί
στεγαστική συνδρομή για την επι-
σκευή/ανακατασκευή των κτιρίων. Η
στεγαστική συνδρομή, η οποία αποτε-
λείται από δωρεάν κρατική αρωγή
(80%) και άτοκο δάνειο (20%) με την
εγγύηση του ελληνικού Δημοσίου, χο-
ρηγείται στους ιδιοκτήτες των πληγέ-
ντων κτιρίων και έως το μέγιστο όριο
των 150 τ.μ. από το σύνολο του αθροί-
σματος των εμβαδών των ιδιοκτησιών

τους, με σκοπό την αποκατάστασή τους
(επισκευή ή ανακατασκευή, ανάλογα με
τις βλάβες που παρουσιάζουν).

3Επιδότηση ενοικίου ή συγκατοίκη-
σης: Παρέχεται επιδότηση ενοικίου

ή συγκατοίκησης για την κάλυψη δαπα-
νών προσωρινής στέγασης των μόνι-
μων κατοίκων, οι κατοικίες των οποίων
επλήγησαν από τις πυρκαγιές, με το ύ-
ψος της επιδότησης, να κυμαίνεται από
€300 ως και €500, ανάλογα με τις πα-
ραμέτρους.

4Πρώτη αρωγή έναντι κρατικής α-
ρωγής προς πληγείσες επιχειρή-

σεις: Μέσω της πλατφόρμας
arogi.gov.gr χορηγείται πρώτη αρωγή
έναντι επιχορήγησης για την αντιμετώ-
πιση ζημιών, προς πληγείσες επιχειρή-
σεις και μη κερδοσκοπικού χαρακτήρα
φορείς, ανάλογα με το επίπεδο της ζη-
μιάς. Το ύψος της ενίσχυσης πρώτης α-
ρωγής ανέρχεται σε €2.000 για μεσαίο
εύρος ζημιάς και €4.000 για μεγάλο εύ-
ρος ζημιάς στα στοιχεία ενεργητικού
τους. Η ενίσχυση πρώτης αρωγής δεν
αφορά σε επιχειρήσεις με μικρό εύρος
ζημιάς στα στοιχεία ενεργητικού τους,
στις οποίες θα χορηγηθεί προκαταβολή.
Η καταβολή της ενίσχυσης πρώτης α-
ρωγής γίνεται κατόπιν διασταύρωσης
των στοιχείων των αιτούντων πρώτης
αρωγής με τις αιτήσεις πληγεισών επι-
χειρήσεων που έχουν υποβληθεί στην
Περιφέρεια για την καταγραφή και εκτί-
μηση ζημιών από τις επιτροπές κρατικής
αρωγής.

5Προκαταβολή έναντι κρατικής αρω-
γής προς πληγείσες επιχειρήσεις:

Χορηγείται προκαταβολή έναντι της συ-
νολικής επιχορήγησης προς πληγείσες
επιχειρήσεις -συμπεριλαμβανομένων
των αγροτικών εκμεταλλεύσεων- και
μη κερδοσκοπικού χαρακτήρα φορείς,
σε ποσοστό 20% επί της εκτιμηθείσας
ζημιάς, σε συνέχεια της χορήγησης της
πρώτης αρωγής, ακολουθώντας τις
προβλεπόμενες διαδικασίες ώστε μέρος
της ενίσχυσης να καταβάλλεται σε σύ-
ντομο χρονικό διάστημα μετά τη φυσική
καταστροφή. Η προκαταβολή χορηγεί-
ται σε συνέχεια της καταγραφής και ε-
κτίμησης ζημιών που πραγματοποιείται
από τις επιτροπές κρατικής αρωγής της
Περιφέρειας, σταδιακά, ανάλογα με την
πορεία ολοκλήρωσης του έργου των ε-
πιτροπών.

6Κρατική αρωγή προς πληγείσες επι-
χειρήσεις και αγροτικές εκμεταλ-

λεύσεις: Μετά την καταβολή της πρώ-
της αρωγής και της προκαταβολής θα
προχωρήσει και η χορήγηση του τελι-
κού ποσού της επιχορήγησης προς τις
πληγείσες επιχειρήσεις, με την επιχορή-
γηση να καλύπτει μέρος της εκτιμηθεί-
σας ζημιάς σε στοιχεία ενεργητικού της
επιχείρησης, όπως αυτή προκύπτει από
το έργο των επιτροπών κρατικής αρω-
γής. Ειδικότερα, η επιχορήγηση αφορά
ζημιές σε μηχανολογικό εξοπλισμό,
πρώτες ύλες, εμπορεύματα και κατε-
στραμμένα οχήματα της επιχείρησης. Η
τελική επιχορήγηση συμψηφίζεται με




Αποζημιώσεις, επιδότηση
ενοικίου και αναστολή
καταβολής φορολογικών
υποχρεώσεων είναι
μερικά από τα μέτρα που
περιλαμβάνονται στο
έκτακτο πακέτο στήριξης
των πυρόπληκτων που
ανακοίνωσε το πρωί 
της Παρασκευής 
η κυβέρνηση. 
Η κρατική αρωγή στους
πληγέντες συνίσταται,
συγκεκριμένα 
στα εξής:
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οχήματα, έχοντας επιστρατευτεί 4 αερο-
σκάφη και 2 ελικόπτερα. Την ίδια ώρα,
300 πυροσβέστες με 120 οχήματα και 7
πτητικά μέσα (3 αεροσκάφη και 4 ελικό-
πτερα) επιχειρούσαν στα μέτωπα της δυ-
τικής Αττικής, ενώ 52 πυροσβέστες, 15 ο-
χήματα και 4 αεροσκάφη αριθμούσε η δύ-
ναμη που «πολεμούσε» στην Λακωνία. Και
έχει τη σημασία της η αναφορά στα επιχει-
ρησιακά νούμερα, καθώς απαντούν στις
κατανοητές ως έναν βαθμό αιτιάσεις (σ.σ.
όταν εκφράζονται από απλούς ανθρώπους
που βλέπουν τα σπίτια τους να γίνονται
στάχτη) περί μη έγκαιρης παρέμβασης ή
απουσίας επαρκών κατασβεστικών μέσων,
πράγμα που αφενός δεν αποδεικνύεται
στην πράξη αφετέρου δεν λαμβάνει υπό-
ψη κρίσιμους παράγοντες όπως το χρονο-
βόρο του ανεφοδιασμού των πτητικών μέ-
σων αλλά κυρίως η πληθώρα των συμβά-
ντων. Θυμίζεται ότι σύμφωνα με την Πυ-
ροσβεστική Υπηρεσία από το πρωί της πε-
ρασμένης Τετάρτης μέχρι το πρωί της επο-
μένης, δηλαδή σε ένα 24ωρο, είχαν εκδη-
λωθεί σε ολόκληρη τη χώρα 62 δασικές
πυρκαγιές!

Ο πρώτος απολογισμός
Παρά το γεγονός ότι η κατάσταση των πυρ-
καγιών δεν είναι ακόμη πλήρως ελεγχό-
μενη, τα στελέχη των υπηρεσιών της Γενι-
κής Γραμματείας Αποκατάστασης Φυσικών
Καταστροφών και Κρατικής Αρωγής του υ-
πουργείου Κλιματικής Κρίσης και Πολιτι-
κής Προστασίας έχουν ξεκινήσει τις αυτο-
ψίες και τις καταγραφές στις πληγείσες πε-

ριοχές. Μάλιστα, αποστέλλονται άμεσα
στους οργανισμούς τοπικής αυτοδιοίκησης
τα σχετικά ενημερωτικά έγγραφα που αφο-
ρούν τις απαιτούμενες ενέργειες και δια-
δικασίες.

Πέρα, όμως, από τα διαδικαστικά η «α-
ριθμητική» τής έως τώρα καταστροφής εί-
ναι αποκαρδιωτική, καθώς σύμφωνα με
τον πρώτο απολογισμό, σε διάστημα περί-
που μίας εβδομάδας, η Ελλάδα είδε να καί-
γονται κάτι λιγότερο από 200.000 στρέμ-
ματα δασικής έκτασης. Από αυτά τα
114.830 στρ. βρίσκονται στα Δερβενοχώ-
ρια, τα 35.990 στρ. στον Κουβαρά, τα
13.520 στρ. στο Λουτράκι και τα 30.000
στρ. στη Ρόδο.

Ο αριθμός είναι εξαιρετικά μεγάλος αν
αναλογιστούμε ότι ολόκληρο το 2022 εί-
χαν καεί 220.000 στρέμματα, το 2020 και
το 2019 ακόμη λιγότερα (150.000 και
100.000 αντίστοιχα). Εκτός… συναγωνι-
σμού παραμένει το «μαύρο» 2021 όπου σε
ένα δεκάμηνο (Ιανουάριος-Οκτώβριος)
κάτι περισσότερο από 8.700 η πύρινη λαί-
λαπα «κατάπιε» περισσότερα από
1.300.000 στρέμματα.

Στον μαύρο απολογισμό θα πρέπει, τέ-
λος, να προστεθούν οι περίπου 60 κατοι-
κίες (40+ στο Λουτράκι,  20+ στον Κουβα-
ρά) που είτε έχουν καταστραφεί πλήρως
είτε έχουν υποστεί πολύ σοβαρές ζημιές
που τα καθιστούν για την ώρα μη λειτουρ-
γικά και επικίνδυνα, ο αδιευκρίνιστος α-
ριθμός καμένων οχήματα και φυσικά οι α-
πώλειες δεκάδων ζώων που βρήκαν τρα-
γικό τέλος εγκλωβισμένα στις φλόγες.

την χορηγηθείσα πρώτη αρωγή και
προκαταβολή, ενώ στο ίδιο πλαίσιο ε-
ντάσσονται και οι αγροτικές εκμεταλ-
λεύσεις. Σε ένα πλαίσιο συνεργασίας
και συντονισμού που ξεκίνησε άμεσα με
τις Περιφέρειες, οι οποίες και συστή-
νουν τις επιτροπές κρατικής αρωγής,
προωθείται η διαδικασία εκτίμησης των
ζημιών στις επιχειρήσεις και στις αγρο-
τικές εκμεταλλεύσεις, ώστε -αφού ολο-
κληρωθεί η εκτιμητική διαδικασία- να
χορηγηθεί και το τελικό ποσό της επιχο-
ρήγησης, λαμβάνοντας υπόψη όλα τα
σχετικά δεδομένα. Τέλος, όσον αφορά
τις αγροτικές εκμεταλλεύσεις, και εφό-
σον κριθεί απαραίτητο θα ενεργοποιη-
θεί το σχήμα επιχορήγησης επί των φυ-
τικών μέσων παραγωγής από την κρατι-
κή αρωγή, σε ένα πλαίσιο συνεργασίας
με τα συναρμόδια Υπουργεία και τον
ΕΛΓΑ.

7Αποζημιώσεις για τις πρώτες ανά-
γκες των νοικοκυριών και για οικο-

σκευή: Στα πληγέντα από την πυρκαγιά
νοικοκυριά θα καταβληθούν, σε συνερ-
γασία με τους δήμους, χρηματικά ποσά
ενισχύσεων, ανάλογα με την καταγρα-
φή των ζημιών. Συγκεκριμένα, προβλέ-
πεται η καταβολή αποζημιώσεων προς
τα νοικοκυριά που επλήγησαν, ως εξής:
α) οικονομική ενίσχυση €600 σε κάθε
νοικοκυριό που έχει πληγεί η κύρια κα-
τοικία του, για την κάλυψη των πρώτων
αναγκών του, προσαυξημένο ανάλογα
για πολύτεκνες οικογένειες και άτομα
με ειδικές ανάγκες, β) οικονομική ενί-

σχυση μέχρι €6.000 ανά νοικοκυριό, για
την επισκευή ή την αντικατάσταση οικο-
σκευής της κύριας πληγείσας κατοικίας,
ενώ η εν λόγω ενίσχυση περιορίζεται
στο 50% για τις περιπτώσεις δευτερεύ-
ουσας κατοικίας και γ) οικονομική ενί-
σχυση €4.500 σε άτομα που υπέστησαν
αναπηρία (67%) από τραυματισμό στη
φυσική καταστροφή.

8Αναστολή καταβολής φορολογικών
υποχρεώσεων: Στις περιοχές που κη-

ρύσσονται σε κατάσταση έκτακτης ανά-
γκης λόγω των πυρκαγιών, θα χορηγη-
θεί αναστολή της πληρωμής των εκκρε-
μών και βεβαιωμένων φορολογικών υ-
ποχρεώσεων, για έξι μήνες, τόσο για τις
επιχειρήσεις όσο και για τα φυσικά πρό-
σωπα που έχουν πληγεί. Ειδικότερα, η α-
ναστολή αφορά στοχευμένα τις επιχει-
ρήσεις που πιστοποιούνται ως πληγείσες
με σχετική βεβαίωση της Περιφέρειας
και εντάσσονται στο πλαίσιο της κρατι-
κής αρωγής προς πληγείσες επιχειρή-
σεις. Αντίστοιχα, η αναστολή αφορά τα
φυσικά πρόσωπα τα οποία πιστοποιείται
ότι έχουν υποστεί ζημιές στις κατοικίες
τους, στο πλαίσιο της ένταξής τους στο
σχήμα παροχής στεγαστικής συνδρομής
και αποζημίωσης οικοσκευής.

9Αναστολή διενέργειας πράξεων α-
ναγκαστικής εκτέλεσης: Δύναται να

παρασχεθεί αναστολή διενέργειας κάθε
πράξης αναγκαστικής εκτέλεσης επί της
κινητής ή ακίνητης περιουσίας των πλη-
γέντων από την πυρκαγιά, για 6 μήνες.
Η αναστολή αφορά στοχευμένα τις επι-

χειρήσεις που είναι πληγείσες και τα
φυσικά πρόσωπα που έχουν υποστεί ζη-
μιές στις κατοικίες τους. Ειδικότερα, για
τα φυσικά και νομικά πρόσωπα, καθώς
και τις νομικές οντότητες που δικαιού-
νται το συγκεκριμένο μέτρο, αναστέλ-
λεται, για έξι μήνες, η διενέργεια κάθε
πράξης αναγκαστικής εκτέλεσης επί της
κινητής ή ακίνητης περιουσίας τους, ε-
ξαιρουμένων των απαιτήσεων για δια-
τροφή. Η αναστολή καταλαμβάνει, ι-
δίως, τη διενέργεια πλειστηριασμών,
κατασχέσεων, αποβολών και προσωπι-
κών κρατήσεων. Κατά το χρονικό διά-
στημα του εξαμήνου, αναστέλλονται οι
προθεσμίες άσκησης ενδίκων μέσων
και βοηθημάτων που αφορούν σε εκ-
κρεμείς διαδικασίες αναγκαστικής εκτέ-
λεσης. Η αναστολή φορά τις επιχειρή-
σεις που πιστοποιούνται ως πληγείσες
με σχετική βεβαίωση της Περιφέρειας
και εντάσσονται στο πλαίσιο της κρατι-
κής αρωγής προς πληγείσες επιχειρή-
σεις, καθώς και τα φυσικά πρόσωπα τα
οποία πιστοποιείται ότι έχουν υποστεί
ζημιές στις κατοικίες τους, στο πλαίσιο
της ένταξής τους στο σχήμα παροχής
στεγαστικής συνδρομής και αποζημίω-
σης οικοσκευής.

10Τριετής απαλλαγή από τον ΕΝ-
ΦΙΑ: Τα κτίσματα μετά του ανα-

λογούντος σε αυτά οικοπέδου, τα οποία
βρίσκονται σε περιοχές που κηρύσσο-
νται σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης
λόγω των πυρκαγιών και έχουν χαρα-
κτηρισθεί ως επικίνδυνα ή προσωρινά

ακατάλληλα για χρήση, δύναται να α-
παλλαγούν από τον ΕΝΦΙΑ για μία τριε-
τία, με την προϋπόθεση ότι κατά τον
χρόνο αυτόν η κυριότητα ή το εμπράγ-
ματο δικαίωμα στο ακίνητο ανήκει στον
υπόχρεο σε φόρο του έτους αυτού.

11Ρύθμιση και αναστολή ασφαλι-
στικών εισφορών: Κατόπιν της ο-

ριοθέτησης των πληγεισών περιοχών,
παρέχεται η δυνατότητα να ενταχθούν
σε διαδικασία ρύθμισης και αναστολής
ασφαλιστικών εισφορών, οι επιχειρή-
σεις που βρίσκονται εντός των οριοθε-
τημένων περιοχών και έχουν πληγεί α-
πό τις πυρκαγιές. Η αναστολή ασφαλι-
στικών υποχρεώσεων για 6 μήνες, με α-
ντίστοιχη ρύθμισή τους, αφορά στοχευ-
μένα τις πληγείσες από τη φυσική κατα-
στροφή επιχειρήσεις, οι οποίες πιστο-
ποιούνται ως πληγείσες με σχετική βε-
βαίωση της Περιφέρειας.

12Αναστολή συμβάσεων εργασίας:
Για τις πυρόπληκτες επιχειρήσεις

παρέχεται η δυνατότητας αναστολής
των συμβάσεων εργασίας και χορήγη-
σης αντίστοιχου επιδόματος €534 προς
τους εργαζόμενους των εν λόγω επιχει-
ρήσεων για ένα τρίμηνο, υπό την προϋ-
πόθεση πάντα της πιστοποίησης των ε-
πιχειρήσεων ως πληγείσες.

13Έκτακτη χρηματοδότηση προς
τους ΟΤΑ: Σε συνεργασία με τους

οργανισμούς τοπικής αυτοδιοίκησης θα
προχωρήσει έκτακτη χρηματοδότησή
τους –όπου κριθεί αναγκαία– για την κά-
λυψη ζημιών σε δίκτυα και υποδομές.



«Πρέπει να ενσωματώσουμε
τους ψηφοφόρους που μας προ-
τίμησαν από άλλους πολιτικούς
χώρους και να ακούσουμε τα θέ-
λω τους», λένε συνεργάτες του
πρωθυπουργού

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Η
διπλή εκλογική νίκη της Νέ-
ας Δημοκρατίας στις εθνικές
εκλογές του Μαΐου και του Ι-
ουνίου έχει ανεβάσει το πή-
χη του κυβερνώντος κόμμα-

τος και για τις αυτοδιοικητικές εκλογές του
Οκτωβρίου. Εκεί όπου η Νέα Δημοκρατία
θέλει να διατηρήσει τα κεκτημένα και να
παραμείνει ο χάρτης μπλε.

Εξάλλου εάν εξαιρέσουμε την Κρήτη ό-
που είναι δεδομένη η εκλογή του Σταύρου
Αρναουτάκη, τον οποίο στηρίζει μεν η
Νέα Δημοκρατία αν και στέλεχος του ΠΑ-
ΣΟΚ, στις υπόλοιπες περιφέρειες οι εκλε-
κτοί του κυβερνώντος κόμματος είναι τα α-
πόλυτα φαβορί για να επικρατήσουν. 

Μάλιστα κομματικοί παράγοντες ισχυ-
ρίζονται πως είναι πολύ πιθανό σε κάποιες
περιφέρειες να ολοκληρωθεί η «μπουγά-
δα» από την πρώτη Κυριακή και να μην
χρειαστούν επαναληπτικές εκλογές. 

Κι αυτό διότι ας μην λησμονούμε ότι με
το νέο εκλογικό νόμο εάν κάποιος αυτοδι-
οικητικός εξασφαλίσει το 43% συν μία ψή-
φο εκλέγεται από την πρώτη Κυριακή. 

Το παρασκήνιο της επιλογής προσώ-
πων για τη διεκδίκηση των περιφερειών
και οι έστω λιγοστές… προσθαφαιρέσεις
κρύβουν μηνύματα τα οποία επιδιώκει η
κυβερνώσα παράταξη. 

Το πρώτο είναι εκείνο της συνέχειας μέ-
σα από σταθερές επιλογές στις περιφέρει-
ες, τις οποίες ο Κυριάκος Μητσοτάκης
διαμηνύει με κάθε ευκαιρία ότι τις αντιμε-
τωπίζει ως αναπτυξιακούς πυλώνες, θέλο-
ντας συνεπώς τους «μικρούς πρωθυπουρ-
γούς» στο πλευρό των συμμάχων της κε-
ντρικής διοίκησης.

Το πιστοποιεί η απόφαση του κ. Μη-
τσοτάκη να δώσει το χρίσμα στους 10 πε-
ριφερειάρχες που είχαν πέσει στη μάχη με
τη γαλάζια σημαία και το 2019, κερδίζο-
ντάς την οι πέντε από την πρώτη Κυριακή
και συγκεκριμένα οι Απόστολος Τζιτζι-
κώστας (Κεντρική Μακεδονία), Αλέκος
Καχριμάνης (Ήπειρος), Κώστας Αγορα-
στός (Θεσσαλία), Γιώργος Χατζημάρκος
(Νότιο Αιγαίο), Γιώργος Κασαπίδης (Δυ-
τική Μακεδονία) και στον δεύτερο γύρο οι
Γιώργος Πατούλης (Αττική), Φάνης
Σπανός (Στερεά Ελλάδα), Νεκτάριος
Φαρμάκης (Δυτική Ελλάδα), Χρήστος
Μέτιος (Ανατολική Μακεδονία – Θράκη),
Ρόδη Κράτσα (Ιόνιο).

Στη Νέα Δημοκρατία γνωρίζουν ότι η
δυναμική του ΣΥΡΙΖΑ είναι ανύπαρκτη
στην τοπική αυτοδιοίκηση και γι’ αυτό τον
λόγο έχουν στρέψει το βλέμμα τους στο
ΠΑΣΟΚ, το οποίο διατηρεί ισχυρές δυνά-
μεις στις τοπικές κοινωνίες, ενώ έχει τερά-
στια ερείσματα μεταξύ των αυτοδιοικητι-
κών παραγόντων. 

Έτσι, λοιπόν, η Νέα Δημοκρατία πιέζει
το ΠΑΣΟΚ και το κυριότερο του «ροκανί-
ζει» τις σίγουρες νίκες. Τρανό παράδειγμα
η περιφέρεια Κρήτης. Ο Σταύρος Αρνα-

ουτάκης είναι γνωστό τις πάσι ότι είναι
ΠΑΣΟΚ. Επίσης είναι γνωστό ότι εξελέγη
ευρωβουλευτής το 2004 με το ΠΑΣΟΚ, ό-
πως επίσης ότι εξελέγη βουλευτής το 2009
με το ΠΑΣΟΚ και για ένα χρόνο μετείχε
στην κυβέρνηση Γιώργου Παπανδρέου,
ως υφυπουργός Οικονομίας. 

Με το να τον στηρίξει και η Νέα Δημο-
κρατία κόβει την φόρα του ΠΑΣΟΚ, που
πλέον ναι μεν θα εκλέξει ένα δικό του στέ-
λεχος, αλλά δεν θα είναι μία καθαρή νίκη.
Ανάλογα πράττει η Νέα Δημοκρατία και
στον Δήμο Πειραιά. 

Εκεί επιλέχθηκε η στήριξη στον Γιάν-
νη Μώραλη, ο οποίος εκτός του Ολυ-
μπιακού φοράει και την φανέλα του ΠΑ-
ΣΟΚ. Εξάλλου ο πατέρας του δημάρχου, ο
αείμνηστος Πέτρος Μώραλης, ήταν μετα-
ξύ των συνιδρυτών του ΠΑΣΟΚ, υπουρ-
γός των κυβερνήσεων του Ανδρέα Πα-
πανδρέου, με τον οποίο διατηρούσε στε-
νή φιλία. 

Ταυτόχρονα με τις συγκεκριμένες στη-
ρίξεις η Νέα Δημοκρατία υψώνει ανάχωμα
σε πιθανή συνεργασία του ΠΑΣΟΚ με τον
ΣΥΡΙΖΑ. Να μην ξεχνάμε ότι τον Γιάννη
Μώραλη στήριξε και στηρίζει και ο Βαγγέ-

λης Μαρινάκης, ο οποίος αναμένεται να
είναι εκ νέου υποψήφιος Δημοτικός Σύμ-
βουλος Πειραιά. 

Σύμφωνα με τους κομματικούς παράγο-
ντες όλο το βάρος μετατοπίζεται στην περι-
φέρεια Πελοποννήσου, όπου επιλέχθηκε
η υποψηφιότητα του Δημήτρη Πτωχού,
αντί του απερχόμενου Παναγιώτη Νίκα.
Όπως υποστηρίζουν κομματικοί παράγο-
ντες ο κ. Νίκας, στην τηλεφωνική επικοι-
νωνία που είχε με τον πρωθυπουργό, εξέ-
φρασε την πικρία του, αλλά υποσχέθηκε
ότι δεν θα κατέλθει ως αντάρτης στην προ-
εκλογική μάχη. 

Όμως στην ίδια περιφέρεια θα είναι υ-
ποψήφιος εκ νέου και ο Πέτρος Τατού-
λης, ο οποίος είχε εκλεγεί δύο φορές Πε-
ριφερειάρχης Πελοποννήσου και όπως ι-
σχυρίζεται ο ίδιος μπορεί να καταφέρει
στον δεύτερο γύρο να πάρει το σύνολο των
ψηφοφόρων που προέρχονται από τον
ΣΥΡΙΖΑ, το ΠΑΣΟΚ και τα άλλα κόμματα
της αντιπολίτευσης.

Και στο Βόρειο Αιγαίο δεν επιλέχθηκε ο
νυν περιφερειάρχης Κώστας Μουτζού-
ρης, ο οποίος ως αντάρτης της Νέας Δη-
μοκρατίας κέρδισε την μάχη του 2019. Τώ-

ρα ο κ. Μουτζούρης πάλεψε για το χρί-
σμα. Μάλιστα όπως αναφέρουν πηγές του
Μαξίμου ζήτησε συγνώμη για κάποιες α-
κραίες δηλώσεις του από τον πρωθυπουρ-
γό, αλλά δεν έπεισε. 

Εξάλλου λόγω και του μεταναστευτικού
οι σχέσεις Μουτζούρη με τον πρωθυ-
πουργό, αλλά και τη Νέα Δημοκρατία πέ-
ρασαν από σαράντα κύματα. Είναι χαρα-
κτηριστικό ότι για μεγάλο χρονικό διάστη-
μα οι σχέσεις του απερχόμενου περιφερει-
άρχη με το Νότη Μηταράκη θύμιζαν πο-
λεμική ατμόσφαιρα. 

Η κυβέρνηση ήθελε να κλείσει την ντρο-
πή της Μόριας, όπως κι έκανε δημιουργώ-
ντας το Κέντρο Υποδοχής και Ταυτοποίη-
σης στο Καρά Τεπέ. Ο Μουτζούρης αντέ-
δρασε έντονα και από τότε διερρήχθησαν
και οι τελευταίοι δίαυλοι που είχε με το
Μαξίμου. Οπότε η επιλογή του Αλκιβιάδη
Στεφανή ήταν μεν έκπληξη, αλλά και από-
φαση εδώ και καιρό του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη.

Σε ό,τι αφορά τους δήμους, θα υπάρξει
περισσότερο ένα κλείσιμο ματιού και προ-
ώθηση υποψηφίων ανά την επικράτεια αλ-
λά χωρίς «χρίσματα», στη λογική ότι οι το-
πικές κοινωνίες δείχνουν τον δρόμο. Πά-
ντως θα υποστηριχθούν στην Αθήνα ο
Κώστας Μπακογιάννης, στη Θεσσαλονί-
κη ο Κωνσταντίνος Ζέρβας, στον Πειραιά
ο Γιάννης Μώραλης, στη Λάρισα ο Θα-
νάσης Μαμάκος, ενώ στην Πάτρα «παί-
ζουν» τα ονόματα αυτοδιοικητικών όπως ο
Κώστας Σβόλης αλλά και του βουλευτή
Ιάσονα Φωτήλα.

Νέα βάση
Όμως οι αυτοδιοικητικές εκλογές αποτε-
λούν και μία πρώτης τάξεως ευκαιρία για
διεύρυνση της βάσης της Νέας Δημοκρα-
τίας. Η επιχείρηση διαμόρφωσης μιας «νέ-
ας Ν.Δ.» δεν ξεκίνησε με το διπλό εκλογικό
αποτέλεσμα του Μαΐου και του Ιουνίου,
που έφερε ανακατατάξεις συνολικά στο πο-
λιτικό σκηνικό. Δεν ξεκίνησε ούτε με τη νί-
κη τον Ιούλιο του 2019.

Η αρχή έχει γίνει το 2016, όταν ο κ.
Μητσοτάκης εξελέγη πρόεδρος της γαλά-
ζιας παράταξης. Από τις πρώτες ημέρες ο
κ. Μητσοτάκης επένδυσε στο μοντέλο της
μετριοπάθειας και της τεχνοκρατικής αντί-
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ληψης καθώς και σε μεταρρυθμιστικό πρό-
σημο, ξεπερνώντας το προφίλ του κόμμα-
τος που είναι η λαϊκή δεξιά. Μπορεί ο ί-
διος να θέλει να λέει ότι οι διευρύνσεις δεν
αφορούν πρόσωπα αλλά ιδέες, όμως στην
πραγματικότητα οι συμβολισμοί κομματι-
κής διεύρυνσης που ουσιαστικά οδήγησαν
τη Ν.Δ. σε τροχιά αλλαγής της βάσης της
περνούν εδώ και μια επταετία από άλλους
παράλληλους δρόμους.

Αναμφίβολα οι άνθρωποι, δηλαδή μια
σειρά από στελέχη που ο κ. Μητσοτάκης
έχει επιλέξει να βγάλει στην πρώτη γραμμή
αρχικά στο κόμμα του (όπως ήταν ο κύκλος
των προεδρικών συμβούλων στην κομμα-
τική έδρα στην Πειραιώς) και αργότερα
στην κυβέρνηση ήταν το πρώτο μήνυμα
για το πώς θέλει να μετασχηματιστεί η Νέα
Δημοκρατία. Το 2019 ως πρωτοεμφανιζό-
μενος Πρωθυπουργός στη ΔΕΘ ο κ. Μη-
τσοτάκης έκλεινε την ομιλία του με παρα-
πομπές στον Ελευθέριο Βενιζέλο, ενώ
στις προγραμματικές δηλώσεις του Ιουλίου
του 2019 είχε μιλήσει για τον «φιλελεύθερο
εκσυγχρονισμό». 

Κατά τις προγραμματικές δηλώσεις στην
Βουλή προ δύο περίπου εβδομάδων έκανε
και πάλι αναφορές από τον Ελευθέριο
Βενιζέλο μέχρι τον Κώστα Σημίτη για να
τοποθετήσει τη χώρα στο σύνορο ενός ι-
στορικού τόξου με γέφυρα τη δική του
πρώτη κυβερνητική θητεία.

Είναι σαφές ότι επί προεδρίας Μητσο-
τάκη στη Ν.Δ. το πιο φιλελεύθερο κομμάτι
ενισχύεται μεθοδικά στο πέρασμα των ε-
τών σε μια σύνθεση με την παραδοσιακή
Δεξιά και με σταθερό, στρατηγικό προσα-
νατολισμό την κατοχύρωση της γαλάζιας
κυριαρχίας στο Κέντρο. «Στον μεσαίο χώρο
της λογικής και του μέτρου», όπως λένε οι
συνεργάτες του.

Η σύνθεση της σημερινής κυβέρνησης
λέει από μόνη της πολλά για τον στόχο του
κ. Μητσοτάκη να απευθύνεται στα δεξιά
και στα αριστερά του πολιτικού φάσματος,
με έναν εν εξελίξει πολιτικό επαναπροσ-
διορισμό του κόμματός του. 

Το αυστηρώς «νεοδημοκρατικό» κριτή-
ριο δεν φαίνεται να υπήρξε στο μυαλό του
όταν επέμεινε σε ένα ισχυρό Μαξίμου, ε-
νισχύοντας ακόμα περισσότερο τον κύκλο
των εξ απορρήτων του, καθώς θεώρησε ό-
τι αυτή η επιτελικότητα απέδωσε. Αξιοποί-
ησε την κοινοβουλευτική ομάδα του, η ο-
ποία άνοιξε με πρόσωπα που ο ίδιος έφερε
στη δημόσια σφαίρα – ως εξωκοινοβου-
λευτικούς – την προηγούμενη τετραετία, ε-
νώ  συνέχισε τα ανοίγματα στον κεντρώο
χώρο, στους τεχνοκράτες, στην τοπική αυ-
τοδιοίκηση.

Ο Γιώργος Γεραπετρίτης, ο Άκης
Σκέρτσος, ο Κυριάκος Πιερρακάκης και
άλλοι πρωτοκλασάτοι, οι οποίοι σηματο-
δότησαν την επιχείρηση διεύρυνσης της
Ν.Δ. στη διάρκεια της πρώτης τετραετίας
παρέμειναν με ρόλους – κλειδιά στο και-
νούργιο σχήμα. 

Ενισχυμένες αρμοδιότητες δόθηκαν σε
στελέχη που η φωνή τους ακούγεται απο-
τελεσματικά σε πιο συντηρητικά ακροατή-
ρια, για παράδειγμα ο αρμόδιος για τα κοι-
νοβουλευτικά Μάκης Βορίδης, ενώ άλλα
στελέχη με κεντρώο πρόσημο αναβαθμί-
στηκαν (Βιβή Χαραλαμπογιάννη, Αλε-
ξάνδρα Σδούκου) έως και προστέθηκαν
στον στενό πυρήνα του Μαξίμου, όπως ο

Θανάσης Κοντογεώργης. Οι πλέον χα-
ρακτηριστικές νέες περιπτώσεις συνέχισης
των… συνθέσεων είναι ο Γιώργος Φλω-
ρίδης και ο Μιχάλης Χρυσοχοΐδης. Τα
εν λόγω στελέχη δίνουν άλλωστε το στοί-
χημα των «μεγάλων μεταρρυθμίσεων» στα
κομβικά χαρτοφυλάκια της Δικαιοσύνης
και της Υγείας, αντίστοιχα.

Ταυτόχρονα, το μυαλό του κ. Μητσοτά-
κη είναι στραμμένο στη γενιά των σαρα-
ντάρηδων, τόσο για την κυβέρνηση όπου
υπάρχουν εκπρόσωποί της όσο και στο
κόμμα με πιο χαρακτηριστική περίπτωση
τον 35χρονο κυβερνητικό εκπρόσωπο της
Ν.Δ. και γραμματέα της παράταξης, Παύλο
Μαρινάκη. Τώρα πλέον ο επόμενος στό-
χος της Νέας Δημοκρατίας είναι η ενσω-
μάτωση και των κεντρώων ψηφοφόρων
που για δεύτερη συνεχόμενη φορά προτί-
μησαν την γαλάζια παράταξη, αλλά και των
ψηφοφόρων προερχόμενων από την σο-
σιαλδημοκρατία και την αριστερά. 

Και όπως τονίζουν παράγοντες του Μα-
ξίμου «να μην κάνουμε το ίδιο λάθος με τον

ΣΥΡΙΖΑ που δεν τους έδωσε σημασία και δεν
τους ενσωμάτωσε. Πρέπει να τους γνωρίσουμε,
να καταλάβουμε τα θέλω τους και να τους πεί-
σουμε ότι η Νέα Δημοκρατία είναι μία πλατιά
παράταξη που δεν θέλει μόνο τους παραδο-
σιακούς από την λαϊκή δεξιά». 

Η ατζέντα
Παράλληλα με τα πρόσωπα έρχεται η ατζέ-
ντα – εκ νέου οργανωμένη επιτελικά. Πρό-
κειται για πολιτικές επιλογές οι οποίες ε-
κτείνονται σε ευρύ μέτωπο θεμάτων. «Τι
σημαίνει δεξιά, κεντρώα, αριστερή πολιτική;
Εμείς ακολουθούμε προοδευτική πολιτική» εί-
ναι η μόνιμη επωδός του κ. Μητσοτάκη.
Περίπου το ίδιο επανέλαβε κατά την ανά-
γνωση των προγραμματικών δηλώσεων με
την αποστροφή του «δεν ξέρω αν είναι αρι-
στερό ή δεξιό το gov.gr, ούτε πιστεύω ότι είναι
συντηρητικές οι πολιτικές που αυξάνουν τις
συντάξεις».

Σύμφωνα με τη μητσοτακική γραμμή
«προοδευτική δύναμη είναι εκείνη που είναι
χρήσιμη για λύσεις στα προβλήματα, που στη-

ρίζει τους αδύναμους, που δίνει ίδιες ευκαι-
ρίες». Όπως αναφέρουν οι αναλυτές «ο κ.
Μητσοτάκης εμπεδώνει το νέο πολιτικό προ-
φίλ της Ν.Δ. ανοίγοντας στην κοινωνία τη βε-
ντάλια της πολιτικής του, καθώς μιλάει για ε-
πενδύσεις, ανάπτυξη, φοροαπαλλαγές αλλά
φέρνει στην πρώτη γραμμή και δώρα και επι-
δόματα, ποντάρει στα εξοπλιστικά προγράμ-
ματα για την αμυντική θωράκιση της χώρας
αλλά και ανοίγει ατζέντα δικαιωμάτων εντάσ-
σοντας προσεκτικά στη στρατηγική του αιτή-
ματα της ΛΟΑΤΚΙ κοινότητας, όσο κι αν ανα-
γνωρίζει ότι η συγκεκριμένη θεματολογία α-
πειλεί με… ταλαντώσεις στο δεξιότερο ακροα-
τήριο». Ενδεικτική η πρόσφατη και μέσω
ξένου πρακτορείου (Bloomberg) προσε-
κτική διατύπωση για τον γάμο των ομόφυ-
λων ζευγαριών.

Η ρητορική
Σε μια άλλη συζήτησή του με τον δημοσιο-
γράφο του Politico, Φλόριαν Εντερ, τον
Μάιο του 2021, ο κ. Μητσοτάκης μιλούσε
για την Κεντροδεξιά που «κατόρθωσε όχι μό-
νο να επιβιώσει, αλλά και να ενισχυθεί στην
Ελλάδα». Το πέτυχε, όπως εκτιμούσε τότε,
γιατί η Κεντροδεξιά έγινε «λιγότερο ιδεολο-
γική, πιο πρακτική, πιο προοδευτική και ικανή
να κάνει το είδος της μεγάλης σύνθεσης και
των αλλαγών που απαιτούνται σε ένα άρδην
μεταβαλλόμενο τοπίο».

Είχε εντάξει στη στρατηγική του ήδη α-
πό την προεκλογική περίοδο των εκλογών
του 2019 δίπολα όπως το «πρόοδος ή συ-
ντήρηση» και διλήμματα όπως «μπροστά ή
πίσω», αφήνοντας στην άκρη κομματικές
ταμπέλες. «Και παύοντας να ενδιαφέρεται για
πιο περιορισμένα, δεδομένα κοινά», όπως υ-
πογραμμίζουν οι αναλυτές.

Από τις λέξεις «σύγκριση» και «σταθερό-
τητα» που σε μεγάλο βαθμό οδήγησαν την
προηγούμενη τετραετία, ο κ. Μητσοτάκης
έχει περάσει στις λέξεις «ευρύχωρες συμμα-
χίες», «δικαιώματα στους μέχρι χθες αόρα-
τους», «μεγάλα άλματα», διαβλέποντας ευ-
καιρία να σφραγίσει ως πρωθυπουργός
την είσοδο του πολιτικού συστήματος και
της χώρας σε νέα εποχή. 



«Δολοφονίες χαρακτήρων»… 
Άμοιροι των ευθυνών 
οι «δολοφόνοι»…

Η
Σοφία Νικολάου κατηγο-
ρήθηκε από τους Πολάκη
(σιγά μην έλειπε ο Μάρτης
από την Σαρακοστή…),
Σπίρτζη και κάποιον Ξαν-

θόπουλο ότι δαπάνησε δημόσιο χρήμα
μέσω παρανόμων και παράτυπων συμβά-
σεων προμήθειας εξοπλισμού (τεστ, μά-
σκες) για τον COVID 19. 

Μετά τις θορυβώδεις «καταγγελίες» των
παραπάνω γνωστών και μη εξαιρετέων συ-
ριζαϊκών στελεχών , η Οικονομική Εισαγ-
γελία επελήφθη του θέματος, εξέτασε όλες
τις επίμαχες συμβάσεις και στη συνέχεια
έθεσε τις καταγγελίες εις βάρος της Σοφίας
Νικολάου στο αρχείο αφού δεν εντόπισε
κάποια παρανομία. Ο θόρυβος όμως των
συριζαϊκών τρολ είχε κάνει το θαύμα του
και η Σοφία Νικολάου που είχε παραιτη-
θεί από την θέση της για να κατέβει ως υ-
ποψήφια βουλευτής στην Εύβοια δεν συ-
μπεριλήφθη στους υποψηφίους αφού τον
περασμένο Μάιο η έρευνα δεν είχε περα-
τωθεί.

Συμπερασματικά, οι προαναφερθείσες
και με άλλα κριτήρια καταγγελίες εις βάρος
της τελικά κατέληξαν πράγματι σε μια «δο-
λοφονία χαρακτήρος» με τους «δολοφό-
νους» μέχρι στιγμής να μην λογοδοτούν
πουθενά. Βέβαια, η ίδια με δήλωσή της ξε-
καθάρισε ότι σύντομα «θα την βρουν μπρο-
στά τους». 

Παρατίθεται ολόκληρη η δήλωση
της Σοφίας Νικολάου.

«Στις 10 Μαρτίου, κι εν μέσω μιας άθλιας ε-
πίθεσης εναντίον μου, είχα δηλώσει: “Όλα ό-
σα με κατηγορούν είναι συκοφαντίες που πολύ
σύντομα θα καταπέσουν στη Δικαιοσύνη. Δεν
υπάρχει σε βάρος μου καμιά ποινική δίωξη,
δεν διώκομαι από κανέναν, παρά μόνο από
τους συκοφάντες μου γι’ αυτό και δεν δια-
πραγματεύομαι με κανένα την αξιοπρέπειά
μου”.

Έπειτα από 4 μήνες μπορώ πλέον να αντι-
μετωπίσω με το κεφάλι ψηλά όλους εκείνους
που έστησαν τη σκευωρία εις βάρος μου και
εις βάρος της Νέας Δημοκρατίας. 

Η αμετάκλητη αρχειοθέτηση της υπόθεσης
των συμβάσεων της Γενικής Γραμματείας Αντε-
γκληματικής Πολιτικής, από τον Οικονομικό
Εισαγγελέα είναι δίκαιη κι έγινε πράξη διότι ε-
πιβεβαιώθηκαν όλα όσα υποστήριζα από την
αρχή.

Δεν υπήρξε καμιά ζημιά σε βάρος του Δη-
μοσίου, όπως με κατήγγειλαν οι εθνικοί συκο-
φάντες. Σκόπιμα στο αρχικό, σαθρό πόρισμα,
δεν έλαβαν υπόψιν έγγραφο της Επιτροπής Α-
νταγωνισμού που αποδεικνύει ότι οι τιμές με
τις οποίες έγιναν οι προμήθειες του υγειονομι-
κού υλικού από τη ΓΓΑΠ ήταν νόμιμες και κάτω
από τις τιμές της αγοράς. 

Παράλληλα, η απόφαση του Οικονομικού
Εισαγγελέα τονίζει ότι ουδέποτε είχα επικοι-
νωνία με τους ιδιοκτήτες και τους νόμιμους εκ-
προσώπους των εταιρειών που ανέλαβαν την
υλοποίηση των προμηθειών της ΓΓΑΠ.

Χαρακτηρίζει τέλος αβάσιμα τα δημοσιεύ-
ματα όλων εκείνων που έσπευσαν να με δικά-
σουν και να με καταδικάσουν, θέλοντας να με
εξοντώσουν ηθικά και να με εξαφανίσουν πο-
λιτικά.

Το τελικό πόρισμα των ελεγκτών του ΣΔΟΕ
και η πράξη αρχειοθέτησης από τον Οικονομι-

κό Εισαγγελέα είναι κόλαφος για τους μηνυτές
μου, κ. Πολάκη, Σπίρτζη και Ξανθόπουλο α-
πό τον ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και για όσους προσπά-
θησαν ανεπιτυχώς να σπιλώσουν την τιμή και
την υπόληψή μου και να κάνουν ζημιά στη Νέα
Δημοκρατία.

Σε όλη μου την επαγγελματική και πολιτική
σταδιοδρομία πορεύτηκα με διαφάνεια αλλά
και με εδραία την πεποίθηση ότι στο τέλος πά-
ντα νικάει το δίκαιο. 

Όσοι θέλησαν να με πλήξουν με χτυπήματα
κάτω από τη μέση θα με βρουν μπροστά τους
σύντομα.».

Τα ίδια και η Καϊλή; 
Το θέμα της Εύας Καϊλή είναι γνωστό.
Βρέθηκαν στο σπίτι της λεφτά που δεν
δικαιολογούνται, συνελήφθη, προφυ-
λακίστηκε, αποφυλακίστηκε με «βρα-
χιολάκι» - το οποίο στην συνέχεια αφαι-
ρέθηκε- και μετά παρέλευση μικρού
χρονικού διαστήματος άρχισε να ασκεί
κανονικά τα καθήκοντα της ως ευρω-
βουλευτής παρά την διαγραφή της από
το ΠΑΣΟΚ. 

Η ίδια από την πρώτη στιγμή αρνείται
κατηγορηματικά την συμμετοχή της σε χρη-

ματισμό του συζύγου της από το Κατάρ κά-
τι που και ο ίδιος ο σύζυγος της παραδέχε-
ται. 

Στις κατηγορίες που αποδίδονται στην
Εύα Καϊλή είναι και ότι λόγω χρηματι-
σμού μετέβη στο Κατάρ και υποστήριξε
την πολιτική των εργασιακών συνθηκών
στην εν λόγω χώρα για την κατασκευή των
γηπέδων του Μουντιάλ. 

Η πρόσφατη όμως αποκάλυψη της Ιτα-
λικής εφημερίδας “Corriere Della
Sera” ότι τις κατευθύνσεις για την τοπο-
θέτηση της Καϊλή είχε δώσει με γραπτές
οδηγίες ο ύπατος εκπρόσωπος της Ε.Ε.
Ζοζέφ Μπορέλ με προοπτική την ενισχυ-
μένη συνεργασία του Κατάρ με την Ε.Ε.
αλλάζει τα δεδομένα. Αφού η Καϊλή δεν
μετέβη αυτοβούλως στο Κατάρ με σκοπό
να υποστηρίξει του Καταριανούς λόγω
χρηματισμού αλλά για ενίσχυση της πολι-
τικής της Ε.Ε. 

Αν τελικά η δικαστική έρευνα δεν βρει
επιβαρυντικά στοιχεία εις βάρος της Εύας
Καϊλή με αποτέλεσμα την ποινική αθώω-
σή της, τότε η περίπτωση της δεν θα απο-
τελεί ένα άλλο επεισόδιο «δολοφονίας χα-
ρακτήρος» είτε για λόγους πολιτικής της
Ε.Ε., είτε για «ξεκάρφωμα» των πραγματι-
κών ενόχων; 
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• Πολλές φορές με αφορμή κυρίως δημοσιεύματα 
του γραπτού και ηλεκτρονικού τύπου έχει

χρησιμοποιηθεί η φράση «δολοφονίες χαρακτήρων».
Συνήθως είναι η αντίδραση εκείνων που δέχονται την
κατηγορία και κάνουν λόγο για λάσπη στο πρόσωπο

τους επικαλούμενοι την άμεση προσφυγή στην
δικαιοσύνη για να αποδείξουν την αθωότητα τους.

Ένα τέτοιο παράδειγμα προφανώς είναι και η
περίπτωση της πρώην γραμματέως της

αντιεγκληματικής πολιτικής Σοφίας Νικολάου. 
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Πως μπορεί να διεξαχθεί
διάλογος, όταν η Τουρκία
δεν χορηγεί άδεια για να
λειτουργήσει η Μονή Πα-
ναγίας Σουμελά στις 15
Αυγούστου

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Π
ριν ο αλέκτωρ λα-
λήσει τρις οι προσ-
δοκίες του Μαξί-
μου για μία νέα η-
μέρα στις ελληνο-

τουρκικές σχέσεις καταρρέει με
πάταγο. Και βέβαια όπως επισή-
μανε η «Α» το προηγούμενο Σάβ-
βατο τα ελληνοτουρκικά είναι μία
εξαιρετικά δύσκολη εξίσωση,
που δεν επιλύονται με ευχολόγια
και χαμόγελα. Μέσα σε 10 ημέ-
ρες από τη συνάντηση του Βίλνι-
ους έχουν έρθει εκ νέου τα πάνω-
κάτω. Και το μόνο που τελικά μέ-
νει από τη συνάντηση στην πρω-
τεύουσα της Λιθουανίας είναι οι
φωτογραφίες των δύο ηγετών και
τα ραντεβού που έδωσαν οι υ-
πουργοί Εξωτερικών Ελλάδας-
Τουρκίας για να συνεχίσουν τον
διάλογο. Και το ερώτημα που τί-
θεται είναι επί ποιων θεμάτων θα
διεξαχθεί ο διάλογος; Διότι ήδη
ο Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν από τα
κατεχόμενα έβγαλε τη μάσκα του
καλού παιδιού. 

Ο Τούρκος Πρόεδρος από τα
Κατεχόμενα εκμεταλλευόμενος
την ρήση Μητσοτάκη περί γεω-
πολιτικών θεμάτων άφησε αιχ-
μές για την Ε.Ε. που δεν αναγνω-
ρίζει το ψευδοκράτος. Και για να
δέσει την επιχειρηματολογία του,
έκανε λόγο ότι στην συνάντηση
του Βίλνιους έθεσε το ζήτημα της
αποστρατικοποίησης των νη-
σιών του Βόρειου και Νότιου Αι-
γαίου. «Αυτό, το συζητήσαμε ξεκά-
θαρα με τον Πρωθυπουργό κ. Μη-
τσοτάκη. Εννοώ το θέμα της στρα-
τιωτικοποίησης αυτών των νησιών.
Άλλωστε ο Υπουργός Εξωτερικών
της χώρας μίλησε με τον ομόλογο
του για το θέμα, μιλάει και θα μιλή-
σει για αυτά και στις επόμενες συ-
ναντήσεις τους», είπε ο Ταγίπ Ερ-
ντογάν. Το εντυπωσιακό είναι ό-
τι ο κ. Ερντογάν θεωρεί ως δε-
δομένο ότι η Τουρκία θα επιτύ-
χει μέσω του διαλόγου το στόχο
της: «Ο Υπουργός Εξωτερικών μας, ο
κ. Χακάν, συναντά τον συνομιλητή
του και οι σχέσεις του συμβούλου
μου Τσαγατάϊ Κιλίτς, με τον ειδικό
εκπρόσωπο του Μητσοτάκη θα κά-
νουν αυτή τη διαδικασία πολύ δια-
φορετική. Πιστεύω ότι θα το ξεπε-
ράσουμε γρήγορα».

Τους ισχυρισμούς του κ. Ερ-
ντογάν διέψευσε η Αθήνα μέσω
του υπουργείου Εξωτερικών, το-
νίζοντας πως «ζητήματα που ανά-
γονται στην κυριαρχία μας ούτε ετέ-
θησαν στη συνάντηση των δύο αντι-
προσωπειών στο Βίλνιους ούτε θα

μπορούσαν να είναι αντικείμενο συ-
ζήτησης». Δεν έχουμε κανένα λό-
γο να πιστέψουμε τα όσα δήλω-
σε ο Τούρκος Πρόεδρος, ο οποί-
ος σε θέματα προπαγάνδας παίρ-
νει άριστα. Όμως μας κάνει εντύ-
πωση τι σόι διάλογος θα είναι
αυτός μεταξύ του Γιώργου Γερα-
πετρίτη με τον Χακάν Φιντάν,
όταν οι Τούρκοι θα επιμείνουν
στις ίδεις θέσεις τις οποίες έχουν
αναπτύξει από τότε που έφτιαξαν
το αφήγημα της «γαλάζιας πα-
τρίδας»; Και πως θα γίνει διάλο-
γος, όταν την ίδια ώρα η Τουρ-
κία δεν χορηγεί άδεια για να λει-
τουργήσει η Μονή Παναγίας
Σουμελά στις 15 Αυγούστου;
Παρά το γεγονός ότι η Μονή της
Παναγίας Σουμελά έχει χαρα-
κτηριστεί μνημείο παγκόσμιας
πολιτιστικής κληρονομιάς;

Και τι ρόλο θα παίξει σε αυτό
τον διάλογο η δήλωση του πρω-
θυπουργού στην πρόσφατη συνέ-
ντευξη του στον Σκάι περί υπο-
χωρήσεων; Διότι αυτό που έμει-
νε ήταν η συγκεκριμένη λέξη. Βέ-
βαια από τότε οι κυβερνητικές
πηγές έδωσαν ένα σωρό επεξη-
γήσεις λέγοντας πως «ο πρωθυ-
πουργός μίλησε για το ενδεχόμενο
να υπογραφτεί συνυποσχετικό από
τις δύο χώρες και να πάμε στην Χά-
γη για τον καθορισμό ΑΟΖ και θα-
λάσσιων ζωνών, που είναι η μονα-
δική διαφορά που αναγνωρίζει η Ελ-
λάδα με βάση το Διεθνές Δίκαιο της
θάλασσας». Τα πράγματα περι-
πλέχθηκαν ακόμη περισσότε-
ρο και με την φράση του κ.
Μητσοτάκη ότι η διαφορά με
την Τουρκία είναι γεωπολιτι-
κή. Μάλιστα τα φιλοκυβερνητι-
κά ΜΜΕ χρησιμοποίησαν κατά
κόρον και μία δήλωση του Γιώρ-
γου Παπανδρέου, ότι συμφω-
νεί με τον διάλογο. Ο πρώην
πρωθυπουργός και βαθύς γνώ-
στης των Διεθνών Θεμάτων (ως
κι επί πολλά χρόνια υπουργός Ε-
ξωτερικών) είπε πως «είμαι πάντα

υπέρ του διαλόγου. Να μην τον φο-
βηθούμε τον διάλογο, έχουμε το δί-
κιο με το μέρος μας. Έχουμε τις κόκ-
κινες γραμμές μας βεβαίως, έχουμε
το περίγραμμα των λύσεων και αν υ-
πάρξει κοινή λογική και από την άλ-
λη πλευρά, πιστεύω ότι θα μπορού-
σαμε, όχι εύκολα αλλά συστηματικά
και με προσοχή, να βοηθήσουμε
προς αυτήν την κατεύθυνση». Που-
θενά δεν μίλησε ο κ. Παπαν-
δρέου για γεωπολιτική δια-
φορά με την Τουρκία. 

Οι… ρήσεις Γεραπετρίτη 
Από την πλευρά του ο νέος υ-
πουργός Εξωτερικών Γιώργος
Γεραπετρίτης μιλώντας χθες
στην Βουλή υποστήριξε ότι «δεν
αφορούν θέματα κυριαρχίας τα ζη-
τήματα της δήλωσης του πρωθυ-
πουργού σχετικά με τις υποχωρή-
σεις». Όμως είπε και κάτι άλλο
που σηκώνει πολύ κουβέντα. Ο
κ. Γεραπετρίτης τόνισε με έμφα-
ση ότι «άρα, η λογική είναι ότι σε
μία συζήτηση μπορεί να υπάρξουν
κάποιες αποκλίσεις από την αρχική
μας γραμμή. Αυτό, εξάλλου, θα
μπορούσε να συμβεί και στο διε-
θνές δικαστήριο εάν οψέποτε η
διαφορά αγόταν ενώπιων του. Σε
κάθε περίπτωση, δεν είναι δυνατόν
να υπάρχει οποιαδήποτε παραχώ-
ρηση σε σχέση με θέματα κυριαρ-
χίας». Μήπως θα έπρεπε ο κ.
Γεραπετρίτης να μας το κάνει
πιο λιανά τι εννοεί όταν λέει
ότι «μπορεί να υπάρξει απόκλι-
ση από την αρχική μας γραμμή»;
Διότι η αρχική γραμμή είναι η
πάγια εθνική θέση που υπη-
ρετούν εδώ και σαράντα και

πλέον χρόνια όλες οι κυβερ-
νήσεις ανεξαρτήτως ιδεολογι-
κής χροιάς. 

Είναι λογικό όλες αυτές οι…
συμπτώσεις να προκαλούν ανη-
συχία. Ήδη η διαρροή διαφόρων
διπλωματικών πηγών τις προη-
γούμενες ημέρες ότι «οι διπλωμάτες
γνωρίζουν πολύ καλά ποια είναι τα
σημεία στα οποία η Αθήνα έχει ι-
σχυρές πιθανότητες να κερδίσει με
βάση το Διεθνές Δίκαιο και σε ποια
οι ελληνικές απόψεις έχουν κάποιες
αδυναμίες που θα μπορούσε η τουρ-
κική πλευρά να εκμεταλλευθεί», μας
κάνει να καθόμαστε σε αναμμένα
κάρβουνα. Διότι επί σαράντα
και πλέον χρόνια έχουμε κρύ-
ψει τις όποιες αδυναμίες εκμε-
ταλλευόμενοι το γεγονός ότι η
Τουρκία δεν έχει υπογράψει το
Δίκαιο της Θάλασσας. Τώρα για
ποιον λόγο ανακαλύψαμε αδυνα-
μίες; Μάλλον οφείλει μία πειστική
εξήγηση ο κ. Γεραπετρίτης.

Διαφορές
Όλοι όμως γνωρίζουμε ότι η
Τουρκία έχει ξεκαθαρίσει ότι
ποτέ δεν θα παραιτηθεί από
casus belli στο Αιγαίο ούτε α-
πό τη στρατηγική της «Γαλά-
ζιας Πατρίδας». Και αυτό δεν το
λέει μόνο ο Ερντογάν, αλλά το
σύνολο του πολιτικού κόσμου
στην Τουρκία. Τουναντίον η
Τουρκία συνεχίζει να κάνει λόγο
για μαξιμαλιστικές επιδιώξεις της
Ελλάδας. Δηλαδή οι Τούρκοι
θεωρούν μαξιμαλιστική επιδίω-
ξη την «πλήρης επήρεια» των νη-
σιών. Κι όμως είναι αυτό ακρι-
βώς που προβλέπει το Διεθνές

Δίκαιο της Θάλασσας του 1982
στο άρθρο 121 του UNCLOS. Αυ-
τή τη στιγμή το Δίκαιο της Θάλασ-
σας το έχουν προσυπογράψει
164 χώρες (από τις 193 του
ΟΗΕ), συν ένα «κράτος παρατη-
ρητής (η Παλαιστίνη), συν την
Ευρωπαϊκή Ένωση συνολικά. Υ-
πάρχουν άλλα 14 κράτη που έ-
χουν υπογράψει την Συμφωνία,
αλλά δεν την έχουν επικυρώσει,
μεταξύ των οποίων οι ΗΠΑ, οι ο-
ποίες όμως δέχονται το UNCLOS
πλέον ως εθιμικό Δίκαιο. Και τέ-
λος υπάρχουν 15 χώρες που ούτε
το έχουν υπογράψει ούτε το έχουν
επικυρώσει. Ανάμεσα τους το Ισ-
ραήλ, το οποίο όμως σε γενικές
γραμμές ευθυγραμμίζεται με τις
προβλέψεις του – και η Τουρκία,
η οποία ΔΕΝ το δέχεται καθόλου.
Μάλιστα με την τακτική της
Τουρκίας δεν συμφωνούν ούτε
αυτοί που δεν το έχουν υπογρά-
ψει, ή δεν το έχουν κατακυρώσει.

Ακόμη και για το Καστελόρι-
ζο για το οποίο οι Τούρκοι έχουν
σηκώσει μεγάλο θόρυβο χρησι-
μοποιούν ένα χάρτη του 2007
που συντάχθηκε με τη χρηματο-
δότηση της Ισπανικής Κυβέρνη-
σης από το Πανεπιστήμιο της Σε-
βίλλης. Και περιλαμβάνει πλήρη
επήρεια του Καστελόριζου. Ο
Χάρτης αυτός ΔΕΝ είναι “επίση-
μο” κείμενο της ΕΕ, αλλά συμπε-
ριελήφθη στα ιδρυτικά ντοκουμέ-
ντα της ΕΕ μετά τη Συνθήκη της
Λισαβόνας το 2009. Το πρώτο
μισό του 2014, κατά την Ελληνι-
κή Προεδρία στην ΕΕ, η τότε κυ-
βέρνηση Σαμαρά – Βενιζέλου,
ζήτησε από την ΕΕ να εξετάσει
και να παρουσιάσει τους χάρτες
με τα όρια της Ευρωπαϊκής ΑΟΖ
συνολικά. Αυτή η επεξεργασία ο-
λοκληρώθηκε ένα χρόνο αργότε-
ρα, στις αρχές του 2015 και πα-
ρουσιάστηκε τότε από την Κομι-
σιόν. Στην Ανατολική Μεσό-
γειο δίνει – κι αυτός – πλήρη
επήρεια στο Καστελόριζο!

Μήπως θα έπρεπε ο κ. Γεραπετρίτης να μας το
κάνει πιο λιανά τι εννοεί όταν λέει ότι «μπορεί

να υπάρξει απόκλιση από την αρχική μας γραμμή»;
Διότι η αρχική γραμμή είναι η πάγια εθνική θέση που
υπηρετούν εδώ και σαράντα και πλέον χρόνια όλες
οι κυβερνήσεις ανεξαρτήτως ιδεολογικής χροιάς

• Η φράση του υπουργού Εξωτερικών Γιώργου Γεραπετρίτη ότι «μπορεί να υπάρξει
απόκλιση από την αρχική μας γραμμή», γεννάει πολλές απορίες την ίδια ώρα που 
ο Ερντογάν δήλωσε ότι έθεσε ζήτημα αποστρατικοποίησης των νησιών 

Πού το πάει
ο πρώην
Επιτελικός;



Αφού βρήκαμε το στέμμα 
του Όθωνα ηρέμησα και μπορώ με
πλήρη ηρεμία να προγραμματίσω 
τις καλοκαιρινές μου διακοπές

ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος 
ο κοριός

Ως… ΠΑΣΟΚομουτρο κόπηκε από 
την Αυγή ο Τζουμάκας
Ημέρα με την ημέρα φαίνεται πως στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ κυριαρχεί η άποψη Τζανακόπουλου
περί «σκουπιδιών του ΠΑΣΟΚ». Και το λέμε αυ-
τό διότι ακόμη και ο τρόπος που η Αυγή πέ-
ταξε εκτός πρωτοσέλιδου τον Στέφανο Τζου-
μάκα με τους υποψηφίους αρχηγούς δείχνει
το πώς αντιμετωπίζουν τους ΠΑΣΟκογενείς
οι σύντροφοι της Κουμουνδούρου. Η δικαι-
ολογία του διευθυντή της Αυγής, Σπύρου
Ραπανάκη, ότι η κυριακάτικη έκδοση έκλει-
σε από την Παρασκευή το βράδυ και γι’ αυτό
τον λόγο το πρωτοσέλιδο δεν περιείχε την υ-
ποψηφιότητα Τζουμάκα προκαλεί τον γέλωτα. Και θα εξηγήσω το γιατί. Η Αυγή
είναι το επίσημο κομματικό όργανο του ΣΥΡΙΖΑ. Όταν, λοιπόν, υπάρχει η κρίσι-
μη συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής το Σαββατοκύριακο και οι ψηφοφόροι
αναμένουν με αγωνία, θεωρώ παράξενο (στην καλύτερη περίπτωση) να έκλεισε η
Αυγή την έκδοση της Κυριακής από την Παρασκευή το βράδυ και δεν περίμενε
τουλάχιστον την πρώτη ημέρα των εργασιών της κρίσιμης κεντρικής επιτροπής.
Αν όντως ισχύει αυτό που είπε ο Ραπανάκης, τότε ο νέος πρόεδρος της Αυγής
κατάλαβε εκ των προτέρων για ποιο λόγο η ιστορική εφημερίδα πάει κατά διαό-
λου. Διότι απλά οι τύποι που την διοικούν περισσότερο ασχολούνται με την κομ-
ματική νομενκλατούρα και όχι με το πώς θα αξιοποιήσουν δημοσιογραφικά τις ει-
δήσεις. Η εξήγηση που δίνω εγώ για το κόψιμο του Τζουμάκα από το πρωτοσέ-
λιδο της Αυγής είναι επειδή οι ΣΥΡΙΖΑιοι αυτούς που τους έκαναν κυβέρνηση
(και ανθρώπους που λέει και ο λαός μας) τους αποκαλούν ως «ΠΑΣΟΚομου-
τρα». Ήδη στα social media τα ΠΑΣΟΚομουτρα ξεκίνησαν τις αντιδράσεις. Ο Ά-
γης Τάτσης έγραψε «μιλάμε για πολύ ανανεωτική αριστερά». Ενώ η Δέσποινα Κε-
τογλίδου (μέλος της Κεντρικής Επιτροπής από Θεσσαλονίκη) το πήγε ακόμη πιο
μακριά: «Προφανώς η ΑΥΓΗ επιλέγει την απροκάλυπτη υποστήριξη των “ιθαγενών” υ-
ποψηφίων. Το ίδιο είχαν κάνει και το 2019, τρεις μέρες πριν τις αυτοδιοικητικές εκλογές,
όπου η ΑΥΓΗ έδωσε γραμμή για δύο συγκεκριμένες υποψήφιες δημοτικές συμβούλους
στο Δήμο Θεσσαλονίκης, οι οποίες και εκλέχτηκαν».

Αποδομήση 
ο ένας, «Πρέσπες
Αιγαίου» ο άλλος
Στην Χαριλάου Τρικούπη παρα-
κολούθησαν με ενδιαφέρον τη
συνέντευξη του πρωθυπουρ-

γού στον Σκάι. Εκεί όπου ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης-πέραν των
όσων είπε για τα εθνικά θέματα-
στοχοποίησε το ΠΑΣΟΚ κι έκανε
προσπάθεια να το αποδομήσει.
Κι όπως ερμήνευσαν τις δηλώ-

σεις Μητσοτάκη στην Χαριλάου
Τρικούπη είναι λογικό ο πρωθυ-
πουργός να επιτίθενται στο ΠΑ-
ΣΟΚ, καθώς διαπίστωσε και στις
εκλογές, ότι το κόμμα του 11,8%

διεκδίκησε στα ίσια τους κε-
ντρώους ψηφοφόρους από το

πρώτο κόμμα του 41%. Η Ν.Δ. έ-
λαβε το 37% των ψήφων των
κεντρώων και το ΠΑΣΟΚ το

31,7%. «Και από τη στιγμή που ο
ΣΥΡΙΖΑ καταρρέει, ο κ. Μητσοτά-
κης θα ασχοληθεί με το μόνο κόμ-
μα που του ασκεί αντιπολίτευση»,
λένε στο ΠΑΣΟΚ. Εμένα, πάντως

δεν θα μου κάνει εντύπωση εάν το
επόμενο διάστημα η Χαριλάου Τρι-
κούπη θα μιλάει όλο και περισσό-
τερο ότι θα υψώσει τείχος σε οποι-
ονδήποτε σκέφτεται «τις Πρέσπες
του Αιγαίου». Θέμα που αγγίζει με-
γάλο μέρος Νεοδημοκρατών και

μάλιστα σχολιάζουν πως δεν έχουν
ξεχάσει τις Πρέσπες του Αλέξη…

Έρχονται
ανακοινώσεις

Ένα από τα σημαντικά πρό-
τζεκτ της κυβέρνησης που
αφορά πολύ κόσμο είναι η
ψηφιοποίηση του κτηματο-
λογίου, κάτι που θα έχει ευ-
εργετικές επιπτώσεις σε σει-
ρά επαγγελματι-
κών κλάδων, ό-
πως μηχανικούς,
νομικούς και συμ-
βολαιογράφους
και θα βοηθήσει
ώστε να επιλυθεί το πρό-

βλημα της «ουράς» που τα-
λαιπωρεί τους πολίτες. Σύμ-
φωνα με πληροφορίες, α-
ναμένονται ανακοινώσεις
από τον αρμόδιο υφυπουρ-

γό Κώστα Κυρανάκη.

Συμφώνησαν 
το νέο ραντεβού
Ραντεβού στην Λοριάν έ-

δωσαν ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης και ο Εμανουέλ Μα-
κρόν τον ερχόμενο Οκτώ-
βριο. Εκεί είναι η έδρα των
ναυπηγείων που έχουν α-

ναλάβει την κατασκευή των
φρεγατών Belharra. Το

φθινόπωρο έχει προγραμ-
ματιστεί η καθέλκυση της
πρώτης από τις τρεις φρε-

γάτες που έχει παραγγείλει
η Αθήνα και είναι μία πρώ-
της τάξεως ευκαιρία, όπως
φέρονται να συνομολόγη-
σαν οι δύο ηγέτες, να εκ-
πεμφθεί ξανά ένα μήνυμα
του τύπου «Ελλάς- Γαλλία,

συμμαχία».

Πονοκέφαλος Τασούλα 
με το διάβημα της Ζωής

Έναν επιπλέον πονοκέφαλος έχει να διαχειριστεί ο Κώ-
στας Τασούλας. Ο πρόεδρος της Βουλής, που έχει αρκετά
στο κεφάλι του με την περίεργη σύνθεση του σώματος, αλ-
λά και του αριθμού των κομμάτων, πρέπει να διαχειριστεί
και τον παράγοντα Ζωή Κωνσταντοπούλου. Η πρόεδρος
της Πλεύσης Ελευθερίας προέβη σε διάβημα προς τον
πρόεδρο της Βουλής, ζητώντας του να διασφαλίσει την α-
ναβάθμιση της κοινοβουλευτικής λειτουργίας και υπο-
γραμμίζοντας ότι ήταν απογοητευτική η εικόνα της συζή-
τησης επί των προγραμματικών δηλώσεων, που διεξήχθη
με άδεια έδρανα. Σε απλά ελληνικά, η Κωνσταντοπού-
λου αφήνει τα πάντα ανοιχτά – ακόμη και να θέσει ζητή-
ματα αντικανονικότητας, ή ακόμη και ακυρότητας των συ-
νεδριάσεων και το ψηφοφοριών ελλείψει απαρτίας. Κάτι
τέτοιο, βέβαια, θα ήταν μία ακραία ερμηνεία του κανονι-
σμού της Βουλής. Όμως, κάτι τέτοιο δεν θα ήταν η πρώτη
φορά που θα γινόταν από τη Ζωή…



Του Μανώλη Δράκου

Δυο φιλικά έδω-
σε επί ελληνι-
κού εδάφους ο
Παναθηναϊκός

ενόψει της προετοιμασίας
του για τον αγώνα στα προ-
κριματικά του Champions
League με τη Ντνίπρο. 

Δεν κέρδισε κανένα. Ισοπαλία
με την Χάποελ Μπερ Σεβά και ήττα
από την Ράγιο Βαγιεκάνο. 

Θα πει κανείς (και δικαιολογη-
μένα) ότι δεν έχει σημασία το απο-
τέλεσμα. Σωστά. 

Έχει όμως η εικόνα και ο βαθ-
μός ετοιμότητας των «πρασίνων»
ενόψει της διπλής αναμέτρησης με
την ουκρανική ομάδα.

Το μεγάλο πρόβλημα του Πα-
ναθηναϊκού στα δυο φιλικά ήταν
το γκολ. Από πέρσι γράφουμε και
λέμε ότι οι «πράσινοι» πρέπει να
βρουν ένα σέντερ φορ που να έχει
επαφή με το γκολ. 

Τέτοιοι δεν είναι ούτε ο Σπό-
ραρ, αλλά ούτε και ο φιλότιμος Ιω-
αννίδης. 

Ο Αϊτόρ τράβηξε πέρσι την ομά-
δα του Γιοβάνοβιτς μέχρι να τραυ-
ματιστεί και η ρέντα κάποιων παι-
κτών σε συγκεκριμένα ματς. 

Στο τέλος όμως, το πρωτάθλη-
μα πέταξε στη Νέα Φιλαδέλφεια.

Το πρόβλημα για τον Παναθη-
ναϊκό  είναι ότι σ αυτά τα φιλικά
στη «Λεωφόρο Αλεξάνδρας» δη-
μιούργησε περισσότερες ευκαι-
ρίες από τους αντιπάλους του, αλ-
λά δεν κατάφερε να τις αξιοποιή-
σει και γι αυτόν δεν πήρε ούτε μια
νίκη. 

Με την Χάποελ έκανε 15 τελι-
κές και μόνο οι 5 πήγαν στην αντί-
παλη εστία, ενώ με την Βαγιεκάνο
έκανε 10 τελικές, όμως μόνο τέσ-
σερις πήγαν στον στόχο, δηλαδή
απείλησαν την αντίπαλη εστία.

Ούτε στον ίδιο τον Γιοβάνοβιτς
άρεσε η εικόνα του Παναθηναϊκού
ανεξαρτήτως αποτελέσματος. Το
παραδέχτηκε άλλωστε και με τις
δηλώσεις του μετά το ματς με την
Βαγιεκάνο. 

Ο Παναθηναϊκός δεν έχει αλλά-
ξει και πολλά στοιχεία στο παιχνίδι
σε σχέση με πέρσι. Λείπει η φαντα-
σία στο παιχνίδι του, η δημιουργία,
οι κινήσεις στο χώρο. 

Μια ανούσια κατοχή και τίποτα
περισσότερο.

Αν ο Αϊτόρ δεν επανέλθει στα
περσινά στάνταρ  ο Παναθηναϊκός
θα κληθεί να βρει λύσεις από τα
δεκάλεπτα ή εικοσάλεπτα του
Μπερνάρ και τις διαθέσεις του Πα-
λάσιος ο οποίος όμως πέρσι έκανε
έναν γύρο να σκοράρει. 

Σ’ αυτό θα πρέπει να προσθέσει
κανείς ότι όπως φάνηκε στα πρώ-
τα δείγματα που έδειξε η ομάδα
είναι και επιρρεπής στο εύκολο λά-
θος στην άμυνά της που ήταν πέρ-
σι το δυνατό της σημείο. 

Όσο δύσκολα δεχόταν γκολ
στο πρωτάθλημα, τόσο εύκολα τα
έφαγε στα δυο φιλικά παιχνίδια
της «Λεωφόρου». Ομάδα χωρίς
εύκολο γκολ και δίχως σοβαρή ά-
μυνα δεν πάει πουθενά. 

Δεν συζητάμε για ελκυστικό
ποδόσφαιρο και ούτε καν υποφερ-
τό….

Φυσικά, επειδή τα λέμε και τα

γράφουμε όλα είναι άλλο η Σού-
περ Λιγκ και άλλο το επίπεδο των
ευρωπαϊκών διοργανώσεων. 

Ακόμη και η Ντνίπρο (ξεριζωμέ-
νη και σε πολεμική κατάσταση) δεν
πρόκειται να είναι εύκολος αντίπα-
λος για την ελληνική ομάδα, διότι
είναι προφανές εδώ και χρόνια ότι
οι σύλλογοί μας δεν μετράνε πλέ-
ον όσο μετρούσαν παλιά στις δια-
συλλογικές διοργανώσεις της UE-
FA. Πέρσι, αποκλείστηκαν από τις
προκριματικές φάσεις. Ένα ή δυο
παιχνίδια έδωσαν και …γειά σας.

Η ελπίδα στον Παναθηναϊκό εί-
ναι να βοηθήσει ο Τζολυρισιτς που

είναι εξαιρετικός ποδοσφαιριστής,
εντυπωσιακά έτοιμος και σε φυσι-
κή κατάσταση. 

Ο Τσόκαϊ δεν μπορεί να παίζει
με τον Ρούμπεν. Δεν δένει. Πολλά
τραγικά αμυντικά λάθη και κυρίως
αμυντική μετάβαση. 

Και αυτό είναι ανησυχητικό,
γιατί έγινε και με τους Ισραηλινούς
στο φιλικό, αλλά και με τους Ισπα-
νούς της Βαγιεκάνο που είχαν ξε-
κινήσει μόλις πριν από πέντε μέρες
την προετοιμασία και ήταν στην
11η θέση πέρσι στο πρωτάθλημά
τους…

Στον κόσμο δεν φαίνεται να α-
ρέσουν οι ακατανόητες οι ενδεκά-
δες  του Γιοβάνοβιτς, που ήταν φυ-
σιολογικά χωρίς ανάπτυξη και
ρυθμό γι αυτήν την εποχή, αλλά
ποτέ δεν μπορεί κανείς να ξέρει τι
έχει στο μυαλό του ο κάθε προπο-
νητής. 

Ο Σέρβος δεν θα λαθέψει με τη
Ντνίπρο διότι ξέρει ότι αυτά τα
ματς είναι χωρίς επιστροφή. Έχει
άλλωστε εμπειρία από την θητεία
του στον ΑΠΟΕΛ, όπου μεγαλούρ-
γησε στους ομίλους του Champi-
ons League. 

Οι έτοιμοι από μεταγραφές  θα
κληθούν να βγάλουν τα κάστανα
από τη φωτιά και οι παλιοί που
γνωρίζοναι μεταξύ τους. 

Αυτούς θα εμπιστευτεί για να
μειώσει το ρίσκο, δηλαδή Μπρι-
νιόλι, Μλαντένοβιτς Γεντβάι Σέν-
κεφελντ Βαγιαννιδη, Ρούμπεν Βι-
λένα, Τζούρισιτς, Αϊτόρ, Παλάσιος
και Ιωαννίδης ή Γερεμέγεφ αφού
ο Σπόραρ, δεν…μπορεί και μετά
τον Τόργκελε θα πρέπει να είναι ο
χειρότερος φορ που πέρασε ποτέ
από τα αποδυτήρια του Παναθη-
ναϊκού.

Με δεδομένο ότι ο Γιοβάνοβιτς
δεν θα πάρει φορ (εκτός συγκλο-
νιστικού απροόπτου) στον Πανα-
θηναϊκό εξακολουθεί να λείπει ένα
«εξάρι» που δεν βρέθηκε μετά α-
πό την απώλεια του Κουρμπέλη, ο
οποίος παρεπιπτόντως ήταν στην
Λεωφόρο και είδε το ματς με την
Βαγιεκάνο…

«Φωνάζει» 
το πρόβλημα
στον ΠΑΟ… 

Το εύκολο γκολ είναι και πάλι ζητούμενο
για τους «πράσινους» που δεν

προχώρησαν στην μεταγραφή σέντερ φορ!

Γκρίνια 
για Σπόραρ
Ας ξεκινήσουμε από τα
βασικά. Η  φανέλα του
Παναθηναϊκού είναι
βαριά. Κι ο κόσμος του
έχει απαιτήσεις. Μπο-
ρεί οι «πράσινοι» να έ-
χουν πάνω από δέκα
χρόνια να πάρουν πρω-
τάθλημα, όμως αυτό
δεν σημαίνει ότι δεν
παραμένουν μεγάλη ο-
μάδα. Ολ΄αυτά σημαί-
νουν ότι ο κόσμος του
τριφυλλιού έχει απαι-
τήσεις από τους παίκτες
του συλλόγου. Γι αυτό
και επειδή έχει συνηθί-
σει να βλέπει καλούς
παίκτες και ωραίο πο-
δόσφαιρο γκρινιάζει ό-
ταν βλέπει ορισμένους
ποδοσφαιριστές της ο-
μάδας να μην μπορούν
να σηκώσουν την φα-
νέλα της ομάδας όταν
μάλιστα δαπανήθηκαν
γι αυτούς μεγάλα ποσά.
Πέρσι, ο  Παναθηναϊ-
κός είχε δώσει 3,5 εκα-
τομμύρια ευρώ για να
πάρει τον Σπόραρ από
την Σπόρτινγκ Λισαβό-
νας, αλλά το φίδι από
την τρύπα στο πρωτά-
θλημα, έβγαλε περισ-
σότερες φορές ο Ιωαν-
νίδης. Αλλά τα 7 γκολ
σε 42 ματς δεν είναι
νούμερα για έναν επι-
θετικό του Παναθηναϊ-
κού…Ούτε πολύ περισ-
σότερο τα 11 του Σλο-
βένου φορ σε 32 παι-
χνίδια που δεν γεμίζει
το μάτι στον κόσμο του
«τριφυλλιού» είναι
πολλά. Όταν έχεις δει
Σισέ, Βαζέχα, Σαραβά-
κο, Χρήστο Δημόπουλο
Λυμπερόπουλο, Μπερ-
γκ και πιο παλιά τον Α-
ντωνιάδη ή τον μεγάλο
Λουκανίδη είναι …ιερο-
συλία.
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νος παίζει αριστερά και ο Σέρβος
δεξιά. Τώρα, άμα γίνει τίποτα το
περίεργο και τον πουλήσουν τον
Μπερνάρντ στην Ρεσίφε, όλα παί-
ζουν, όλα στο πρόγραμμα είναι.

Ο Τσοκάι που είναι για να τρέχει
και για τους άλλους, δεν είναι ο
παίκτης που μπορεί να δώσει σι-
γουριά. Μόνο τρέχει ο Αλβανός.
Δεν είναι άξιος παρτενέρ του Ρού-
μπενΠέρεθ. Καμία σχέση. Μπορεί
αυτόν τον μέσο που χρειάζεται ο
Γιοβάνοβιτς να τον βρει με τον Βι-
λένα. Ο Ολλανδός είναι περιπτω-
σάρα. Παίζει τα πάντα όλα και κα-

Του Χαρίλαου Τουμπιώτη

Πέρασαν οι μέρες. Κάτι
οι ζέστες, κάτι οι φω-
τιές, κάτι οι καου-
μπόυδες στον ΣΥΡΙΖΑ

για τον χαλίφη στην θέση του
χαλίφη, χαμπάρι δεν πήραμε ό-
τι έφτασαν τα ευρωπαϊκά παι-
χνίδια. Μέσα στην βδομάδα
παίζει ο Παναθηναϊκός, ο ΠΑ-
ΟΚ και ο Άρης. Και μεθαύριο
Δευτέρα, η ΑΕΚ κι ο Ολυμπια-
κός μπαίνουν στην κληρωτίδα,
για το Champions League,
Europa League, αντίστοιχα.

Μάλιστα. Και σε τι κατάσταση
είναι τώρα οι ομάδες στο κατακα-
λόκαιρο και τις θερμοκρασίες να
βαράνε κόκκινο;Με τον Παναθη-
ναϊκό θα ξεκινήσω. Που έκανε κάτι
νίκες στα φιλικά και ξεσάλωσαν
στο Αλαφουζοτεχνείο, ότι και κα-
λά, είναι ομάδα με άλλο επίπεδο
και άλλες τέτοιες σάχλες του κα-
λοκαιρού. Έρχεται το κανονικό φι-
λικό με κανονική ομάδα την Ράγιο
Βαγεκάνο από την Ισπανία, που εί-
ναι ομάδα ασανσέρ, την μία πέφτει
και την άλλη ανεβαίνει και πάρτο
το τεμάχιο 0-1. Κι έβλεπες έναν
Παναθηναϊκό πιο αργό κι από το
ριπλέι. 

Βέβαια, είχε τρομερή ζέστη ε-
κείνο το βράδυ, αλλά και για τους
Μαδριλένιους είχε. Και τι βγήκε απ
εκεί το ματς; Ότι ο Τζούρισιτς με
τον Μπερνάρντ δεν μπορούν να
παίξουν μαζί. Παρότι ο Βραζιλιά-

λά. Από μέσα δεξιά, μέσα αριστε-
ρά, κεντρικό χαφ, στο οχτάρι, στο
εξάρι. Κι αφού παίζει παντού γιατί
δεν τον πήρε καμιά Ρεάλ Μαδρί-
της και πήγε στον Παναθηναϊκό;
Μέχρι να παίξει σε υποφερτό επί-
πεδο, υπάρχει ένα θέμα. Με την
Ντνίπρο δεν θα είναι έτοιμος. Βα-
ρύς ήτανε με τους Ισπανούς. Τι θέ-
λω να πω μ αυτή την δουλειά; Ότι
αν βάλεις μέσα και τον Ζέκα, τον
Αϊτόρ, τον Τσέριν και τον Γκάνεα,
που δεν θα παίξουν, δεν τον βλέ-
πω καλά τον Γιοβάνοβιτς. Όχι ότι
είναι τίποτα το φοβερό οι Ουκρα-
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νοί, αλλά τα σπόρια από την σφυ-
ρίχτρα τα παίρνουνε. Λόγω του
πολέμου στην πατρίδα τους από
την μπούκα των Ρώσων, δηλαδή.
Όλα παίζουνε σήμερα στην μπάλα.
Πολιτική είναι.

Ο Παναθηναϊκός θα παίξει Τρί-
τη. Την Πέμπτη ο ΠΑΟΚ παίζει με
την Μπεϊτάρ στην Τούμπα. Μάλι-
στα. Βάλε πόσοι ΠΑΟΚτζήδες δεν
έκαναν τάματα για την Παναγιά
Σουμελά, μην πάθουνε τα περσινά
με την Λέφσκι. Δεν θέλει πολύ. Ά-
παξ και στο λέει ο ίδιος ο Λουτσέ-
σκου φόρα πατρίδα και μετά το

Τα ευρωπαϊκά παιχνίδια αρχίζουν σε μια εβδομάδα, αλλά «πράσι-
νοι», «ασπρόμαυροι» και «ερυθρόλευκοι» παρουσιάζονται ανέτοι-

μοι με ερωτηματικά για τις –με λίγο χρήμα- μεταγραφές τους

ΠΑΟ, ΠΑΟΚ, ΟΛυΜΠιΑΚΟς
Λίγο χρήμα 

στις μεταγραφές…
Μόνο ελεύθεροι…

Με τον Λιβάι, 
ο Μελισσανίδης
μήπως την
πατήσει όπως 
ο Μαρινάκης 
με τον 
 Μαντί Καμαρά
Η ΑΕΚ τι χαμπάρια;
Όλα βαίνουν καλώς
για την ΑΕΚ. Ο
Μελισσανίδης τα
έσπρωξε περισσότερο
από κάθε άλλονα.
Γύρω τα 6.5 μιλιόνια
για τον Πινέδα τον
Μεξικάνο. Έδωσε και 8
κατοστάρικα για τον
Χρυσόπουλο του Άρη,
αλλά εγώ δεν το
πιστεύω ότι κόστισε
τόσο. Πήρε, βέβαια, και
τον Πισάρο τον
παικταρά. Μάλιστα.
Αλλού είναι το θέμα με
την ΑΕΚ. Ο Λιβάι
Γκαρσία. Κάθε μέρα
έρχονται προσφορές,
εκεί κοντά στο
εικοσάρικο. Κι ο
Μελισσανίδης έχει
στυλώσει τα πόδια. Δεν
τον δίνει. Μάλιστα. Κι
ο Μαρινάκης τα είχε
στηλώσει κάποτε με
τον ΜαντίΚαμαράκαι
είδαμε τι απέγινε ο
Αφρικανός. Εκεί που
τον κοστολογούσανε
για κανένα εικοσάρικο,
έπεσε κάτω από τα
δέκα. Μη συ πω και
λιγότερο. Θέλει
προσοχή το πότε
πουλάς και να μην
νομίζεις ότι έχεις στα
χέρια του το μοναδικό
χρυσάφι του κόσμου. 
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τικα στην Τούμπα την Πέμπτη, τε-
λείωσαν τα δίφραγκα και για τον
Ιβάν Σαββίδη, όχι μόνο για τον
Λουτσέσκου. Μετά θα βγούνε
στην φόρμα τα περίεργα με τον Ίν-
γκασον, που εδώ και τώρα ζήτησε
να φύγει και ο Ιβάν του άνοιξε την
πόρτα για να πάρει 3.6 εκατ. ευρώ. 

Να σου πω αι το άλλο, που τώ-
ρα το θυμήθηκα; Τόσες μεταγρα-
φές έκαναν ο Παναθηναϊκός και ο
ΠΑΟΚ. Μάλιστα. Πόσα λεφτά ξό-
δεψαν; Πόσα βγήκαν από το τα-
μείο; Ο Αλαφούζος πλέρωσε μό-

παίρνει πίσω γιατί του τραβήξανε
το αυτί, τι να περιμένεις, δηλαδή.
Ο Ρουμάνος το είπε καθαρά, ότι μ
αυτή την ομάδα ούτε για πρωτά-
θλημα πάμε, γιατί ούτε παίκτες έ-
χει, ούτε ποιότητα. Και μετά, ενερ-
γοποιήθηκαν οι μηχανισμοί. Πρώ-
τος ο Κυριάκος Κυριάκος Φιγού-
ρας έδωσε συνέντευξη στο Σαββι-
δοτεχνείο φυσικά κι άρχισε τις αρ-
λουμπολογίες. Καμία κουβέντα για
το νέο γήπεδο, καμία κουβέντα για
τις ανακοινώσεις των συνδέσμων
εις βάρος της ΠΑΕ, καμία κουβέ-
ντα για τον Μπότο, που τον χαρα-
κτήρισε επένδυση 500.000 ευρώ,
μόλις πριν από καμιά δεκαριά μέ-
ρες. Και τελικά τον σούταραν από
τον ΠΑΟΚ τον φουκαρά τον Πορ-
τογάλο Μπισμπίκη. 

Και μετά, ο Λουτσέσκου, αφού
του έστειλαν τα μαντάτα από το
Ροστόφ ότι ο Ιβάν Σαββίδης τα πή-
ρε στο κρανίο μ αυτά που είπε ότι ο
ΠΑΟΚ δεν πάει για πρωτάθλημα
γιατί δεν έχει παίκτες, ανασκεύα-
σε. Κωλοτούμπα κανονική. Αλλά
πάλι βγήκε από πάνω, ρε φίλε. Κά-
θε φορά που ανοίγει το στόμα του
ο στρατηγός Λουτσέσκου, είναι α-
δύνατον να μην πει ότι τα τελευ-
ταία δυο χρόνια είχε προβλήματα
στον ΠΑΟΚ, γιατί έπρεπε να φτιά-
ξει νέα ομάδα. Ότι οι ομάδες δεν
φτιάχνονται από την μία στιγμή
στην άλλη. Μάλιστα. Κι ο Αλμέιδα
γιατί την έφτιαξε την ΑΕΚ σε μια
νύχτα; Κανένας δεν τον ρώτησε
τον Ραζβάν. Ούτε η Ελενίτσα, φυ-
σικά. Ούτε τον ρώτησε γιατί από
την λίστα των 80 παικτών που του
έδωσε ο Κυριάκος Φιγούρας, αυ-
τός προτίμησε τον Πέλκα.

Καταλαβαίνεις, δηλαδή, τι είχε
μέσα αυτή η λίστα. Μόνο παικτα-
ράδες, για να φτάσει στο σημείο
να προτιμήσει τον Πέλκα ο στρα-
τηγός. Τίποτα με τίποτα. Τελικά, ο
Πέλκας πήγε στην Μπασάκσεχιρ
που του έδινε περισσότερα λεφτά
και ο ΠΑΟΚ πήρε το ελάφι της
Τανζανίας, τον Σαματά. Που δεν
θα προκάμει να παίξει με την Μπε-
ϊτάρ. Χουνέρια τρελά έχουν κάνει
ισραηλινές ομάδες σε ελληνικές
στο παρελθόν, που πας μακριά με
τον Ολυμπιακό. Άπαξ κι ο ΠΑΟΚ
αρπάξει καμιά πούντα καλοκαιριά-

Μπερδέματα 
ο Ιβάν με το
λιμάνι της
Θεσσαλονίκης
«δεν μπορεί ν΄
ανταποκριθεί»
Ο Ιβάν Σαββίδης δεν
χώνει ρήμα για
μεταγραφές. Δικαίωμά
του. Αυτός ξέρει το
πορτοφόλι του.
Έγραψε για
παράδειγμα ένα
οικονομικό σάιτ ότι
έχει μπερδέματα με το
λιμάνι της
Θεσσαλονίκης. ότι δεν
μπορεί να ανταποκριθεί
ο Ιβάν κι ότι η όλη
υπόθ8εση θα ξαναμπεί
στο τραπέζι σύντομα.
Το ’18 επί Αλέξη είχε
εμπλακεί με το λιμάνι ο
Ιβάν, αλλά από τότε
κύλησε πολύ νερό στ’
αυλάκι. Και τώρα, δεν
μπορεί να
ανταποκριθεί. Χωρίς
περισσότερες
λεπτομέρειες. Θα βγει
να μιλήσει ο Ιβάν; Και
τι να πει, ρε. Εδώ για
φως φανάρι πράγμα
ότι ο ΠΑΟΚ δεν λέει να
σταυρώσει καλό παίκτη
και θα βγει να μιλήσει
για το λιμάνι της
Θεσσαλονίκης; Κι
ύστερα ο λαός του
ΠΑΟΚ μιλάει για
μεταγραφές. Και το
Σαββιδοτεχνείο ότι
έχουν πουληθεί 5.000
διαρκείας. Σε τι
νόμισμα δεν μας είπε.
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λις 1.5 εκατ. ευρώ για τον Βιλένα
στην Εσπανιόλ. Όλοι οι άλλοι, δα-
νεικοί ή ελεύθεροι. 

Και πόσα πλήρωσε ο ΠΑΟΚ στο
μεταγραφικό παζάρι; Μόλις 1,1 ε-
κατ. ευρώ στην Γουόφορντ για τον
Ενκόγκ πως τον λένε αυτό τον Νι-
γηριανό. Δηλαδή είναι και κερδι-
σμένος ο Ιβάν μέχρι τώρα. Τζαμπέ
τους πήρε, έβαλε και τα 3.6 εκατ.
ευρώ στην απομέσα από την πώ-
ληση του Ισλανδού. Ωραία πράγ-
ματα. Άσε, το άλλο με τον Κωνστα-
ντέλια. Το τρέλαναν το παλικάρι,

ότι θα παίξει από την Μίλαν και
πάνω. Και τώρα, του λένε να γίνει
ο ηγέτης για αποκλείσουν την
Μπεϊτάρ. Που είναι τα εκατομμύ-
ρια της Μάντσεστερ Γιουνάιτεντ
και της Ντόρτμουντ;

Πάμε παρακάτω. Ολυμπιακός.
Δεν παίζει μέσα στην βδομάδα,
αλλά στις 10 Αυγούστου, Μάλι-
στα. Και τι έκανε μέχρι τώρα ο Α-
ντώνης ο Κοδρόν; Έφερε έναν
35αρη για να κολλήσει τα τελευ-
ταία βαρέα αι ανθυγιεινά. Τον Ι-
μπόρα. Παικτούρα ο Ιμπόρα, αλλά
μην τρελαθούμε κιόλας ότι ήρθε
εδώ για να τρέχει στα 35 του χρό-
νια. Υπάρχει ο Χουάνγκγι αυτήν
την δουλειά, πάνε να τον ξεκάνου-
νε φέτος τον Κορεάτη. Πήρε ο Κο-
δρόν κι έναν 34αρη, τον Κίνι, που
παίζει δεξιός μπακ, αλλά μπορεί να
παίξει και αριστερά. Να γίνει Το-
ροσίδης, δηλαδή. Σοβαρολογού-
με, τώρα; Στο φιλικό, δεν έδειξε τί-
ποτα το φοβερό. Πήρε κι έναν
Σκωτσέζο, που την μοναδική ε-
μπειρία που έχει είναι έξι ματς με
την Θέλτα που τον έδωσε στην
ΠάσοςΦερέιρα. Όλα καλά; Τζόρ-
ντανΧόλσγκροουβ. Πιάσε το αυγό
και κούρευτο. 

Πάμε παρακάτω: Που είναι οι
πλάγια πού μπορούν να παίξουν
στην πλάγια γραμμή; Δεν υπάρ-
χουν. Ο Ιμπόρα έχει την μακρινή
μπαλιά του Εμβιλά; Δεν την έχει.
Πήρε ο Ολυμπιακός κεντρικό αμυ-
ντικό που να κάνει μπαμ; 

Δεν πήρε. Πήρε σέντερ φορ
που να παίξει βασικός και να έχει
από χέρι δέκα γκολ τουλάχιστον,
όπως είχε επί Ελ Αραμπί όταν ήταν
πιο νέος; Δεν πήρε. 

Κι αν ο Φορτούνης δεν βρεθεί
σε καλή μέρα μια φορά, ποιος θα
βγάλει το φίδι από την τρύπα; Μό-
νο ο Χουάνγκ μπορεί αλλά ο Μαρ-
τίνεθ θα τον έχει για να τρέχει. Φι-
λότιμος είναι ο Κορεάτης, τιμάει το
ψωμί που τρώει, αλλά στον Ολυ-
μπιακό πάνε να τον κάνουνε αχθο-
φόρο.

Τώρα, κάτι Πέπε, Καρβάλιο, κά-
τι Ραμόν και άλλα τέτοια, κανονικά
ο Μαρινάκης πρέπει να ζητήσει ε-
ξηγήσεις απ αυτόν που τους πάσα-
ρε. Χαίρετε. Κι αυτούς που χτίζουν
χωρίς Αλφάδι.

Μέσα στην βδομάδα παίζει 
ο Παναθηναϊκός, ο ΠΑΟΚ 

και ο Άρης. Και μεθαύριο Δευτέρα,
η ΑΕΚ κι ο Ολυμπιακός μπαίνουν στην
κληρωτίδα, για το Champions League,
Europa League, αντίστοιχα

⇣
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Του Μανώλη Δράκου

ΟΛουτσέσκου ξέ-
ρει ότι οι ομά-
δες από το Ισ-
ραήλ είναι μπε-

λάς. Το βίωσαν πέρσι ο Ολυ-
μπιακός και ο Άρης που έχα-
σαν και αποκλείστηκαν στις
διοργανώσεις που συμμετεί-
χαν από την Μακάμπι Χάιφα
(για τα προκριματικά του
Champions League)  οι «ερυ-
θρόλευκοι» και οι «κιτρινόμαυ-
ροι» με την Μακάμπι Τελ Αβίβ
(στα προκριματικά του Κόνφε-
ρενς), όπου και αποκλείστη-
καν! Αν κοιτάξει κανείς και πιο
πίσω θα δει ότι ομάδες όπως η
Μπεϊτάρ (με την οποία ο ΠΑΟΚ
παίζει σε διπλή αναμέτρηση
για το Κόνφερενς Λιγκ) δεν εί-
ναι του χεριού των ελληνικών
συλλόγων.

Αυτή η συνθήκη είναι εξ΄ορι-
σμού δυσάρεστη για τον Ρουμάνο
προπονητή που δεν θέλει να σκέ-
φτεται  (όπως και όλος ο οργανι-
σμός του ΠΑΟΚ) ότι θα αποτύχει
και εφέτος στις ευρωπαϊκές διορ-
γανώσεις, όπως έγινε πέρσι με την
Λέφσκι. Διότι πέρσι δόθηκε πίστω-
ση χρόνου στην ομάδα που χτιζό-
ταν από την αρχή, όμως φέτος δεν
υπάρχει κανένα περιθώριο και κα-
μιά δικαιολογία από τον κόσμο
που είναι στα κάγκελα, με δεδομέ-
νο ότι ο ΠΑΟΚ δεν πήρε κανένα
εγχώριο τίτλο πέρσι (πρωτάθλημα
ή Κύπελλο), ενώ δεν έκανε και με-
ταγραφές που θα έστελναν τον κό-
σμο στην Τούμπα. 

Υπ΄αυτή την έννοια το ματς με
την Μπεϊτάρ μπορεί να είναι το
πρώτο ματς , αλλά μπορεί να απο-
δειχθεί και το παιχνίδι της χρονιάς
καθώς σε περίπτωση αποκλεισμού
το ποτήρι της αγανάκτησης θα ξε-
χειλίσει. Ήδη μάλιστα, ο Λουτσέ-
σκου (που δεν κρύβεται πίσω από
το δάχτυλό του) έχει φροντίσει να
στείλει το μήνυμα για την δυναμι-
κή της ομάδας. Ο κόσμος ξέρει άλ-
λωστε ότι μ αυτό το υλικό δεν
μπορεί να συναγωνιστεί ΑΕΚ, Πα-
ναθηναϊκό και Ολυμπιακό. Το πολύ
να παίξει ντέρμπι με τον Άρη για
την τέταρτη θέση. Ήδη ο Μπότο
την μυρίστηκε την δουλειά  ότι θα
του φορτώσουν κάθε αποτυχία.
Δεν είχε καμία σχέση με τις μετα-
γραφές που έγινε και έφυγε πριν
τον …φύγουν. Άρχισαν να πηδάνε
από το καράβι στον ΠΑΟΚ.

Ο Λουτσέσκου αναγκάστηκε
(μεσοβδόμαδα σε μια συνέντευξη
που παραχώρησε στους δημοσιο-
γράφους οι οποίοι βρίσκονται
στην προετοιμασία του ΠΑΟΚ) να

πάρει …πίσω την περιβόητη δήλω-
ση. Είχε προηγηθεί ένα «πέσιμο»
από σύσσωμο τον Τύπο στην Θεσ-
σαλονίκη (λες κι αυτός φταίει που
η ομάδα είναι ρηχή και δεν κάνει
μεταγραφές…) και πιθανώς η δυ-
σαρέσκεια της διοίκησης του ΠΑ-
ΟΚ, δηλαδή προσωπικά του Ιβάν
Σαββίδη για να πει ο Ρουμάνος
προπονητής ότι «….Ήταν λάθος α-
πό την πλευρά μου να πω ότι δεν
έχουμε καμία πιθανότητα να κερ-
δίσουμε τον τίτλο στην Ελλάδα. Ό-
πως, επίσης, είναι λάθος από την
πλευρά μου να βγω και να πω ότι
πάμε να κατακτήσουμε το πρωτά-
θλημα. Επιμένω, η σωστή  προσέγ-

γιση πρέπει να είναι ότι πάμε “παι-
χνίδι με παιχνίδι” και μπροστά μας
έχουμε τον διπλό “τελικό” ενα-
ντίον της Μπεϊτάρ»…

Τίποτα δεν συνηγορεί πάντως
ότι η ομάδα του Λουτσέσκου μπο-
ρεί να έχει καλύτερη μοίρα από
πέρσι…

Η πρόκριση επί της Μπειτάρ για
πολλούς λόγους είναι μονόδρο-
μος, αφού μετά τον περσινό απο-
κλεισμό από τη Λέφσκι Σόφιας το
πρεστίζ του ο ΠΑΟΚ δεν σηκώνει
άλλη μια ευρωπαϊκή χρονιά με μη-
δενική βαθμολογία…Παράλληλα
μια πρόκριση θα του «αγοράσει»
χρόνο και ηρεμία για να δουλέψει

και να εντάξει στην ομάδα τα τε-
λευταία μεταγραφικά του αποκτή-
ματα, αν κι εφόσον έρθουν κάποι-
οι…Διαφορετικά, τα όργανα εφέ-
τος θα αρχίσουν από πολύ νωρίς…

Κακά τα ψέματα, όμως. Ο ΠΑ-
ΟΚ στην διάρκεια της προετοιμα-
σίας είχε πολλές μεταπτώσεις και
μπορεί τα αποτελέσματα να μην έ-
χουν καμία σημασία, αλλά η εικόνα
του δεν έδειξε ότι είναι μιας ομά-
δας που μπορεί να έχει κυρίαρχο
ρόλο στην Super League και να
κάνει μερικά βήματα στο Κόνφε-
ρενς ΛΙγκ, δηλαδή να φτάσει
στους ομίλους. Τα προβλήματα ή-
ταν πολλά, εντοπίστηκαν κυρίως
στη μεσαία γραμμή όπου δεν υ-
πάρχουν παίκτες που θα πάρουν
την ομάδα στις πλάτες τους και θα
την οδηγήσουν στο αποτέλεσμα.
Το αντίθετο συνέβη. Ο ΠΑΟΚ έδει-
ξε πολλές αδυναμίες κυρίως με-
σοαμυντικά, δεχόταν εύκολα το
γκολ και έδειξε ότι έχει ανάγκη με-
ταγραφών για να μπορέσει να α-
νέβει επίπεδο και να γίνει ανταγω-
νιστικός.

Ο Λουτσέσκου μπορεί να πι-
στεύει και να λέει ότι ο Αύγουστος
είναι ο καλύτερος μήνας για τις με-
ταγραφές. Αλλά μέχρι τότε (που
δεν είναι και μακριά) μπορεί να έ-
χουν γίνει πολλά στον ΠΑΟΚ…

ΠΑΟΚ: Όχι απλά 
το πρώτο ματς, αλλά 

το παιχνίδι της χρονιάς 
Με πιο σοβαρές απώλειες παρά προσθήκες και με δεδομένο τον
περσινό αποκλεισμό σοκ από τη Λέφσκι ο Δικέφαλος του Βορρά

κάνει πρεμιέρα στις ευρωπαϊκές διοργανώσεις χωρίς κανένα
περιθώριο αποτυχίας…

«Σκάνε»
προτάσεις
για Νάρεϊ
και
Κοτάρσκι
Η φημολογία από την
Ιταλία που θέλει την
Τζένοα να
ενδιαφέρεται για τον
Κάλεντ Νάρεϊ και
μάλιστα να είναι
έτοιμη βγάλει δύο
εκατομμύρια ευρώ από
τα ταμεία της για την
απόκτησή του,
αποτελεί έναν ακόμη
κρίκο στην αλυσίδα
της μεταγραφολογίας
με πρωταγωνιστή τον
Γερμανό επιθετικό.
Είχαν προηγηθεί
παρόμοια σενάρια για
ενδιαφέρον από την
Τουρκία, νωρίτερα από
την Ρωσία γεγονός
που δείχνει ότι οι
εκπρόσωποι του Νάρεϊ
είναι ιδιαίτερα ενεργοί
το τελευταίο χρονικό
διάστημα. Το ίδιο και
για τον Κοτάρσκι που
φαίνεται ότι βρίσκεται
στο στόχαστρο δυο
αγγλικών και μιας
γερμανικής ομάδας!
Ο ΠΑΟΚ δεν φαίνεται
να ασχολείται με όλα
αυτά τα σενάρια,
καθώς οι πληροφορίες
λένε ότι δεν έχει
φτάσει, για την ώρα
τουλάχιστον, κάποια
επίσημη πρόταση στην
ΠΑΕ και ο Λουτσέσκου
έλεγε πρόσφατα στους
δημοσιογράφους πως
δεν πιστεύει ότι θα
φύγει άλλος παίκτης
από την ομάδα μετά
τον Ίνγκασον…



Του Νίκου Συνοδινού

Οι μεταγραφικές κινή-
σεις των ομάδων
κλέβουν την παρά-
σταση στην ειδησεο-

γραφία την καλοκαιρινή πε-
ρίοδο πριν αρχίσουν τα πρω-
ταθλήματα. Ωστόσο για την
Ελλάδα τεράστιο ενδιαφέρον
παρουσιάζουν και οι Ευρωπαϊ-
κές διοργανώσεις και κυρίως
η κορυφαία των κορυφαίων,
το Champions League, καθώς
θα έχουμε δύο εκπροσώπους,
την ΑΕΚ και τον Παναθηναϊκό.

Μετά την ολοκλήρωση του
Champions League 2022-23
που βρήκε νικήτρια τη Μάντσε-
στερ Σίτι (1-0 την Ίντερ στον τε-
λικό), ξεκαθάρισε ο χάρτης της
νέας «έκδοσης» της κορυφαίας
διασυλλογικής διοργάνωσης
στην οποία παίρνουν μέρος συ-
νολικά 78 σύλλογοι. Η Ελλάδα
ως 15η στο ranking της UEFA τη
σεζόν 2021/22, θα εκπροσωπη-
θεί στις προκριματικές σειρές
του Champions League για
πρώτη φορά μετά από χρόνια με
δύο ομάδες, την πρωταθλήτρια
ΑΕΚ και τον δευτεραθλητή Πα-
ναθηναϊκό.

Πρώτος θα ξεκινήσει τις υπο-
χρεώσεις του ο Παναθηναϊκός
απ’ τον β’ προκριματικό γύρο,
στο μονοπάτι των μη πρωτα-
θλητών, παίζοντας στις 25 Ιου-
λίου και 1 Αυγούστου. Αντίπα-
λός του θα είναι η ουκρανική
Ντνίπρο. Αν προκριθεί θα συνε-
χίσει στον γ’ προκριματικό του
Champions League, ενώ αν α-
ποκλειστεί θα «υποβιβαστεί»
στον γ’ προκριματικό γύρο του
Europa League.

Η ΑΕΚ θα ξεκινήσει απ’ τον γ’
προκριματικό γύρο του Cham-
pions League και το μονοπάτι
των πρωταθλητών (8-9 Αυγού-
στου και 15 Αυγούστου οι αγώ-
νες της), μαθαίνοντας τον αντί-
παλό της στην κλήρωση της
24ης Ιουλίου. Αν προκριθεί θα
συνεχίσει στα play off του
Champions League, ενώ αν α-
ποκλειστεί θα «υποβιβαστεί»
στα play off του Europa
League.

To ελληνικό 
στοίχημα
Η χώρα μας έπιασε πάτο στην
ποδοσφαιρική της πορεία στις
διασυλλογικές διοργανώσεις
της UEFA. Πλέον υπάρχει η αι-
σιοδοξία πως θα γίνει μια νέα
αρχή ανάκαμψης. Είναι χαρα-
κτηριστικό πως στην ποδοσφαι-
ρική σεζόν 2022-23, η Ελλάδα
τερμάτισε στην 41η θέση στην
κατάταξη της UEFA σε σύνολο
55 χωρών με τις ομάδες μας να
κάνουν τρεις νίκες σε σύνολο
είκοσι αγώνων!

Ο Ευρωπαϊκός κατήφορος ά-
παντες ελπίζουν πως θ’ αποτε-
λέσει κακή παρένθεση. Ωστόσο

η Ελλάδα θα κουβαλάει την κα-
κή επίδοση για τα επόμενα πέ-
ντε χρόνια...

Συμπληρώθηκαν ήδη επτά
ευρωπαϊκές σεζόν στις οποίες
το ελληνικό ποδόσφαιρο δεν εί-
χε απευθείας εισιτήριο για τους
ομίλους των Κυπέλλων Ευρώ-
πης με όλες τις ομάδες μας (πέ-
ντε κατά την πρώτη 5ετία και
τέσσερις την τελευταία διετία)
να καλούνται να κερδίσουν τη
συμμετοχή τους στους ομίλους
μέσα από την διαδικασία των
προκριματικών...

Σε αυτά τα επτά χρόνια υ-
πήρξαν 33 απόπειρες των ομά-
δων μας για πρόκριση στους ο-
μίλους. Οι 14 στέφτηκαν με επι-
τυχία, ποσοστό απογοητευτικό.

Σε αυτά τα χρόνια οι ομάδες
μας έδωσαν 116 αγώνες. Οι α-
ντίπαλοι συνήθως ήταν σαφώς
υποδεέστερης αξίας. Ωστόσο ο
απολογισμός μας ήταν μόλις 53
νίκες, 31 ισοπαλίες και 32 ήτ-
τες...

Στην 5ετία με την πενταπλή
ελληνική εκπροσώπηση στην
Ευρώπη μόνο δυο φορές κατα-
φέραμε να στείλουμε στο Μο-
νακό για την κλήρωση των ομί-
λων τις τρεις από τις πέντε ομά-
δες μας (ποτέ δεν κάναμε το 5
στα 5 ή έστω το 4 στα 5), δύο
φορές στείλαμε τις δυο από τις
πέντε και μόλις την περίοδο
2019-20, όχι και τόσο πίσω δη-
λαδή, γράψαμε μία στις πέντε!

Στο νέο ξεκίνημα με δεδομέ-
νο το ότι η πρωταθλήτρια ΑΕΚ
έχει καπαρωμένη θέση σε μια α-
πό τις τρεις διοργανώσεις, θα
είναι ξεκάθαρη αποτυχία αν δεν
κάνουμε τουλάχιστον το τρία
στα πέντε. Η εναρκτήρια ημερο-
μηνία του ελληνικού ποδοσφαί-
ρου στη νέα ευρωπαϊκή σεζόν
θα είναι η 25η Ιουλίου. Το πρώ-
το παιχνίδι του Παναθηναϊκού,
θα γίνει στο Κόζιτσε της Σλοβα-
κίας λόγω του πολέμου στην
Ουκρανία, με γηπεδούχο την
Ντνίπρο στις 20:00. Στον πρώτο
αγώνα τα ηνία θα έχει ο Ιταλός
Ντανιέλε Κίφι, με βοηθούς τους
Αλμπέρτο Τεγκόνι και Βαλέριθο
Κολαρόσι και τέταρτο τον Ερ-
μάνο Φελιτσιάνι.

Ο 38χρονος Ιταλός είχε σφυ-
ρίξει τον πρώτο ημιτελικό του
Κυπέλλου Ελλάδας 2021-2022

μεταξύ ΠΑΟΚ και Ολυμπιακού
(0-0) και τη φιλική ήττα της Ε-
θνικής Ελλάδας κόντρα στην
Ουγγαρία. Έγινε διεθνής το
2022, έχοντας διευθύνει σε δύο
αγώνες Europa Conference
League στις διοργανώσεις της
UEFA.

Η ρεβάνς θα πραγματοποιη-
θεί μια εβδομάδα μετά, την 1η
Αυγούστου στη Λεωφόρο στις
20.30. Διαιτητής θα είναι ο Γερ-
μανός Μπάστιαν Ντάνκερ, με
βοηθούς τους Ντόμινικ Σάαλ
και Μάρσελο Ούνγκερ και τέ-
ταρτο τον Ντάνιελ Σλάγκερ. Θα
ακολουθήσει ένας μήνας με
σκληρές δοκιμασίες που το ελ-
ληνικό ποδόσφαιρο θα δώσει
τις κρισιμότερες εξετάσεις ανά-
καμψής του.

Οι πέντε Ευρωπαίοι μας προ-
έρχονται από το πιο ανταγωνι-
στικό πρωτάθλημα των τελευ-
ταίων ετών. Θετικό είναι και το

γεγονός πως οι τέσσερις από
τους πέντε συνεχίζουν με τον ί-
διο προπονητή με τον οποίο τε-
λείωσαν την περσινή σεζόν, κάτι
όχι συνηθισμένο για τα ελληνι-
κά δεδομένα, ενώ για τον Ολυ-
μπιακό υπάρχει η προσδοκία
πως με το νέο προπονητή Ντιέ-
γκο Μαρτίνεθ, μπορεί να σημει-
ώσει σημαντικές επιτυχίες.

Η Ευρώπη αντιμετωπίστηκε
συχνά κατ’ αποκλειστικότητα
ως πηγή εσόδων, ποτέ όμως ως
ποδοσφαιρική προτεραιότητα
και γενεσιουργός αιτία  λήψης
συνολικών αποφάσεων. Ο προ-
γραμματισμός της σεζόν για ό-
λες τις ομάδες μας γινόταν με
βάση τις υποχρεώσεις στις εθνι-
κές διοργανώσεις και κυρίως
στο πρωτάθλημα.

Κακώς η ευρωπαϊκή συμμε-
τοχή δεν εκτιμήθηκε ως αρκού-
ντως σημαντική και σίγουρα πο-
τέ ως πιο ενδιαφέρουσα σε σχέ-

ση με τις εγχώριες διαμάχες και
τον εσωτερικό ανταγωνισμό! 

Τα ποσά που μοιράζει η UE-
FA είναι ιλιγγιώδη και κάποια
στιγμή οι επενδυτές του ελληνι-
κού ποδοσφαίρου πρέπει να θέ-
σουν ως πρώτη προτεραιότητα
την Ευρωπαϊκή πορεία της ομά-
δας τους. Ειδικά στο Champi-
ons League βρέχει… χρυσάφι.

Η κορυφαία διοργάνωση άρ-
χισε με τους αγώνες των ομά-
δων που κατέκτησαν τα πρωτα-
θλήματά στις χώρες με το χαμη-
λότερο ranking της UEFA. 

Για την ΑΕΚ και τον Παναθη-
ναϊκό το μεγάλο όνειρο είναι να
κουνήσουν ξανά σεντόνι. Να
μπουν στις 32 ομάδες των ομί-
λων. 

Τα κενά εισιτήρια πάντως εί-
ναι περιορισμένα, καθώς με το
νέο φορμάτ, ήδη είναι γνωστές
οι 26 ομάδες που θα παίξουν
στους ομίλους.

1ο ΓΚΡΟΥΠ
Μάντσεστερ Σίτι (Αγγλία) –
Κάτοχος Champions League
Σεβίλη (Ισπανία) –
Κάτοχος Europa League
Μπαρτσελόνα (Ισπανία)
Νάπολι (Ιταλία)
Μπάγερν Μονάχ. (Γερμανία)
Παρί Σεν Ζερμέν (Γαλλία)
Μπενφίκα (Πορτογαλία)
Φέγενορντ (Ολλανδία)

2ο ΓΚΡΟΥΠ
Ρεάλ Μαδρίτης (Ισπανία)
Μάντσεστερ Γιουν. (Αγγλία)
Ίντερ (Ιταλία)
Ντόρτμουντ (Γερμανία)
Ατλέτικο Μαδρίτ. (Ισπανία)
Λειψία (Γερμανία)
Πόρτο (Πορτογαλία)
Άρσεναλ (Αγγλία)

3ο ΓΚΡΟΥΠ
Σαχτάρ (Ουκρανία)
Σάλτσμπουργκ (Αυστρία)
Μίλαν (Ιταλία)
Λάτσιο (Ιταλία)
Ερυθρός Αστέρας (Σερβία)

4ο ΓΚΡΟΥΠ
Ουνιόν Βερολίν. (Γερμανία)
Λανς (Γαλλία)
Οι υπόλοιπες 6 ομάδες θα προκύ-
ψουν από τα play off του Champions
League, απ’ το μονοπάτι των πρωτα-
θλητών και των μη πρωταθλητών.

ΟΙ 26 ΟΜΑΔΕΣ ΚΑΙ ΤΑ ΓΚΡΟΥΠ ΔΥΝΑΜΙΚΟΤΗΤΑΣ

3ο ή 4ο ΓΚΡΟΥΠ
Σοσιεδάδ (Ισπανία),  Σέλτικ (Σκωτία),  Νιούκαστλ (Αγγλία)

• 4 νικητές απ’ το μονοπάτι των πρωταθλητών
• 2 νικητές απ’ το μονοπάτι των μη πρωταθλητών

Το ελληνικό
ευρωπαϊκό στοίχημα
Η Ελλάδα τερμάτισε την περασμένη σεζόν στην 41η θέση στην

κατάταξη της UEFA σε σύνολο 55 χωρών κι έξυσε πάτο. Το
στοίχημα της ανάκαμψης είναι απαραίτητο να κερδηθεί για πρεστίζ

και κυρίως το χρυσάφι της Ευρώπης. Ο Παναθηναϊκός παίρνει
πρώτος τη σκυτάλη την Πέμπτη 26 Ιουλίου κόντρα στη Ντίπρο

15
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Η…
αναγέννηση
του Ελ Αραμπί
Και ξαφνικά
εμφανίζεται
αναγεννημένος ο Ελ
Αραμπί. 
Σα να λέμε πως
«πετάει» ο
Βαλμπουενά και θα
παίξει μεγάλη μπάλα.
Τα χρόνια περνάνε και
μπορεί η εμπειρία να
παίζει τον ρόλο της,
αλλά παίκτες ειδικά
μεσοεπιθετικοί,
δύσκολα έχουν τη
σπιρτάδα, τα κίνητρα
και της ανάσες να
πρωταγωνιστούν.
Ο Ολυμπιακός έχει
πάρει πολλά απ’ τον
Μαροκινό φορ, αλλά
μετά την τελευταία
υπογραφή του
συμβολαίου του, είδε
να τον έχει πάρει η
κατιούσα. 
Η περασμένη σεζόν
ήταν μετριότατη για
τον Ελ Αραμπί. 
Και μπορεί να κάνει
καλή προετοιμασία
όπως ενημερώνουν οι
απεσταλμένοι των
ΜΜΕ που τον είδαν
από κοντά στις
προπονήσεις, αλλά
δεν θα πρέπει ο
Ολυμπιακός να
στηρίζεται στις
εξάρσεις που θα έχει ο
Ελ Αραμπί τη σεζόν
που έρχεται.
Χρειάζονται άλλες
λύσεις που θα είναι
αξιόπιστες και θα
τραβήξουν το κάρο
του Ολυμπιακού ξανά
στην κορυφή. 
Ο Ελ Αραμπί μπορεί ν’
αποτελέσει
εναλλακτική λύση
όταν χρειαστεί, αλλά
όχι πυλώνας του νέου
Ολυμπιακού.

ΘΕΜΑ


Βαγγέλης Μαρινάκης-Ιβάν Σαββίδης, αθλητικοί βίοι… αντίθετοι
Βαγγέλης Μαρινάκης-Ιβάν Σαββίδης, αθλητικοί βίοι… αντίθετοι. Ο διοικητι-
κός ηγέτης του Ολυμπιακού έδειξε την έξοδο στον Ματιέ Βαλμπουενά που
πάτησε τα 38 του χρόνια και οδεύει στα 39. 
Ο Γάλλος θα μπορούσε να είναι ηγέτης στ’ αποδυτήρια και να προσφέρει κά-
ποια λεπτά αν χρειαστεί. Ο Ολυμπιακός ωστόσο θέλει παίκτες… καμικάζι. Ναι
μεν έμπειρους, αλλά με δυνατότητα προσφοράς. 
Αντίθετα ο ισχυρός άνδρας του ΠΑΟΚ Ιβάν Σαββίδης ανανέωσε το συμβόλαιο
του Αντρέ Βιεϊρίνια. Ο Πορτογάλος έχει πατημένα τα 37 και τον Ιανουάριο θα
γίνει 38. Ήδη από την περασμένη σεζόν έδειξε πως δεν έχει τις δυνάμεις ν’ α-
νταπεξέλθει στις απαιτήσεις του ΠΑΟΚ. 
Ο Σαββίδης όμως τον κράτησε τιμής… ένεκεν. Όχι για κάποιο διαφορετικό πό-
στο, αλλά για… ποδοσφαιριστή. Δεν μπορεί το παλικάρι, αλλά επιμένει. 
Ο Βιεϊρίνια θα μπορούσε να φύγει με το κεφάλι ψηλά. Δεν το έκανε και δεν
τον…βοήθησαν να το κάνει από τον ΠΑΟΚ.

Αλήθεια, 
το πίστευες ότι 

ο Κυριάκος δεν θα
γινόταν ποτέ

Πρωθυπουργός;

Γιατί 
παραξενεύεσαι; Εσύ

πίστευες ότι το φιλαράκι
σου ο Ηλίας, θα ήταν
πίσω από τα κάγκελα;

Πάντως δικαιώθηκες με
τους Σπαρτιάτες…

Θέλει τελικό στο εξωτερικό ο Μπαλτάκος
Στις 18 Μαϊου 2024 θα γίνει ο τελικός κυπέλλου. Μια διοργάνωση που από γιορτή του ποδοσφαίρου κατά-
ντησε να είναι αγώνας μεταξύ συγγενών και φίλων. Η απαξίωση της διοργάνωσης θα έχει και τις επιπτώσεις
της και στον εμπορικό τομέα. Σε αυτό θα πατήσει ο Τάκης Μπαλτάκος για να κάνει το όνειρό του πραγματι-
κότητα. Να γίνει στο εξωτερικό ο τελικός κυπέλλου Ελλάδος. Μετά βαϊων και κλάδων. Δεν είναι τυχαίο πως
δεν πέρασε η έδρα του τελικού, αλλά θα έλθει σε επόμενη συνεδρίαση της Εκτελεστικής Επιτροπής. Η εισή-
γηση θα είναι να διεξαχθεί σε ένα από τέσσερα υποψήφια γήπεδα. Πρόκειται για το ΟΑΚΑ, το Πανθεσσαλικό
Στάδιο, το Παγκρήτιο Στάδιο και το Παμπελοποννησιακό Στάδιο.
Τα δύο υποψήφια γήπεδα (Παμπελοποννησιακό και Παγκρήτιο) δεν ξέρουν αν είναι κατάλληλα, καθώς α-
παιτείται έλεγχος. Είναι δεδομένο πάντως ότι χρειάζονται έργα βελτίωσης. Όσον αφορά το ΟΑΚΑ, πλέον δί-
νει προτεραιότητες για ν’ αυξήσει τα έσοδά του σε συναυλίες, συνεπώς ουδείς γνωρίζει σε ποια κατάσταση θα
είναι και ο χλοοτάπητας του Ολυμπιακού Στάδιο, του χρόνου τον Μάιο. Μένει ο Αχιλλέας Μπέος στην ανάγκη
του οποίου θα ξαναπέσει η ΕΠΟ για να γίνει ο τελικός στον Βόλο. Για να μην μπει σε αυτή την περιπέτεια ο Τά-
κης Μπαλτάκος θα επιδιώξει να στείλει τον τελικό κυπέλλου σε άλλες Πολιτείες. Με προγραμματισμό αυτή τη
φορά και όχι στο παρά πέντε. Για να γράψει ιστορία και να κάνει και τις εμπορικές του συμφωνίες. Γι’ αυτό θέ-
λει και στον τελικό δυο μεγάλους αντιπάλους.
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Παρέμβαση
της Πολιτείας
για το χαράτσι
της ΕΠΟ
Φαντάζει τραγελαφικό, ό-
μως είναι αληθινό. Σε κάθε
20 αγοραπωλησίες ποδο-
σφαιριστών μια ΠΑΕ τα έ-
σοδα της μίας πάει στα τα-
μεία της ΕΠΟ!!. Δεν υπάρ-
χει ΠΑΕ στη μεγάλη κατη-
γορία που σε μια σεζόν κά-
νει λιγότερες από 10 μετα-
γραφές και αντίστοιχα 10
πωλήσεις παικτών. Σε κάθε
συμβόλαιο η ΕΠΟ έχει θε-
σμοθετήσει και παίρνει το
5%. Πρόκειται για τερά-
στιο νούμερο που περιορί-
ζει τη δυναμική των ελλη-
νικών ομάδων. Την 1η Ια-
νουαρίου 2020, ο τότε υ-
πουργός Οικονομικών,
Χρήστος Σταϊκούρας, έδω-
σε μεγάλη οικονομική «α-
νάσα» σε ΠΑΕ και ΚΑΕ, οι
οποίες έπρεπε να ανταπε-
ξέλθουν με το δυσβάστα-
χτο 45% επί των απολα-
βών άνω των 100.000 ευ-
ρώ, που επηρέαζε την α-
νταγωνιστικότητα των ελ-
ληνικών ομάδων. Με τρο-
πολογία που έφερε η κυ-
βέρνηση της ΝΔ ο φορο-
λογικός συντελεστής έπε-
σε στο 22% από το 45%
για τα ποσά που καταβάλ-
λονται από αθλητικές α-
νώνυμες εταιρείες σε α-
θλητές για την υπογραφή
συμβολαίου μεταγραφής,
την ανανέωση και τη λύση
συμβολαίου συνεργασίας.
Η ΕΠΟ όμως επιμένει να
παίρνει 5% από τις αγορα-
πωλησίες παικτών, επιβάλ-
λοντας τον δικό της… φό-
ρο. Και τα κακώς κείμενα
πρέπει να διορθώνονται. Ο
πρόεδρος της Super
League Βαγγέλης Μαρινά-
κης πέταξε το μπαλάκι
στην Πολιτεία, εκφράζο-
ντας τη βεβαιότητα ότι:
«Θα φροντίσει ώστε και το
ποσοστό στα συμβόλαια
παικτών και ποδοσφαιρι-
στών να πέσει στο 1% από
το 5% που είναι σήμερα
αυθαιρέτως και σύμφωνα
με την ομόφωνη πρότασή
μας. Είναι μοναδικό φαι-
νόμενο στον πλανήτη να
κρατά ποσοστό η Ομο-
σπονδία και στην πώληση
αλλά και στην αγορά πο-
δοσφαιριστή από μια ΠΑΕ!
Προφανώς πρέπει να μη-
δενιστεί το ποσοστό στις
αγορές και να γίνει 1%
στις πωλήσεις».

ΑΝΑΘΕΜΑ

Η παραίτηση Γουλανδρή στον Ολυμπιακό

Στις 27 Δεκεμβρίου 1974, ο αντιπρόεδρος του Ολυμπιακού Ανδριανός
Ντάνος διάβασε στα υπόλοιπα μέλη της διοίκησης το τηλεγράφημα του
προέδρου Νίκου Γουλανδρή από τo Γκστάντ στην Ελβετία. Ανακοίνωνε
την παραίτησή του. Τον Ιανουάριο του 1976 ο Γουλανδρής θα στείλει τη-
λεγράφημα στα γραφεία του Ολυμπιακού, με το οποίο ζητά να διαγραφεί

κι από απλό μέλος του Συνδέ-
σμου. Ο εφοπλιστής Νίκος Γου-
λανδρής ξεκίνησε την εμπλοκή
του με τον Ολυμπιακό το 1970
και έναν χρόνο αργότερα έγινε
γενικός διευθυντής του. Από το

1972 ήταν πρόεδρος της ομάδας. Όσο ήταν πρόεδρος έως τα τέλη του
1974, ο Ολυμπιακός κατέκτησε στο ποδόσφαιρο τρία Πρωταθλήματα, δύο
Κύπελλα και δύο νταμπλ σε τρία χρόνια. Ανάμεσα στους παίκτες που ο Νί-
κος Γουλανδρής πήρε στον Ολυμπιακό, ήταν ο Μίλτον Βιέρα, ο πρώτος
παίκτης που είχε αγωνιστεί σε παγκόσμιο κύπελλο και ήρθε σε ελληνική
ομάδα. Σύμφωνα με τον Παναγιώτη Κελεσίδη, αποχώρησε επειδή «ανα-
κάλυψε ότι οι συνεργάτες του τον κορόιδευαν». Στον Νίκο Γουλανδρή πι-
στώνεται η φράση «φοβάμαι τους Ολυμπιακάρες». Ήταν λίγο πριν παραι-
τηθεί. Είχε προηγηθεί ο περιβόητος αγώνας με την Άντερλεχτ για το Κύ-
πελλο Πρωταθλητριών. Οι Βέλγοι είχαν νικήσει 5-1 στις Βρυξέλλες. Στις
6/11/1974, διεξάγεται ο επαναληπτικός αγώνας στην Πάτρα με διαιτητή
τον Ούγγρο Kάρολι Παλοτάι. Ο Ολυμπιακός νικά 3-0 και ο Παλοτάι του
στερεί την πρόκριση. Ακυρώνει δύο γκολ του Γαλάκου και ένα του Σταυ-
ρόπουλου, δεν δίνει τρία πέναλτι, δεν αποβάλει παίκτη των Βέλγων και
πολλά άλλα. Μετά το τέλος του αγώνα έγιναν σοβαρά επεισόδια.

Πύργος του Άιφελ και στο… Γουέμπλεϊ
Ο Γκιστάβ Άιφελ, λίγο έλειψε στο βιογραφικό του να έχει δύο Πύργους. Ο
ένας ήταν αυτός που έγινε σήμα κατατεθέν του Παρισιού. Ο δεύτερος πα-
ραλίγο να γίνει στο Λονδίνο. Ο Γάλλος μηχανικός και αρχιτέκτονας έγινε
διάσημος για τα μεγαλοφυή του σχέδια και την άριστη τεχνογνωσία στις
σιδηροκατασκευές. Το 1890 στο Λονδίνο ο σερ Έντουαρντ Γουάτκιν, βου-
λευτής και μηχανικός σιδηροδρόμων, οραματιζόταν ένα αντίγραφο του

Πύργου του Άιφελ, στο Λονδίνο. Το πλά-
νο του ήταν ένας μεταλλικός πύργος ύ-
ψους 366 μέτρων, δηλαδή υψηλότερος
από αυτόν που βρίσκεται στο Παρίσι. Ζή-
τησε από τον Γκιστάβ Άιφελ  να εμπλακεί
στο σχεδιασμό στην τότε ελώδη γη του
Γουέμπλεϊ, ακριβώς στο σημείο που σή-
μερα έχει χτιστεί το γήπεδο. Στο εσωτερι-
κό του πύργου θα υπήρχαν ξενοδοχείο

90 υπνοδωματίων, εστιατόρια, θέατρα, αίθουσες χορού, εκθέσεις, χαμάμ.
Θα υπήρχαν δύο βεράντες παρατήρησης και ένα αστρονομικό παρατηρη-
τήριο. Το πάρκο άνοιξε τις πύλες του τον Μάιο του 1894 και η κατασκευή
του πύργου είχε ξεκινήσει. Περίπου 12.000 ήταν οι επισκέπτες του πάρκου
την πρώτη χρονιά, τα έσοδα εξαιρετικά κι έτσι τον Σεπτέμβριο του ίδιου έ-
τους είχαν ολοκληρωθεί τα πρώτα 47 μέτρα του πύργου. Όμως η συνέχεια
δεν ήταν ανάλογη. Ο Γουότκιν αποσύρθηκε λόγω προβλημάτων υγείας, τα
έσοδα μειώθηκαν, εντοπίστηκε πρόβλημα στα θεμέλια. Ο πύργος δεν ολο-
κληρώθηκε ποτέ. Τα επόμενα χρόνια κατεδαφίστηκε με δυναμίτη. Σήμερα,
στο ίδιο σημείο υπάρχει το στάδιο Γουέμπλεϊ που εγκαινιάσθηκε από τον
Βασιλιά Γεώργιο Ε’ στις 23 Απριλίου 1924.

 

Ο Ολυμπιακός με την έλευση
των Κορδόν και Μαρτίνεθ, δεν
άλλαξε απλά αθλητικό διευ-
θυντή και προπονητή. Άλλαξε
λογική στο χτίσιμο της ομά-
δας. Γιατί δεν αρκούν τα καλά
υλικά προκειμένου να χτιστεί
ένα γερό οικοδόμημα. Πρέπει
να μπουν με τον κατάλληλο
τρόπο και στην πρέπουσα πο-
σότητα.

Κατά γενική ομολογία ο Ο-
λυμπιακός δεν έπασχε από έλ-
λειψη ικανού υλικού. Εξάλλου
ο Βαγγέλης Μαρινάκης κάθε
χρόνο ήταν… πρωταθλητής
στις μεταγραφές. Συνήθως ή-
ταν και πρωταθλητής στους α-
γωνιστικούς χώρους μέχρις ό-
του άρχισαν τα σκαμπανεβά-
σματα. Όχι μόνο γιατί δυνά-
μωσαν οι συνδιεκδικητές του
τίτλου, αλλά κυρίως γιατί ο Ολυμπιακός είχε σκαμπανεβάσματα και
πολλές απώλειες βαθμών.

Παίκτες μεγάλης αξίας δεν έδεσαν μεταξύ τους, η χημεία που υ-
πήρχε δεν έβγαζε αποτέλεσμα στον αγωνιστικό χώρο και όταν περι-
μένεις από ατομικές προσπάθειες παικτών να φθάσεις στην επιτυ-
χία, τότε αυτή έρχεται δύσκολα.

Ο κόσμος του Ολυμπιακού είχε συνηθίσει να βλέπει τη μια μετα-
γραφή μετά την άλλη. H συνταγή άλλαξε. Και δυο πολλοί ικανοί άν-

θρωποι πήραν τα ηνία της ομάδας του Πειραιά για να κάνουν αυτό
που γνωρίζουν πολύ καλά κι έχουν δώσει μ’ επιτυχία εξετάσεις στο
παρελθόν. Αρκετοί φίλαθλοι αναρωτούνται αν με μεταγραφές τύπου
Ιμπόρα και Κίνι που έχουν ήδη αποκτηθεί ο Ολυμπιακός μπορεί να
ξεπεράσει τους συνδιεκδικητές του τίτλου. 

Είναι κάτι που θ’ απαντηθεί στον αγωνιστικό χώρο. Η ουσία είναι
πως ο προπονητής τους γνωρίζει καλά και ξέρει τι θα πάρει απ’ τον
καθένα στον αγωνιστικό χώρο.

Άλλαξε η συνταγή του Ολυμπιακού με Κορδόν-Μαρτίνεθ
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Υπερκοριός
ΕΥΠ: 
Τα στημένα
ενδιαφέρουν,
όχι οι
δίμετρες 
και τα βίτσια
για το σεξ
Αυτά που κατέγραψε
ο υπερκοριός της ΕΥΠ
με τις συνομιλίες για
τα στημένα παιχνίδια,
έχουν ωραία
πράγματα, μαθαίνω.
Με στοιχεία,
διευθύνσεις,
ονοματεπώνυμα και
τα ρέστα. Αυτά
ενδιαφέρουν. Είναι
όλα για το φρέσκο.
Τώρα, αυτά που
ακούγονται μέσα για
βίτσια στο σεξ, για
δίμετρες και
χαμαιτυπεία δεν
ενδιαφέρει.
Τουλάχιστον για
τώρα. Μετά, να το
ξαναδούμε. Μπορεί
να έχει τίποτα καλό
από κανέναν
μερακλή.

Τσιγγάρας: «Πέρυσι «άχρηστος»,
φέτος «σώσε μας»
Αυτό το παλικαράκι, ο
Χάρης Τσιγγάρας,
αμυντικό χαφ από τα
λίγα, κανένας δεν
κατάλαβε γιατί πέρυσι
ο Λοτσέσκου τον
έδιωξε σαν άχρηστο.
Κανένας. Ούτε
κανένας κατάλαβε
γιατί τον πήρε φέτος
σαν χρηστικό.
Μυρουδιά δεν πήρε ο
Χάρης στην Γαλλία.
εξέδρα μονίμως ήτανε.
Πώς κι έγινε αυτό το
θάμα του Λουτσέσκου;
Δεν ρωτήθηκε ποτέ.
Πέρυσι άχηστος,
φέτος, σώσε μας. Καλά
κρασιά.

Η δυσάρεστη απόφαση 
του Γιοβάνοβιτς

Ο Ιβάν Γιοβάνοβιτς αποφάσισε να αφήσει εκτός της ευρωπαϊκής λί-
στας του Παναθηναϊκού για τα ματς με τη Ντνίπρο, τους Αϊτόρ, Τσέριν
και Ζέκα. Δεν ήταν μια εύκολη απόφαση,αλλά έπρεπε να την πάρει α-
πό τη στιγμή που βλέπει ότι οι παίκτες του δεν είναι σε κατάσταση για
να βοηθήσουν. Ο Ζέκα το ξέρει μέσα του ότι δεν είναι σε καλή κατά-
σταση και πρέπει να παλέψει για μια θέση στην αποστολή. Για τον Αϊ-
τόρ ήταν μεγαλύτερο το κόστος διότι προσπαθεί να επανέλθει από
τον σοβαρό τραυματισμό του. Ο Τσέριν είναι τραυματίας και με αμιγώς
ποδοσφαιρικά κριτήρια, ο αποκλεισμός του 24χρονου μέσου αιτιο-
λογείται πλήρως. Το θέμα για τον Γιοβάνοβιτς πάντως είναι να κρατή-
σει ζεστούς τους παίκτες του και να μην απογοητευτούν…

Το παραμύθι του μήνα ότι 
ο Ιβάν έκανε «παρέμβαση»
για τα στημένα
Για να δείξει το Σαββιδοτεχνείο ότι ο Ιβάν παραμένει ε-
νεργός, βάζει μία τιτλάρα ότι ο ΠΑΟΚ έκανε παρέμβαση
να τιμωρηθούν οι ένοχοι για τα στημένα παιχνίδια. Μάλι-
στα. Αυτό είναι παρέμβαση. Δηλαδή, όλοι οι άλλοι που έ-
βγαλαν ανακοινώσεις, ο Μαρινάκης με την League κι ο Α-

λαφούζος τι λέγανε,
δηλαδή; Ότι πρέπει
να υπάρξει συγκάλυ-
ψη και παρενέβη ο
ΠΑΟΚ για να μην γί-
νει; Ένα κάρο παπα-
ριές. Και το άλλο από
το Σαββιδοτεχνείο:
Γιατί δεν γράφουν τί-
ποτα για τον Καρυπί-
δη; Όταν τα είχε καλά
με τον Μαρινάκη,
φουλ πήγαινε το υπο-
νοούμενο.

Μόνο για τον Ενκόγκ
πλήρωσε ο Ιβάν, τα
τσέπωσε για τον Ίνγκασον
Κοιτάς τις μεταγραφές του ΠΑΟΚ. Πήρε αρκετούς: Κατ
αρχήν, έμεινε ο Κεντζιόρα. Τεράστια επιτυχία. 
Τον θαύμασε πέρυσι ο λαός του ΠΑΟΚ, που μόλις έφυ-
γε, τον ξέχασε, αλλά τέλος πάντων. 
Πήρε τον Ενκόγκ, τον Μπαμπά, τον Σαματά και τον Κα-
νίς που γύρισε όπως και τον Τσιγγάρα. Μάλιστα. Και
πόσα πλήρωσε για όλους αυτούς ο Ιβάν Σαββίδης; Μό-
λις 1.1 εκατ. ευρώ στην Γουότφορντ για τον Ενκόγκ. Ό-
λοι οι άλλοι, ελεύθεροι ή δανεικοί. 
Και πόσα πήρε από την πώληση του Ίνγκασον; 
Περί τα 3.6 εκατ. ευρώ. Ωφελημένος κι από πάνω είναι
ο Ιβάν. 
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Έκλεισε η μπουτίκ του ΠΑΟΚ. 
Ποιανού φανέλα να πουλήσει;
Τίτλοι τέλους για την μπουτίκ της ΠΑΕ ΠΑΟΚ, η οποία στεγαζόταν στο ιστορικό νεοκλασικό κτή-

ριο, το «Μέγαρο Λόγγου»  στην
Αγίας Σοφίας, το οποίο ανήκει
στην ιδιοκτησία του Ιβάν Σαββί-
δη από το 2014. 
Το κατάστημα, που εκτεινόταν
σε τρεις ορόφους έκλεισε ορι-
στικά από την προηγούμενη ε-
βδομάδα και όλα τα προϊόντα
μεταφέρθηκαν στην κεντρική
μπουτίκ του ΠΑΟΚ του γηπέδου
της Τούμπας γιατί νοικιάστηκε
(όπως είπε ο εμπορικός διευθυ-
ντής του ΠΑΟΚ) σε άλλη επιχεί-
ρηση…
Έτσι είναι. Ποιανού φανέλα να
πουλήσει;

Ατέλειωτο
τρολάρισμα
για
Λουτσέσκου
και Πέλκα…
Ο ΠΑΟΚ κατέθεσε
προ ημερών πρόταση
στον Πέλκα. Υπέρ της
επιστροφής αυτής
ήταν 100% ο
Λουτσέσκου, αλλά ο
παίκτης φαίνεται ότι
προτίμησε την
Μπασακσεχίρ.
Ούτως ή άλλως ο
κόσμος του ΠΑΟΚ δεν
έβλεπε  με καλό μάτι
μια τέτοια επιστροφή.
Άλλωστε, ο Πέλκας
ήταν στην Τούμπα και
έφυγε. Κι όχι με τον
καλύτερο τρόπο. Ή
τότε έγινε λάθος που
έφυγε ή τώρα είναι το
λάθος που
επιστρέφει. Μέση
λύση δεν υπάρχει.
Διότι αν γύριζε ο
Πέλκας γιατί να μην
γύριζαν και ο
Μπίσεσβαρ, ο
Βαρέλα, ο Μάτος και
όλη η φουρνιά που
πήρε το πρωτάθλημα
και έγραψε ιστορία; 

Για μεγάλη
μεταγραφή 
ο Δουβίκας 
που δεν κάνει
στον Πογέτ
Ντόρο κάνει στην Ευρώπη ο
Δουβίκας που τον έδινε στον ΠΑΟΚ,
ο Μπέος, αλλά δεν τους έκανε
επειδή είναι…κοντός! 
Τις προηγούμενες μέρες,
πληροφορίες έκαναν λόγο πως η
Λάτσιο είχε προχωρήσει σε επίσημη
πρόταση για την απόκτηση του
Δουβίκα, καταθέτοντας 10
εκατομμύρια ευρώ στην Ουτρέχτη.   
Μετά το όνομα του Έλληνα
επιθετικού συνδέθηκε με την
Μονπελιέ που βρίσκεται σε
αναζήτηση επιθετικού και όλα
δείχνουν ότι από τη στιγμή που το
όνομά του συζητείται τόσο έντονα η
μεταγραφή του θα γίνει και
κερδισμένος θα βγει κι ο Βόλος που
έχει ποσοστό 10% σε περίπτωση
πώλησης.

Μεγάλες αλήθειες από Μίχελ για Σαββίδη
Πετάει τη σκούφια του
για να γυρίσει στον ΠΑ-
ΟΚ ,ο Λούμπος Μίζελ
παρότι γνωρίζει ότι τα
πράγματα δεν είναι ό-
πως ήταν τότε που είχε
το γενικό πρόσταγμα
στην ομάδα. Τότε άλλω-
στε, ήταν στην Θεσσαλο-
νίκη και ο Ιβάν Σαββίδης,
ενώ τώρα κάνουν μαύρα
μάτια για να τον δουν…
Παρ΄ολ αυτά ο Μίχελ
δεν κρύφτηκε πίσω από
το δάχτυλό του όταν τον
ρώτησαν για το θέμα και
απάντησε ως εξής: «Πιστεύω ότι η απουσία του Ιβάν Σαββίδη παίζει σημαντικό ρόλο. Η παρουσία
του Σαββίδη ήταν μία δυνατή καμπάνα που αφύπνιζε τους πάντες. Τώρα που λείπει δεν υπάρχει
πίεση για αποτέλεσμα σε κανέναν και πιστεύω ότι αυτός είναι ο λόγος που οπισθοχωρεί…»

Ο Αλμέιδα θέλει Μεξικανούς 
και όχι Αργεντινούς…

Για την μανία του Αλμέιδα με τους Μεξικάνους έχουμε γράψει κι εμείς,
αλλά φαίνεται και από τις κινήσεις του στις μεταγραφές. Ο Αργεντινός
προπονητής και με τον Πινέδα και με τον Πισάρο έδειξε ότι προτιμά
Μεξικανούς παρά Αργεντινούς και αυτό έχει την δική του αξία και
σημασία…Δεν είναι τυχαίο ότι στην ΑΕΚ δεν έχει πάρει Αργεντινούς
παρότι τους γνωρίζει όπως την παλάμη του χεριού του…
Ο Αλμέιδα θεωρεί ότι  οι Μεξικανοί έχουν αυτή την περίοδο αγωνι-
στικό ρυθμό και δεν είναι και καταπονημένοι όπως οι Αργεντίνοι που
μετά από μεταγραφές και μετακινήσεις σε άλλα πρωταθλήματα θέ-
λουν χρόνο για να επανέλθουν…Και μπορεί να μην γίνει και ποτέ!
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Φλέβα
χρυσού 
ο ΠΑΟΚ με
Κοτάρσκι
Με τρελά λεφτά θα
πουληθεί ο Κοτάρσκι
από τον ΠΑΟΚ. Ήδη
τόσο η Άστον Βίλα, η
Γουέστ Χαμ, όσο και η
Μπάγερν λέγεται ότι
έχουν στο στόχαστρο
τον Κροάτη
τερματοφύλακα του
ΠΑΟΚ.
Η Μπάγερν ψάχνει
τον διάδοχο του
Μάνουελ Νόιερ, o
οποίος είναι 37 ετών.
Ο Κοτάρσκι είναι στη
λίστα των Βαυαρών,
παρέα με τον
Μαμαρντασβίλι της
Βαλένθια, αλλά και
τον μεγαλωμένο στην
Αθήνα Θωμά
Στρακόσα.
Κάτω από 10 εκατ.
ευρώ  δεν θα πέσει ο
ΠΑΟΚ για να τον
δώσει όταν ο
23χρονος γκολκίπερ
είχε αγοραστεί από
τον Δικέφαλο του
Βορρά με μόλις 2
εκατ. ευρώ…

Πρεμιέρα με Γκαρσία, 
αλλά άδειο Καραϊσκάκη
Ο Ολυμπια-
κός θα κά-
νει πρεμιέ-
ρα στο νέο
πρωτάθλη-
μα της Su-
per League
στο “Γ. Κα-
ραϊσκάκης”.
Οι “ερυθρό-
λευκοι” θα
φιλοξενή-
σουν τον
νεοφώτιστο
Πανσερραϊκό (του…Πάμπλο Γκαρσία) που επιστρέφει στα «μεγάλα
σαλόνια» μετά από 14 χρόνια. Το παιχνίδι αυτό θα γίνει κεκλεισμέ-
νων των θυρών, αφού οι Πειραιώτες δεν έχουν “καθαρίσει” με την
τιμωρία που τους είχε επιβληθεί για τα όσα είχαν συμβεί στην α-
ναμέτρηση κόντρα στην ΑΕΚ στα περσινά playoffs. Χάθηκε δηλαδή
η ευκαιρία για τον Ολυμπιακό να ξεπουλήσει τα εισιτήρια… 

Μουρμούρα για τα εισιτήρια
στον Παναθηναϊκό

Οι τιμές των εισιτηρίων (όχι μόνο για τα διαρκείας) στον Πα-
ναθηναϊκό έχουν γίνει αντικείμενο έντονης κριτικής από τους
«πράσινους» οπαδούς. Με δεδομένο μάλιστα, ότι η «Λεω-
φόρος» γέμισε πέρσι (και…) επειδή η διοίκηση είχε βάλει ένα
προσιτό εισητήριο.
Φαίνεται όμως ότι η τακτική άλλαξε φέτος.
Φάνηκε στα διαρκείας, αλλά και στα …φιλικά παιχνίδια, ό-
πως το τελευταίο (που θεωρήθηκε και πρόβα τζενεράλε) με
την Ράγιο Βαγιεκάνο όπου τα καλά εισιτήρια τιμολογήθη-
καν από 25 εώς 50 ευρώ…
Η γκρίνια πήγε σύννεφο…

Η μισή Γαλλία στα πόδια 
του Ρέαμπτσιουκ
Δεν είναι και από τους πιο αγαπητούς παίκτες στο κοινό του Ολυμπια-
κού, ο Όλεγκ Ρέαμπτσιουκ. Δεν είναι ούτε Γεωργάτος. Ούτε Τσιμίκας.
Αλλά,ένας φιλότιμος ακραίος αμυντικός που μπορεί να μην κάνει «πα-
πάδες», αλλά είναι χρήσιμος για κάθε προπονητή. Το επιβεβαιώνουν οι
προτάσεις που σκάνε στο Λιμάνι γι αυτόν… Η Ναντ τον θέλει αλλά τα
λεφτά που ζητάει αυτήν την στιγμή η ελληνική ομάδα φαίνονται πολ-
λά στους Γάλλους.  Δεδομένα είναι στη λίστα της Λιλ αλλά στο παιχνί-
δι έχει μπει και η Λοριάν όπως αποκάλυψαν οι Γάλλοι …  «Βροχή» οι
προτάσεις…

Champions League: Πιο εύκολοι αντίπαλοι για την ΑΕΚ, 
πιο ζόρικοι για τον Παναθηναϊκό
Για πρώτη φορά, μετά από πολλά χρόνια το ελληνικό ποδόσφαιρο θα συμμετάσχει και στις τρεις κληρώσεις της UEFA (την προσεχή Δευτέρα)  και
θα εκπροσωπηθεί και στα τρία Κύπελλα. H ΑΕΚ μετά από χρόνια θα παίξει στα προκριματικά του Champions  League. Όπως προκύπτει ο αντί-
παλός της θα προέλθει από τις ομάδες  ΝΤΙΝΑΜΟ ΖΑΓΚΡΕΜΠ (Κροα-
τία) - Αστάνα (Καζακστάν),  Μπρέινταμπλικ (Ισλανδία) - ΚΟΠΕΓΧΑΓΗ
(Δανία), Ζάλγκιρις (Λιθουανία) - ΓΑΛΑΤΑΣΑΡΑΪ (Τουρκία), Ράκοβ (Πο-
λωνία) - ΚΑΡΑΜΠΑΓΚ (Αζερμπαϊτζάν), Ζρίνσκι (Βοσνία) -ΣΛΟΒΑΝ (Σλο-
βακία), Ελσίνκι (Φινλανδία) - ΜΟΛΝΤΕ (Νορβηγία). Με κεφαλαία οι ι-
σχυροί του γκρουπ. Ο Παναθηναϊκός ως ζευγάρι με την ουκρανική
Ντνίπρο, που θα αντιμετωπίσει τις δυο ερχόμενες εβδομάδες στον δεύ-
τερο προκριματικό των μη πρωταθλητών, θα κληρωθεί στον τρίτο προ-
κριματικό γύρο στο League Path του Champions League με υποψή-
φιες αντιπάλους τις: Ρέιντζερς (Σκοτία), -Μπράγκα (Πορτογαλία),Αϊ-
ντχόφεν (Ολλανδία) και Μαρσέιγ (Γαλλία). Πιο βατές ομάδες στο δρό-
μο της ΑΕΚ, πιο ισχυρές στου Παναθηναϊκού.
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Στον ΠΑΟΚ έψαχναν ε-
ξιλαστήριο θύμα για
τις αποτυχίες. Παράλ-
ληλα αυτόν που θα

πλήρωνε το μάρμαρο για την
πορεία που είχαν πάρει η μετα-
γραφές. Με ένα σμπάρο όμως
ήθελαν να χτυπήσουν και…
τρίτο τρυγόνι. Την περικοπή
χρημάτων από ένα στέλεχος
που κόστιζε πάρα πολλά. Γιατί
45.000 ευρώ το μήνα είναι ένα
διόλου ευκαταφρόνητο ποσό.

Ούτως ή άλλως πάντως είχαν
φροντίσει να ψαλιδίσουν τα φτερά
του Πορτογάλου, καθώς είχαν ο-
δηγήσει στην έξοδο τους συνερ-
γάτες του. Όταν τον Δεκέμβριο
του 2021 ο ΠΑΟΚ «άρπαξε» τον
Μπότο και του έκανε συμβόλαιο
2,5 ετών, στόχευε σε μια χρυσο-
φόρα επένδυση. Ο 57χρονος
Μπότο είχε χαρακτηριστεί ως ο
βασιλιάς των μεταγραφών και ο Ι-
βάν Σαββίδης έβαλε το χέρι στην
τσέπη, προκειμένου να σπάσει το
συμβόλαιό του με την Σαχτάρ στην
οποία εκτελούσε χρέη τεχνικού δι-
ευθυντή.

Ήταν ξεκάθαρο πως ο Μπότο
είχε εξαιρετικές γνωριμίες στην
πατρίδα του, αλλά και τη Βραζιλία,
μια αγορά που γνωρίζει άριστα
φέρνοντας στη Σαχτάρ παίκτες
που εκτίναξαν τη χρηματιστηρια-
κή τους αξία όπως οι Τετέ, Βιτάο
και Μαϊκόν. Ο δε Σόλομον, ένας Ισ-
ραηλινός (με ρίζες από την Πορτο-
γαλία) ακραίος επιθετικός αποκτή-
θηκε τον Ιανουάριο του 2019 ένα-
ντι 6 εκατ. ευρώ και πλέον η αξία
του ανέρχεται σε 18 εκατ. ευρώ. Ο
παίκτης υπέγραψε στην Τότεναμ
του Άγγελου Ποστέκογλου, καθώς
έκανε χρήση διάταξης που έμεινε
ελεύθερος λόγω της εμπόλεμης
κατάστασης στην Ουκρανία.

Πριν από τη Σαχτάρ ο Μπότο
εργάστηκε επί μια δεκαετία στη
Μπενφίκα (2008-2018), εκ των ο-
ποίων τα 8 χρόνια ως επικεφαλής
του τμήματος σκάουτινγκ, έχοντας
μεγάλη συμβολή στην ανάδειξη
ταλαντούχων παικτών (τόσο από
την Πορτογαλία, όσο και από τη
Βραζιλία) και τη μετέπειτα πώλη-

σή τους σε κορυφαίες ευρωπαϊκές
ομάδες. Πετυχημένος ο Πορτογά-
λος ως σκάουτερ και υπεύθυνος
ακαδημιών σε Μπενφίκα και Σα-
χτάρ. Το βαρύ βιογραφικό του
γκρεμίστηκε ωστόσο στον ΠΑΟΚ.
Προφανώς περίμεναν θαυματο-
ποιό στην Τούμπα.

Ο Ζοσέ Μπότο φεύγει μετά α-
πό ενάμιση χρόνο. Έφερε ταλέντα
όπως ο Κοτάρσκι, επί ημερών του
προωθήθηκαν άλλα όπως ο Κων-
σταντέλιας, ο Κουλιεράκης και ο
Τζίμας, ενώ και ο Καλέντ Νάρεϊ ή-
ταν καλή προσθήκη. Αν ο Κοτάρ-
σκι μοσχοπουληθεί; Αν τα ελληνό-
πουλα με δικές του ενέργειες θα
μπορούσαν να τινάξουν την μπάν-
κα στον αέρα; Ουδείς μπορεί να το
προεξοφλήσει, ώστε το ταμείο να
κριθεί θετικό ή αρνητικό.

Σε ποιον βγαίνουν όλες οι με-
ταγραφές προκειμένου να μπει στο
στόχαστρο; Ο Μπότο βαρύνεται με
λάθος επιλογές στις μεταγραφές
των Κουλιάτα, Φιλίπε Σοάρες,
Κάργα, Νάσμπεργκ, αλλά και την
επιλογή του Μπράντον Τόμας, ως
δεύτερου φορ, ενώ είναι εξτρέμ
και περιφερειακός.

Οι λάθος αυτές επιλογές στοί-

χισαν αρκετά εκατομμύρια στον Ι-
βάν Σαββίδη. Όταν όμως ένας πε-
τυχημένος σε διαφορετικές ομά-
δες άνθρωπος, αποτυγχάνει στο
εγχείρημά του στον ΠΑΟΚ, μήπως
φταίει κάτι άλλο;

Ο Μπότο ανέλαβε πρώτη φορά
το πόστο του τεχνικού διευθυντή,
αλλά πέρα από το καλό σκάουτιν-
γκ που είναι και η δύναμη της επι-
τυχίας του, έχει δίπλωμα προπο-
νητή, που τον έχει βοηθήσει στην
καριέρα του.

Ένα επάγγελμα που το εξάσκη-
σε για λίγο σε μικρές ομάδες όπως
η Λούρες (γεννέτειρα του) και η
Σακαβανένσε, ένω έχει διατελέσει
και συνεργάτης του Ισπανού Αντό-
νιο Καμάτσο για δύο χρόνια στην
Μπενφίκα (2002-2004). Ως εκ
τούτου διαθέτει και προπονητικές
γνώσεις που είναι απαραίτητες στη
δουλειά του και στις συνεργασίες
του. Αυτό ίσως ανησύχησε τον
Ραζβάν Λουτσέσκου. Ο Πάμπλο
Γκαρσία βήμα βήμα εξαφανίστηκε
Πρώτα στη δεύτερη ομάδα και
πλέον στον Πανσερραϊκό. Ο Μπό-
το μ’ εξαίρεση κάποια αντιπαράθε-
ση που είχε με τον Ιταλό Ντε Τζέρ-
μπι στη Σαχτάρ, λόγω χαρακτήρα

συνεργάστηκε ά-
ψογα με κάθε προ-
πονητή που δούλεψε
δίπλα του. Όπως τη διε-
τία στο πλάι του Αντόνιο
Καμάτσο (2002-2004), αλ-
λά και έπειτα στην Μπενφίκα
με τους Φερνάντο Τσαλάνα,
Κίκε Φλόρες, Ζόρζε Ζέσους και
Ρούι Βιτόρια. Κάτι αντίστοιχο
συνέβη και στη συνεργασία του με
τους Λουίς Κάστρο και Πάουλο
Φονσέκα στην Σαχτάρ Ντόνετσκ.

Στο παλμαρέ των επιτυχιών
του, είναι φυσικά η ανακάλυψη
παικτών στους οποίους έδωσε τη
δυνατότητα (έχοντας την ελευθε-
ρία κινήσεων από την ομάδα που
δούλευε βέβαια) να αυξήσουν την
αξία τους.

Πιο χαρακτηριστικό παράδειγ-
μα από τον Σουηδό στόπερ Λίντε-
λοφ δεν υπάρχει, με την Μπενφίκα
να τον αποκτά περίπου 50.000 ευ-
ρώ (ουσιαστικά τα τροφεία του
μόνο) από την σουηδική Βαστέρας
και να τον πουλάει λίγα χρόνια με-
τά στη Μάντσεστερ Γιουνάιτεντ με
30 εκατομμύρια ευρώ. Πλέον πέ-
ρα από το δίκτυο των επαφών του,
που είναι σαφέστατα μεγάλο, έχει
αποκτήσει και την ανάλογη εμπει-
ρία για να βρίσκει ...ακατέργαστα
διαμάντια. Δίνει το παρών τόσο
στις προπονήσεις, όσο και στις
προετοιμασίες των ομάδων που
δουλεύει, ενώ επιλέγει να έχει ε-
παφές και με τους ποδοσφαιρι-
στές της ομάδας. Είναι επίσης
γνώστης της λειτουργίας των α-
καδημιών, ενώ τόσο στην Πορτο-
γαλία, όσο και στην Ουκρανία.

Δεν θεωρείται...άνθρωπος μό-
νο του γραφείου και των τηλεφω-
νικών επαφών, αλλά συμμετέχει ε-
νεργά στις συζητήσεις με το προ-
πονητικό τιμ και την εκάστοτε ιδιο-
κτησία της ομάδας. Αυτό παραε-
νοχλούσε. Με την Μπενφίκα κέρ-
δισε 5 πρωταθλήματα, 3 κύπελλα
και 7 Λιγκ Καπ Πορτογαλίας και με
την Σαχτάρ 2 πρωταθλήματα, 1
κύπελλο και 1 Σούπερ Καπ Ουκρα-
νίας. Παράλληλα στα χρόνια που
δούλεψε σε αυτές τις ομάδες, εί-
χαν αμφότερες σημαντικές επιτυ-
χίες και έσοδα στην Ευρώπη.

Το τελευταίο διάστημα ήταν α-
πολύτως ορατό ότι ο Μπότο δεν
είχε την ίδια άνεση κινήσεων. Προ-
φανώς η αστοχία στις μεταγραφές
του Κουαλιάτα και του Φιλίπε έ-
φεραν φθορά στην σχέση. Η γνώ-
μη του μέτρησε καταλυτικά στο
θέμα της ανανέωσης του Μπρά-
ντον, ήταν εκείνος που έκανε την
τελική επαφή με τον ατζέντη του
Εκόνγκ και πέτυχε την συμφωνία,
αλλά ήταν εκτός διαπραγμάτευ-
σης για Μπάμπα και Κεντζιόρα. Ο
Πορτογάλος πλήρωσε ένα μάρμα-
ρο που δεν το… έσπασε αυτός.

Θύμα 
ο Γκαρσία-
εξιλαστήριο

θύμα ο Μπότο 
Ο Λουτσέσκου δεν ήθελε δίπλα του

ανθρώπους με γνώσεις προπονητικής και ο
Ιβάν έκανε πάρτι που κερδισε 45.000 ευρώ
το μην δείχνοντας την έξοδο στον ακριβό

Πορτογάλο. Με αυτόν Μπενφίκα και
Σαχτάρ έκαναν πάρτι, είχαν τεράστια

κέρδη, αλλά ο βασιλιάς των μεταγραφών
στον ΠΑΟΚ χρεώθηκε αστοχίες

Πέλλιος:
«Τώρα το
θυμήθηκαν;»
Ο πρόεδρος των
βετεράνων παικτών
του ΠΑΟΚ, ο Φιλώτας
Πέλλιος θεωρεί
αποτυχημένη την
επιλογή Μπότο και
κατηγορεί την
διοίκηση πως άργησε
υπερβολικά να πάρει
αποφάσεις
“101% είναι
αποτυχημένος ο
Μπότο και καλώς
φεύγει. Αλήθεια,
υπήρχε στον ΠΑΟΚ;
Δεν ξέρω. Και τι έφερε
σε αυτό το διάστημα;
10-12 παίκτες ήρθαν
στον ΠΑΟΚ αλλά το
ζητούμενο είναι τι
έκαναν αυτοί οι
παίκτες και τι
προσέφεραν. Θυμάμαι
πως πέρυσι το
καλοκαίρι, όταν
“καιγόταν” ο ΠΑΟΚ
για να αποκτήσει
ποιοτικούς παίκτες,
είχε πάει για διακοπές
για τρείς ημέρες στην
Θάσο. Αυτός έκανε
διακοπές.”.
«Έπρεπε πριν από δύο
μήνες να ξεκινήσει
αυτή η δουλειά, να
αποχωρήσει ο Μπότο
από τον ΠΑΟΚ. Τώρα
το πήραν χαμπάρι;
Εμείς αγαπάμε την
ομάδα, προσπαθούμε
πάντα για το
καλύτερο, λέμε
αλήθειες”.
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Ένα χρόνο πριν οι
σεϊχηδες του Κατάρ
προσέφεραν χρυ-
σάφι στον Κιλιάν

Εμπαπέ για να παραμείνει στην
Παρί Σεν Ζερμαίν. Το μυθικό
συμβόλαιο ακύρωσε το εισιτή-
ριο που είχε βγάλει ο Γάλλος
διεθνής προκειμένου να κάνει
το όνειρό του πραγματικότητα.
Να πάει στην Ισπανία και να
φορέσει τη φανέλα της Ρεάλ
Μαδρίτης.

Ο Κιλιάν Εμπαπέ, έχει εμπλακεί
πάλι στο σίριαλ της μετακίνησής
του και πότε στη Μαδρίτη. Το παιδί
θαύμα του Γαλλικού ποδοσφαί-
ρου, έχει χαρακτηριστεί ως ο πιο
σκληρός διαπραγματευτής. Και το
έχει πάρει απόφαση. Του χρόνου
τέτοια εποχή θα φορά τη φανέλα
της «βασίλισσας». Στα σχέδιά του,
να πάει ως ελεύθερος και να κα-
ταρρίψει ένα νέο ρεκόρ εσόδων. Ο
ιδιοκτήτης της Παρί Σεν Ζερμέν,
Νασέρ Αλ Κελαϊφί, το ξέκοψε:
«Δεν πρόκειται να φύγεις ως ε-
λεύθερος. Υπογράφεις τώρα επέ-
κταση συμβολαίου ή πωλείσαι».

Ο Καταριανός που σπούδασε
οικονομικά κι έκανε μεταπτυχιακό
στο Πανεπιστήμιο Πειραιά, έχει πε-
ριουσία κοντά στα 8 δισεκατομμύ-
ρια δολάρια. Αυτό δεν σημαίνει ό-
μως πως δεν θα πάει σε σκληρό
πόκερ με τον Εμπαπέ.

Όταν ο Κριστιάνο Ρονάλντο και
ο Λιονέλ Μέσι ξεπέρασαν τα 100
εκατομμύρια δολάρια σε συνολι-
κές ετήσιες απολαβές για πρώτη
φορά το 2018, και οι δύο ήταν στα
30 τους. Ο Κιλιάν Εμπαπέ δεν πε-
ρίμενε τόσο πολύ, πετυχαίνοντας
το κατόρθωμα σε ηλικία… μόλις
23 ετών.

Το “Forbes” διαπίστωσε ότι ο
24χρονος Γάλλος σούπερ σταρ
κέρδισε 128 εκατομμύρια δολάρια
για τη σεζόν 2022-23, προ φόρων
και αμοιβών μάνατζερ, ποσό ρε-
κόρ για την ετήσια κατάταξη των
πιο ακριβοπληρωμένων ποδο-
σφαιριστών στον κόσμο που τον
φέρνει στην πρώτη θέση.

Ο Εμπαπέ εισέπραξε περίπου
110 εκατομμύρια δολάρια μεταξύ
του μισθού του και ενός μεριδίου
του μπόνους υπογραφής του για
τη σεζόν που πέρασε. Αυτό είναι ε-
πιπλέον των 18 εκατομμυρίων δο-
λαρίων σε ετήσιες αποδοχές που
κερδίζει ο Εμπαπέ από τους χορη-
γούς όπως οι Nike, Dior, Hublot,
Oakley και Panini. Τα ενδιαφέρο-
ντά του εκτός γηπέδου δεν σταμα-

τούν εκεί. Ο Εμπαπέ εμφανίστηκε
πρόσφατα στο εξώφυλλο του βι-
ντεοπαιχνιδιού FIFA της EA Sports
για τρίτη συνεχόμενη χρονιά. Ί-
δρυσε τη δική του εταιρεία παρα-
γωγής, Zebra Valley, και εντάχθη-
κε στην πλατφόρμα φαντασίας N-
FT Sorare ως πρεσβευτής και ως
επενδυτής.

Η άνοδος του Εμπαπέ τοποθέ-
τησε τον Μέσι και τον Ρονάλντο σε
θέσεις κάτω από την κορυφή. Το
“ζευγάρι” κατείχε τις δύο πρώτες
θέσεις στη λίστα κερδών κάθε
χρόνο από το 2014, ξεπερνώντας
τα 127 εκατομμύρια δολάρια (ο
Μέσι το 2019) και τα 125 εκατομ-
μύρια δολάρια (ο Ρονάλντο το
2021). Ο Μέσι έχει ανέβει ακόμη
πιο ψηλά -130 εκατομμύρια δολά-
ρια το 2021 και το 2022- στην ε-
τήσια λίστα του “Forbes” με τους
πιο ακριβοπληρωμένους αθλητές

στον κόσμο. Οι δύο τους υποχώ-
ρησαν στη δεύτερη και τρίτη θέση,
αντίστοιχα.

Ο Νεϊμάρ με 87 εκατομμύρια
δολάρια και ο επιθετικός της Λί-
βερπουλ, Μοχάμεντ Σαλάχ (53 ε-
κατομμύρια δολάρια) ολοκλήρω-
σαν την πεντάδα.

Πέρυσι υπήρξε ακόμη και πα-
ρέμβαση του Γάλλου Προέδρου
Εμμανουέλ Μακρόν, και ο Εμπαπέ
παρέμεινε στην Παρί Σεν Ζερμέν.
Πλέον όμως ο διεθνής επιθετικός
ετοιμάζεται για μετακόμιση στη
Ρεάλ Μαδρίτης, με τα λεφτά όμως
στη… δική του τσέπη.

Οι Παριζιάνοι πλήρωσαν για
χάρη του 180 εκατ. ευρώ το καλο-
καίρι του 2018 στη Μονακό, του
προσφέρουν κάτι σε 70 εκατ ευ-
ρώ τον χρόνο σε ετήσια βάση και
τον ακούν μέρα παρά μέρα να λέει
πως θα αποχωρήσει του χρόνου

ως ελεύθερος.
Προφανώς είναι δικαίωμα του

να κάνει ότι θέλει. Είναι δικαίωμα
και του club όμως κάποια στιγμή
να προασπίσει τα συμφέροντα του
σε μια εποχή που το ποδόσφαιρο
ζει μια παράξενη τάξη πραγμάτων.

Η Ρεάλ θα κληθεί να δώσει κα-
μιά 100αριά εκατ ευρώ bonus υ-
πογραφής στον Εμπαπέ, έξω από
το συμβόλαιο που θα υπογράψει
μαζί του κλπ. Και θα είναι και ικα-
νοποιημένη διότι οι ενδεχόμενες
απαιτήσεις της PSZ θα ήταν του-
λάχιστον οι «διπλές».

Η Παρί με την είσοδο των Κα-
ταριανών, άρχισε να πετάει εκατο-
ντάδες εκατομμύρια ευρώ, δημι-
ουργώντας στρέβλωση στην αγο-
ρά του ποδοσφαίρου και παραβιά-
ζοντας σε ετήσια βάση το FFP άλ-
λα και κάθε βάση υγιούς ανταγω-
νισμού. Ίσως ήλθε ο καιρός να το…
πληρώσει. Οι Καταριανοί είναι οι
πρώτοι που έδειξαν να μην λογα-
ριάζουν τα χρήματα σκάβοντας έ-
ναν λάκκο που αργά ή γρήγορα θα
έπεφταν και οι ίδιοι μέσα. Δεν α-
ντέχουν όμως να τους έχει στοιχί-
σει πάνω από μισό δισεκατομμύ-
ριο κάποιος, ακόμη και ο Εμπαπέ,
και να τον βλέπουν να μην τους
λογαριάζει… 

Με βάση την ισπανική τηλεο-
πτική εκπομπή El Chiringuito, στη
συνάντηση των εκπροσώπων του
ποδοσφαιριστή με τη διοίκηση α-
κούστηκε ως τιμή πώλησης το πο-
σό των 200 εκατ. ευρώ. Θα «λυγί-
σει» η Ρεάλ κάνοντας αντιπρότα-
ση για να πάρει από τώρα τον Ε-
μπαπέ;

Η υπόθεση του καλοκαιριού για
το παγκόσμιο ποδόσφαιρο, θα έ-
χει πολλά… επεισόδια. Η ουσία εί-
ναι πως τον Ιανουάριο ο Εμπαπέ
μπορεί να υπογράψει όπου θέλει
ως ελεύθερος.

Ο Παριζιάνος 
έμαθε… Ισπανικά
Ο σταρ της Παρί Σεν Ζερμέν γεν-
νήθηκε στις 20 Δεκεμβρίου 1998,
μόλις λίγους μήνες μετά την κατά-
κτηση του Παγκοσμίου Κυπέλλου
από τη Γαλλία. Γέννημα – θρέμμα
Παριζιάνος, μεγάλωσε στην περιο-
χή του Μπόντι στα Βορειοανατο-
λικά προάστια της πόλης του Φω-
τός. Οι “ρίζες” του Εμπαπέ είναι α-
φρικανικές, καθώς ο πατέρας του
Βιλφρέντ έχει καταγωγή από το
Καμερούν και η μητέρα του, Φαϊζά
από την Αλγερία. Τα γονίδια είναι
αθλητικά, καθώς ο πατέρας του ή-
ταν προπονητής ποδοσφαίρου και
η μητέρα του αθλήτρια του χά-
ντμπολ. Ποδόσφαιρο παίζουν και
τα δύο αδέρφια του Κιλιάν. Ο με-
γαλύτερος αδερφός του, Ζιρς Κε-
μπό Εκοκό αγωνίστηκε στη Ρεν και
τη Ligue 1, ενώ ο μικρός του α-
δερφός, Ίθαν, είναι μέλος της Ακα-
δημίας της Παρί Σεν Ζερμέν.

Ο Εμπαπέ μιλάει εξαιρετικά ι-
σπανικά και μάλιστα με… αργεντί-
νικη προφορά. Ο Γάλλος σταρ εί-
ναι έτοιμος σε όλα για τη Μαδρίτη.

Έσκαψαν 
το λάκκο τους
με τον Εμπαπέ 
οι Καταριανοί
Μπήκαν στην Παρί, εκτόξευσαν τις τιμές

και ο Γάλλος που είναι ο πιο
ακριβοπληρωμένος παίκτης του κόσμου
είναι έτοιμος να «πετάξει» για τη Μαδρίτη

χωρίς να εισπράξουν ούτε ευρώ

Λάτρης του
μπάσκετ και
του Γιάννη
Το μπάσκετ και τα
video games έχουν
ξεχωριστή θέση στην
καρδιά του Κιλιάν
Εμπαπέ. Μάλιστα δεν
χάνει την ευκαιρία να
παρακολουθήσει
κάποιον αγώνα του
ΝΒΑ, όταν το
επιτρέπουν οι
υποχρεώσεις του, ενώ
ένα από τα είδωλα του
είναι ο Λεμπρόν Τζέιμς,
με τον οποίο έχουν
ανταλλάξει και
φανέλες. Παράλληλα
λατρεύει και τον δικό
μας, Γιάννη
Αντετοκούνμπο με τον
οποίο επίσης
αντάλλαξαν φανέλες
και… παπούτσια.
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Ο Πολάκης το σκέφτεται και ο Ραγκούσης
που άλλαξε πάλι στρατόπεδο
Εξέπληξε πολλούς η απόφαση του Παύλου Πολάκη να μην  θέσει υποψηφιότητα για την ηγεσία του
ΣΥΡΙΖΑ. Βέβαια όπως μου μετέφεραν ας μην το δέσετε κόμπο ότι τελικά ο αψύς κρητικός δεν θα θέ-
σει υποψηφιότητα. Και αυτό το λέω για δύο λόγους. Ο πρώτος είναι ότι οι υποψηφιότητες θα
«κλείσουν» στο συνέδριο που θα πραγματοποιηθεί στο τέλος Αυγούστου. Μέχρι τότε έχει χρόνο να
το σκεφτεί. Και ο δεύτερος λόγος είναι πως εάν δεν είναι υποψήφιος ο Παύλος γνωρίζει πως μόνο
με τον Παππά πρόεδρο θα
μπορεί να έχει την ελευθερία
κινήσεων, όπως είχε με Τσί-
πρα, να τσακώνεται με φί-
λους και αντιπάλους, να
γράφει ότι γουστάρει στα
μέσα κοινωνικής δικτύωσης
και να χρησιμοποιεί αλανιά-
ρικη διάλεκτο.
Επίσης μετά την φυγή του
Τσίπρα βλέπω ότι τα μπλοκ
έχουν σπάσει και ειδικά αυτό
των προεδρικών. Οπότε ο
Πολάκης θα έχει απέναντι
του πολλούς που δεν τον θέ-
λουν και λιγότερους που τον
ανέχονται. Το σπάσιμο των
προεδρικών όπου ανήκει ο
Πολάκης) φάνηκε ότι την
πρόταση Σπίρτζη για εκλογές προέδρου το Νοέμβριο την στήριξαν μόλις 88, έναντι 160 που ψή-
φισαν για άμεση εκλογή. Μάλιστα αρκετοί επιφανείς προεδρικοί απείχαν από την ψηφοφορία. Ο
λόγος για την Όλγα Γεροβασίλη, τον Αλέκο Φλαμπουράρη, τον Κώστα Ζαχαριάδη, την Μαριλίζα Ξε-
νογιαννακοπούλου, αλλά και τον Γιάννη Ραγκούση. Για τον τελευταίο κυκλοφορεί η φράση «αλ-
λάζει στρατόπεδα πιο γρήγορα και από την σκιά του», καθώς άφησε τους προεδρικούς και διπλάρωσε
την Έφη Αχτσιόγλου. Μάλιστα κατάπιε αμάσητα αυτά που είπε ο Τζανακόπουλος (σύντροφος της Α-
χτσιόλγου) για «σκουπίδια του ΠΑΣΟΚ». Ο μόνος που θίχτηκε ήταν ο Χρήστος Σπίρτζης, ο οποίος και
παραιτήθηκε από την Πολιτική Γραμματεία. Για τον Σπίρτζη έλεγαν πάντως πως παραιτήθηκε για να
μην χρεωθεί το πατατράκ στις δημοτικές εκλογές, όπου ήταν ο τομέας του. Η «Ομπρέλα» συσπει-
ρώνεται γύρω από τον Τσακαλώτο, ενώ η Αχτσιόγλου παίρνει από παντού. Και το κυριότερο, όπως
παρατήρησε παλιά καραβάνα του ΣΥΡΙΖΑ «τα συστημικά ΜΜΕ που κάθε ημέρα έβριζαν τον Τσίπρα,
αυτή την αποθεώνουν. Άρα θα πρέπει να ανησυχούμε γι’ αυτό».

Σε δύο φάσεις η εξέλιξη
του Επιτελικού Κράτους
Σε δύο κεντρικούς
άξονες μοιράζονται
οι διατάξεις του λε-
γόμενου νομοσχεδί-
ου υπό τον τίτλο «Ε-
πιτελικό Κράτος ΙΙ»,
οι οποίες έμμεσα ή
ευθέως ακουμπούν
την καθημερινότητα
του πολίτη. 
Αν και επρόκειτο για νομοσχέδιο που θεωρητικώς είχε
πάρει χαρτί (θερινής) προτεραιότητας, η επεξεργασία συ-
νεχίζεται και δεν αποκλείεται να προωθηθεί τελικά…
σπαστό σε δύο χρονικές φάσεις.

Ο πρώτος άξονας που είναι και νομοπαρασκευαστι-
κά ώριμος, δεδομένης της διυπουργικής προεργασίας
του 2022, είναι ο «Κώδικας Διοικητικής Διαδικασίας»
– κοινώς ο τρόπος συνδιαλλαγής του πολίτη με τη δη-
μόσια διοίκηση.

Ο δεύτερος άξονας αφορά σαρωτικές αλλαγές στον
τρόπο επιλογής προϊσταμένων με νέα κριτήρια διαρκούς
αξιολόγησης.

Με την εξέλιξη του Επιτελικού κράτους θα αυξηθεί και
η πίεση του Μαξίμου στους υπουργούς σχετικά με τις
προτεραιότητες και τις δράσεις του κυβερνητικού έργου. 

Είναι χαρακτηριστικό ότι επισκέψεις στα υπουργεία
θα κάνουν ανά πάσα στιγμή το δίδυμο Θανάση Κοντογε-
ώργη-Νίκου Παπαθανάση προκειμένου να ελέγχουν την
απορρόφηση των κονδυλίων από το Ταμείο Ανάκαμψης. 

Ήδη οι πρώτες δράσεις πρέπει να έχουν ολοκληρω-
θεί έως τις 9 Σεπτεμβρίου, ημέρα που ο πρωθυπουργός
θα εγκαινιάσει την 87η Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης. Η
συγκεκριμένη ημερομηνία θεωρείται ως το πρώτο ορό-
σημο του προγραμματισμού του Μαξίμου.

Σε ό,τι αφορά τις σχέσεις πολίτη – κράτους, κυρίαρ-
χος στόχος, όπως τον θέτει κυβερνητικός παράγοντας,
είναι ένα Δημόσιο με «one step υπηρεσίες».

Δηλαδή, περισσότερες ψηφιοποιημένες διαδικασίες
και, όπου αυτές δεν είναι δυνατές, αναζήτηση αυτεπάγ-
γελτα από τους εμπλεκόμενους υπαλλήλους κάθε δικαι-
ολογητικού που απαιτεί η διεκπεραίωση μιας υπόθεσης
ώστε να μην απαιτείται φυσική παρουσία του πολίτη από
υπηρεσία σε υπηρεσία.

Δεύτερος στόχος είναι ο καθορισμός συγκεκριμένων
προθεσμιών για την ανταπόκριση στα αιτήματα. Ο σχε-
διασμός προβλέπει ακόμα και ειδική «επιτροπή ελέγχου»
σε κάθε αποκεντρωμένη διοίκηση, ώστε να εξετάζεται η
προοπτική αποζημίωσης του πολίτη εφόσον οι προθε-
σμίες παραβιάζονται αδικαιολόγητα.

Ενδιαφέρουσες επιλογές στο Εξωτερικών 
Μόνο στενά κομματικές δεν είναι κάποιες επιλογές της νέας ηγεσίας στο υπουρ-
γείο Εξωτερικών - και αυτό θα πρέπει να το αναφέρουμε. Έτσι ο Αλέξανδρος Πα-
παϊωάννου, πρώην εκπρόσωπος Τύπου, επιστρέφει από τη Γενεύη και αναλαμ-
βάνει διευθυντής του γραφείου του Γιώργου Γεραπετρίτη. Ο Στράτος Ευθυμίου
που επιστρέφει μετά από ...περιπλάνηση σε Βοστώνη και Βρυξέλλες και αναλαμ-
βάνει εκ νέου εκπρόσωπος Τύπου. Τέλος η Χριστίνα Βασιλάτου, διευθύντρια του
γραφείου του διπλωματικού συμβούλου του τέως πρωθυπουργού Αλέξη Τσίπρα,
Βαγγέλη Καλπαδάκη, αναλαμβάνει διευθύντρια του γραφείου της υφυπουργού Ε-
ξωτερικών, Αλεξάνδρας Παπαδοπούλου. 

Μιάμιση κίτρινη κάρτα για το Νότη με τις δύο γκέλες 
Γράφτηκε κατά κόρον ότι ο Νότης Μηταράκης από την πρώτη εβδομάδα της νέας κυβέρνησης κατάφερε να ξεκινήσει με κί-
τρινη κάρτα από τα αποδυτήρια. Κάτι που σημαίνει ότι στην επόμενη στραβή ίσως πάρει το δρόμος προς τα αποδυτήρια. Άν-
θρωπός μου στο Μαξίμου ότι ο Μηταράκης δεν πήρε απλά κίτρινη κάρτα, αλλά πορτοκαλί. 
Δηλαδή μία κίτρινη και μισή, καθώς έκανε δύο γκέλες σε χρόνο ρεκόρ. Η μία με την πανεπιστημιακή αστυνομία και η άλλη
με την έφιππη αστυνομία. Ειδικά η δεύτερη πρόταση για την έφιππη αστυνομία χλευάστηκε και από τον ίδιο τον πρωθυ-
πουργό, ο οποίος στη συνέντευξη του στον Σκάι έκανε πλάκα μιλώντας για καμήλες. 
Μάλιστα κάποιοι έγραψαν ότι «με αυτή την κουβέντα για τις καμήλες ήταν σα να έδειχνε το δρόμο της εξόδου προς τον Μηταράκη».
Πάντως η ίδια η πηγή από το Μαξίμου μου έλεγε πως «ο Μηταράκης για την δήθεν κατάργηση της πανεπιστημιακής αστυνομίας την
γλίτωσε την εκπαραθύρωση, καθώς ο πρωθυπουργός βρισκόταν στο Βίλνιους και είχε την σημαντική συνάντηση με τον Ερντογάν». 
Επίσης να προσθέσω εγώ ότι θα ήταν επικοινωνιακά λάθος να διώξει υπουργό τέσσερις μετά την παροχή ψήφου εμπιστο-
σύνης. Πάντως εκτός από το Μαξίμου πυρ και μανία με την πρόταση Μηταράκη είναι και η Νίκη Κεραμέως με τον Μιχά-
λη Χρυσοχοΐδη, οι δύο υπουργοί που έδωσαν τεράστιες κοινοβουλευτικές μάχες. 
Μάλιστα ο νυν υπουργός Υγείας είχε αναλάβει την συγκρότηση και λειτουργία της πανεπιστημιακής αστυνομίας. 



ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος ο κοριός
Για «Πιερρακάκη της περιφέρειας
Αττικής» προορίζει τον Μανώλη
Σφακιανάκη ο Γιώργος Πατούλης 
Μέσω ενός ποσταρίσματος στο Instagram έκανε γνωστό ο πρώην προϊ-
στάμενος της Δίωξης Ηλεκτρονικού Εγκλήματος της ΕΛ.ΑΣ., Μανώλης
Σφακιανάκης, ότι στις αυτοδιοικητικές εκλογές του Οκτωβρίου θα κατέβει
ως υποψήφιος περιφερειακός σύμβουλος στον Νότιο Τομέα Αθηνών με
τον συνδυασμό του Γιώργου Πατούλη. Σύμφωνα με τo “story” του Κρη-
τικού που κάνει τις διακοπές του στα πατρογονικά του μέρη στα Χανιά, ο
νυν περιφερειάρχης Αττικής που βρισκόταν στην Κρήτη επ’ αφορμή ενός
συνεδρίου τον συνάντησε, του έκανε την πρόταση την οποία και αποδέ-
χτηκε τη ίδια στιγμή.

«Ο περιφερειάρχης της καρδιάς μας» περιγράφει χαρακτηριστικά στην α-

νάρτησή του ο Μαν.
Σφακιανάκης «ήρθε
και με βρήκε, στο μέρος
που γεννήθηκα και μου
είπε κάτι: Μάνο θέλω να
είσαι κοντά μας στις εκλο-
γές που έρχονται. Σκέ-
φθηκα ελάχιστα και απά-
ντησα τάχιστα. Ναι θα εί-
μαι. Γιατί πιστεύω ότι έχω
να δώσω, όπως έδωσα
στην Αστυνομία, έδωσα
στο επιχειρείν, τώρα ήρ-
θε η ώρα μου να δώσω
και στην πολιτική ζωή του
τόπου, ξεκινώντας από την

Περιφέρεια και με τον αγαπημένο φίλο μου, τον Γιώργο τον Πατούλη.».
Στο ποστάρισμα πρωταγωνιστεί και ο Γ. Πατούλης, ο οποίος αφού ευ-

χαρίστησε τον Μαν. Σφακιανάκη είπε ότι «θέλω να είσαι ο αντίστοιχος
Πιερρακάκης της Περιφέρειά μας, το έχουν ανάγκη τα παιδιά μας, το έχει ανάγκη
η Αττική μας, θα το πράξουμε όλοι μαζί και προπαντός στην οικογένεια στην ο-
ποία εντάσσεσαι μετά την αποδοχή. Προχωράμε». 

Ξέρουν κάτι… περισσότερο
στον Περισσό 
για τα ελληνοτουρκικά; 
Πολύ συζήτηση σηκώνει η ανακοίνωση που έβγαλε το πρωί της
Τρίτης το γραφείο Τύπου του ΚΚΕ και η οποία αφορά το νομο-
σχέδιο για την ψήφο των αποδήμων, το οποίο η κυβέρνηση επι-
ζητά να «περάσει» με τη μέγιστη δυνατή συναίνεση και των υπο-
λοίπων κομμάτων θεωρώντας ότι δεν πρόκειται για ένα θέμα με
κομματικό πρόσημο, αλλά για «ζήτημα σεβασμού στον απανταχού
Ελληνισμό». 

Στον Περισσό όχι μόνο δεν ασπάζονται την ίδια άποψη, αντι-
θέτως θεωρούν πολιτικά ύποπτη «τη βιασύνη της κυβέρνησης της
Ν.Δ. να φέρει προς ψήφιση στη βουλή» το επίμαχο ν/σ. Στο ΚΚΕ ι-
σχυρίζονται, συγκεκριμένα, ότι η σχεδιαζόμενη άρση κάθε πε-
ριορισμού ψήφου ακόμη και για ψηφοφόρους «που δεν έχουν κα-
νένα οικονομικό και κοινωνικό δεσμό με την Ελλάδα και ως εκ τούτου
δεν υφίστανται καμία απολύτως συνέπεια από την όποια πολιτική τους
επιλογή» ίσως υπηρετεί «και άλλους στόχους». Ποιοι είναι αυτοί;
«Ίσως συνδέεται» λένε στο ΚΚΕ και με την άλλη «βιασύνη» της
κυβέρνησης, «δηλαδή τον σχεδιασμό να προχωρήσει τις επικίνδυ-
νες διευθετήσεις στα ελληνοτουρκικά με αμερικανοΝΑΤΟϊκή εποπτεία,
αναζητώντας πολιτικές εφεδρείες και παίζοντας απαράδεκτα παιχνίδια
στις πλάτες και των ομογενών.».

Ξέρουν κάτι… περισσότερο στον Περισσό για το καυτό θέμα;
Αν ναι, καλό θα ήταν να το μάθουμε κι εμείς οι κοινοί θνητοί.
Αν, πάλι, πρόκειται για πολιτική εκτίμηση-πρόβλεψη να την κρα-
τήσουμε με την ελπίδα να διαψευστεί. Το μόνο… επίφοβο είναι ό-
τι σε κάτι τέτοια οι σύντροφοι του Δημήτρη Κουτσούμπα έχουν
αποδειχτεί στο παρελθόν αρκετά διορατικοί… Λέτε;

Το γαρ πολύ της θλίψεως
«γεννά» εξώδικα! 

Σ
χολιάζαμε την περασμένη εβδομάδα από την στήλη των παρασκηνίων της «Α» την στα-
λινικού τύπου αντίληψη περί της ελεύθερης έκφρασης του λόγου που έχουν κάποιοι
διαπρύσιοι αριστερόφρονες. Αφορμή στάθηκε, τότε, η απόλυση από την «Αυγή» της δη-

μοσιογράφου Ηλέκτρας Βισκαδουράκη (με τον ισχυρισμό ότι η δημοσιογράφος επέδειξε
αντιεπαγγελματική συμπεριφορά), αλλά και της πολιτικής καρατόμησης της Σοφίας Σακο-
ράφα από το ΜεΡΑ25, επειδή έκανε –λέει– το… έγκλημα να χαιρετηθεί με τον Βαγγέλη Μα-
ρινάκη σε μία κοινή εκδήλωση του δήμου Πειραιά με τον ΣΕΓΑΣ, του οποίου η παλαίμαχη α-
κοντίστρια είναι και πρόεδρος.

Το νέο κρούσμα δυσανεξίας στον δημοσιογραφικό σχολιασμό έρχεται από την αδελφή του
Αλέξη Τσίπρα, Ζανέτ, η οποία έστειλε εξώδικο στη ηλεκτρονική έκδοση της εφημερίδας
«Πρώτο Θέμα» προφασιζόμενη ότι… καταπατήθηκαν προσωπικά της δεδομένα. Πώς έγινε
αυτό; To protothema.gr πόσταρε ένα θέμα για τη δημόσια τοποθέτηση της Ζανέτ Τσίπρα μέσω
facebook στην οποία ενώ η ίδια έλεγε ότι δεν πρόκειται να πάρει φανερή θέση υπέρ «καμμίας και
κανενός» υποψηφίου για την αρχηγία του ΣΥΡΙΖΑ, εξέφρασε εμμέσως πλην σαφώς τη διαφωνία
της με την Έφη Αχτσιόγλου η οποία την ημέρα της ανακοίνωσης της υποψηφιότητάς της υπο-
στήριξε ότι για τον ΣΥΡΙΖΑ δεν υπάρχει το δίλημμα «προς το κέντρο ή προς την αριστερά» καθώς
«ξέρουμε πολύ καλά με ποιους είμαστε. Είμαστε με τους πολλούς, είμαστε με το δίκιο».

Η δημοσιογραφική ματιά, λοιπόν, του ειδησεογραφικού site ότι η Ζαν. Τσίπρα «φωτογρά-
φισε» την Εφ. Αχτσιόγλου ως «λίγο έτσι και λίγο γιουβέτσι» αριστερή, θεωρήθηκε… αδίκημα α-
πό την αδελφή του Αλέξη Τσίπρα που έστειλε εξώδικό στο «Πρώτο Θέμα» για διαρροή προ-
σωπικών δεδομένων. Όπου «προσωπικά δεδομένα» ήταν η πολιτική ανάρτησή της σε ανοιχτή
πλατφόρμα κοινωνικής δικτύωσης, η οποία ήταν σε κοινή θέα όχι μόνο των περίπου 3.000
followers της Ζανέτ Τσίπρα αλλά και των χρηστών που δεν την ακολουθούν!!! Αντί άλλης
λογικής εξήγησης, φαίνεται ότι το γαρ πολύ της θλίψεως από την εκκωφαντική διπλή ήττα του
ΣΥΡΙΖΑ «γεννά» εξώδικα! 
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Πολύ ψηλά ο πήχης αλλά 
τον περνούν από… πάνω! 

Κωστής Χατζηδάκης:
Ο άνθρωπος των
επικίνδυνων αποστολών 

Έ
χοντας στο βιογραφικό του 3+1 εμβληματικές «διασώσεις»
προβληματικών ΔΕΚΟ, αυτές της Ολυμπιακής Αεροπο-
ρίας και του ΟΣΕ (ως υπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών), της ΔΕΗ (ως υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας),
αλλά και την εξυγίανση του Εθνικού Φορέα Κοινωνικής Ασφά-
λισης (ως υπουργός Εργασίας), ο Κωστής Χατζηδάκης δημο-
σιοποίησε με το «καλημέρα» στο υπουργείο Οικονομικών τη
στοχοθεσία της τετραετίας 2023-2027 προτάσσοντας: 

α) την επίτευξη μέσου όρου ανόδου του ΑΕΠ 3% την τετραε-
τία, που θα βοηθήσει και στην αύξηση των μισθών κατά 25%, 

β) την προσαρμογή του εθνικού παραγωγικού μοντέλου και
την αντιμετώπιση των αδυναμιών στο δίπολο εισαγωγές-εξα-
γωγές, 

γ) την αντιμετώπιση της φοροδιαφυγής, 
δ) την υγεία του τραπεζικού συστήματος και τη συνέχιση της μείωσης των «κόκκι-

νων» δανείων, 
ε) την αξιοποίηση των ευρωπαϊκών πόρων και των δημοσίων επενδύσεων και 
στ) την αξιοποίηση της δημόσιας περιουσίας από το Υπερταμείο και το ΤΑΙΠΕΔ.
Περισσότερη, όμως, αξία και από την έγκαιρη στοχοθεσία ίσως έχει η ετοιμότητα

που επέδειξε ο νέος «τσάρος» της ελληνικής οικονομίας και το επιτελείο του ως προς
τη σύνταξη και την κατάθεση στη Βουλή του νομοσχεδίου του ΥΠ.ΟΙΚ. μέσω του ο-
ποίου γίνεται πράξη οι μισές από τις προεκλογικές οικονομικές δεσμεύσεις του κυ-
βερνώντος κόμματος όπως λ.χ. οι αυξήσεις –για πρώτη φορά μετά από 14 χρόνια–
των μισθών των δημοσίων υπαλλήλων, η αύξηση του αφορολόγητου για τις οικογέ-
νειες, το Youth Pass και το Market Pass ή η υπό προϋποθέσεις μείωση του ΕΝΦΙΑ για
τις κατοικίες.

Αλλά και για το μέγα ζήτημα της πάταξης της θηριώδους φοροδιαφυγής, η θερινή
ραστώνη αποδείχτηκε άγνωστη έκφραση για τον  ο Κ. Χατζηδάκη και δεν τον εμπό-
δισε να δράσει. Αφού πρώτα συναντήθηκε με τον διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδας,
Γιάννη Στουρνάρα, επισκοπώντας μαζί του τις τελευταίες εξελίξεις, ο ΥΠ.ΟΙΚ. είδε
δια ζώσης και τους εκπροσώπους των τραπεζών δεσμεύοντας μεταξύ άλλων τους τε-
λευταίους να βάλουν πλάτη σε μέτρα ανάσχεσης της διαρροής φορολογικών εσό-
δων.

Πολύ γρήγορα πήρε, τέλος, ο Κ. Χατζηδάκης και το βάπτισμα του πυρός σε συνε-
δριάσεις του Eurogroup και του ECOFIN καθώς το διήμερο 13-14 Ιουλίου βρέθηκε
στις Βρυξέλλες και συζήτησε με τους ομολόγους του το δύσκολο θέμα της επαναφοράς
των δημοσιονομικών κανόνων του Συμφώνου Σταθερότητας, ακούγοντας όμως και
καλά λόγια για την ελληνική οικονομική πολιτική, η οποία λίγα 24ωρα νωρίτερα είχε
λάβει ακόμη μία ψήφο εμπιστοσύνης των αγορών μέσω της σημαντικής υπερκάλυψης
του 15ετούς ομολόγου αφού παρά την υψηλή αβεβαιότητα στο διεθνές οικονομικό πε-
ριβάλλον το ελληνικό Δημόσιο άντλησε €3,5 δισ. με επιτόκιο 4,45%.

ΚΩΣΤΗΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ

Επιμέλεια:Νίκος Τσαγκατάκης

Ακόμη δεν έχει συμπληρωθεί ένας μήνας από όταν η Νέα Δημοκρατία πήρε τη
νέα ισχυρή εντολή διακυβέρνησης από τους πολίτες και το «γαλάζιο» κυβερ-
νητικό σχήμα τρέχει με τις ίδιες υψηλές ταχύτητες που είχε… ντεμπουτάρει
στην εξουσία το καλοκαίρι του 2019. Από τους κυριότερους εκφραστές αυτής
της κυβερνητικής κινητικότητας είναι οι δύο αντιπρόεδροι του κυβερνώντος
κόμματος, ο Κωστής Χατζηδάκης και ο Άδωνις Γεωργιάδης. Είναι, μάλι-

στα, και οι δύο μεταξύ εκείνων των στελεχών που δεν τους «έπιασε» το ρο-
τέισον του Κυριάκου Μητσοτάκη κι αυτό όχι εξαιτίας των κομματικών γα-
λονιών τους αλλά επειδή έχουν αποδείξει στην πράξη την αποτελεσματικό-
τητά τους. Υπό αυτό το πρίσμα, ο πρωθυπουργός έδωσε στον έναν τα κλειδιά
του υπουργείου Οικονομικών και στον άλλον τα κλειδιά του υπουργείου Ερ-
γασίας προκειμένου να έχει το… κεφάλι του ήσυχο ότι θα πακτωθούν οι πυ-
λώνες της βιώσιμης οικονομικής ανάπτυξης της χώρας.

Άδωνις Γεωργιάδης:
Δουλευταράς παντός…
χαρτοφυλακίου

Δ
εν ανακαλύπτει την πυρίτιδα όποιος ισχυριστεί ότι ο Ά-
δωνις Γεωργιάδης είναι από τους πλέον δουλευταράδες
πολιτικούς. Το πιστοποιούν όσοι τον έχουν ζήσει στα «πε-

ράσματά» του από διάφορα υπουργεία, αλλά και το ότι είναι από
τους λίγους εθνοπατέρες που έχουν κολλήσει πραγματικά ένσημα
στην πραγματική οικονομία. Οπότε ως σκληρά εργαζόμενος έ-
χει… καντάρια ενσυναίσθησης να διαχειριστεί ως αρμόδιος υ-
πουργός τα προβλήματα των εργαζομένων και να απαντήσει στις
προσκλήσεις της σύγχρονης αγοράς εργασίας. 

Δεν είναι τυχαίο ότι σε μόλις τέσσερις εβδομάδες θητείας στο
νούμερο 29 της οδού Σταδίου, ο Άδ. Γεωργιάδης πραγματοποι-
εί τη μία συνάντηση μετά από την άλλη προκειμένου να ενημε-

ρωθεί για κάθε ζήτημα που μπορεί να αφορά το «βαρύ» χαρτοφυλάκιο και να ακούσει
τον παλμό της αγοράς και των ανθρώπων της. 

Ενδεικτικά αναφέρεται ότι έχει δει τους εκπροσώπους 4-5 φορέων όπως η ΓΣΕΕ, το
Επαγγελματικό Επιμελητήριο Αθηνών, ο ΣΕΒΕ και η Π.Ε.Π.Μ.Α. (σ.σ. ανιχνεύτηκε η
δυνατότητα να ενταχθούν οι αλιεργάτες στο ίδιο ασφαλιστικό πλαίσιο με τους εργάτες
γης), το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Κυκλάδων και το Εργοστασιακό Σωματείου Σύ-
ρου. Επιπρόσθετα, ο νέος υπουργός Εργασίας συναντήθηκε δια ζώσης με αρκετούς
«γαλάζιους» συναδέλφους του, όπως τον αναπληρωτή υπουργό Οικονομικών, Ν. Πα-
παθανάση, τον ΥΦ.ΕΞ., αρμόδιο για θέματα Οικονομικής Διπλωματίας και Εξω-
στρέφειας, Κ. Φραγκογιάννη, καθώς και τους βουλευτές Λ. Τσαβδαρίδη (Ημαθίας),
Α. Ευθυμίου (Α΄ Θεσσαλονίκης) και Λ. Βασιλειάδη (Πέλλας), συζητώντας μαζί
τους θέματα κοινού ενδιαφέροντος αλλά και πιο εξειδικευμένα εργασιακά ζητήματα
που αντιμετωπίζουν οι τοπικές κοινωνίες.

Σημειώνεται ότι πριν από όλους, ο Άδ. Γεωργιάδης επεδίωξε ένα πρωτόγνωρο
«briefing» με σχεδόν όλους –και ανεξαρτήτως κομματικής προέλευσης– προκατόχους
του στο υπουργείο Εργασίας (σ.σ. τον τέως υπουργό Κ. Χατζηδάκη, αλλά και τους
Ανδρέα Λοβέρδο, Γιώργο Κουτρουμάνη, Φάνη Πάλλη-Πετραλία, Λούκα Κα-
τσέλη) προκειμένου να αντλήσει πληροφόρηση «και συμβουλές» όπως ο ίδιος είπε.

Όλα τα παραπάνω «έτρεξαν» δίχως ο Αδ. Γεωργιάδης να αμελήσει τις θεσμικές υ-
ποχρεώσεις του (βλ. επεξεργασία νέου ν/σ στα εργασιακά, παρουσία στο Άτυπο Συμ-
βούλιο Υπουργών Εργασίας της Ε.Ε. στη Μαδρίτη) αλλά και τη σκληρή καθημερινό-
τητα. Απόδειξη ότι με συμπληρωμένο ούτε ένα μήνα θητείας, ο νέος υπουργός:

• Έχει επιληφθεί για κάθε καταγγελία τού γνωστοποιήθηκε ή έγινε θέμα στα ΜΜΕ.
• Έβαλε τέλος στην σχεδόν διετή ταλαιπωρία μίας γυναίκας από την Ηλεία της ο-

ποία καθυστερούσε η έκδοση της σύνταξης χηρείας, καταφέρνοντας να εντοπίσει τι εί-
χε πάει λάθος στη διαδικασία και να δρομολογήσει την πρώτη πληρωμή της τον Αύ-
γουστο! 

• Ανέβασε στο γραφείο του για να συζητήσουν τετ-α-τετ (κι όχι στο πόδι…) διαδη-
λωτές που προ ημερών βρέθηκαν έξω από το υπουργείο Εργασίας.
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Έντονη ανησυχία στην κουμουν-
δούρου μήπως οι εκλογές ανα-
δειχθούν σε φιάσκο με δεδομένο
την απουσία ενός ονόματος-κρά-
χτη όπως ήταν ο αλέξης τσίπρας

Του μιχάλη κωτσάκου

Σ
ε δύσκολες πραγματικά ημερο-
μηνίες θα κινηθεί ο ΣΥΡΙΖΑ για
να εκλέξει τον διάδοχο του Α-
λέξη Τσίπρα. Κι αυτό διότι το
Διαρκές Συνέδριο που θα διε-

ξαχθεί 2 και 3 Σεπτεμβρίου συμπίπτει με
μία ημερομηνία που οι περισσότεροι την
θυμούνται λόγω της ημερομηνίας ίδρυσης
του ΠΑΣΟΚ και κατά δεύτερο λόγο επειδή
στις 3 Σεπτεμβρίου του 1843 ο βασιλιάς
Όθωνας παραχώρησε Σύνταγμα και το
πολίτευμα από απόλυτη μοναρχία μετα-
τράπηκε σε Συνταγματική Μοναρχία. 

Στο Διαρκές Συνέδριο θα έχουν κατατε-
θεί και οι υποψηφιότητες. Διότι εκτός των
Έφη Αχτσιόγλου, Ευκλείδη Τσακαλώ-
του, Νίκου Παππά και Στέφανου Τζου-
μάκα δεν πρέπει να αποκλειστεί και κά-
ποια άλλη έκπληξη, όπως για παράδειγμα
να μην… αντέξει στις πιέσεις (σύμφωνα με
τα λεγόμενα του) ο Παύλος Πολάκης και
να θέσει υποψηφιότητα έως τις 3 Σεπτέμ-
βριου, που είναι η τελευταία προθεσμία.
Στο Διαρκές Συνέδριο αναμένεται και η
πρώτη ομιλία Τσίπρα μετά την παραίτηση
του, καθώς είναι προγραμματισμένο αυτός
να ανοίξει τις διαδικασίες. Πάντως, όπως
αναφέρουν συνεργάτες του πρώην προέ-
δρου, «αποκλείεται να παρέμβει στις εσωκομ-
ματικές διαδικασίες υπέρ τους ενός ή του άλ-
λου υποψηφίου. Απλά θα μιλήσει για την α-
νάγκη της ενότητας».

Οι κάλπες θα στηθούν την Κυριακή 10
Σεπτεμβρίου, ημέρα που ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης θα βρίσκεται στην Θεσσαλονίκη
για τα εγκαίνια της ΔΕΘ. Μάλιστα την Κυ-
ριακή είναι η προγραμματισμένη η καθιε-
ρωμένη συνέντευξη Τύπου του πρωθυ-
πουργού. Αν χρειαστούν επαναληπτικές
αυτές θα διεξαχθούν το Σάββατο 16 Σε-
πτεμβρίου, ώστε ο νέος αρχηγός να προ-
λάβει να μεταβεί στην συμπρωτεύουσα και
τουλάχιστον να παραχωρήσει την καθιε-
ρωμένη συνέντευξη Τύπου, την Κυριακή
17 Σεπτεμβρίου. Κάτι που σημαίνει ότι φέ-
τος το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευ-
σης δεν θα απευθυνθεί στους παραγωγι-
κούς φορείς, καθώς δεν θα υπάρχει η κα-
θιερωμένη ομιλία το βράδυ του Σαββάτου
16 Σεπτεμβρίου στο Βελλίδειο.

Το μεγάλο ζήτημα που τίθεται πλέον εί-
ναι το πώς θα πείσουν και οι υποψήφιοι
πρόεδροι και τα υπόλοιπα στελέχη τους
ψηφοφόρους του ΣΥΡΙΖΑ να πάνε να ψη-
φίσουν από τη στιγμή που θα απουσιάζει ο
Αλέξης Τσίπρας, που αποτελούσε την συ-
γκολλητική ουσία για τους πάντες στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ και ειδικά για τους «μουσαφίρηδες»
ψηφοφόρους. Σύμφωνα με την ψηφοφο-
ρία του Μαΐου του 2022 τα μέλη που με-
τείχαν στην διαδικασία ήταν 150.000. Και
ο φόβος που υπάρχει είναι ότι μήπως δεν
πάνε ούτε το 1/3 αυτών των ανθρώπων
για να μετάσχει στην εκλογή αρχηγού. Γι’
αυτό έχουν ξεκινήσει συζητήσεις, προκει-
μένου να επιτραπεί να ψηφίσουν εκτός των
εγγεγραμμένων μελών και όσοι την ημέρα

της εκλογής πάνε και γραφτούν μέλη. Ό-
πως επίσης να επιτραπεί να ψηφίσουν και
οι φίλοι, δηλαδή όσοι δεν επιθυμούν να
μετάσχουν στην εκλογή προέδρου, αλλά
δεν θέλουν να εγγραφούν μέλη του κόμμα-
τος.

Και ο λόγος που πολλοί εντός του ΣΥ-
ΡΙΖΑ αποδέχονται αυτό που πρώτοι έκα-
ναν ΠΑΣΟΚ και Νέα Δημοκρατία  είναι ε-
πειδή τρέμουν στην ιδέα η προσέλευση να
κινηθεί πολύ κάτω από τις 100.000. Μά-
λιστα τα προγνωστικά κάνουν λόγο για
50.000 το πολύ. Κάτι που είναι άσχημο
για το νέο αρχηγό, ειδικά όταν μετά από λί-
γες ημέρες θα έχει και να διαχειριστεί άλλη
μία συντριβή στις Περιφερειακές και Δη-
μοτικές εκλογές, εκεί όπου ο ΣΥΡΙΖΑ είναι
στην κυριολεξία άγνωστος πόλεμος». Ό-
μως για το ενδεχόμενο να ψηφίσουν και οι
απλοί φίλοι είναι κάτι που δεν αποδέχεται
ο Ευκλείδης Τσακαλώτος, όπως το έκανε
γνωστό κατά την συζήτηση που είχε με τους

δημοσιογράφους που καλύπτουν το ρε-
πορτάζ του ΣΥΡΙΖΑ. Μάλιστα ο πρώην υ-
πουργός Οικονομικών ήταν απόλυτα σα-
φής: «Θα ισχύσουν όσα έγινα και επί του Α-
λέξη Τσίπρα στην διαδικασία του Μαΐου του
2022».

Η… προεκλογική μάχη
Για την πλειοψηφία, πάντως, των στελε-
χών με γνώση της εκρηκτικής «παράδο-
σης» αντίστοιχων διαδικασιών του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, η διήμερη Κεντρική Επιτροπή – παρά
τις επιμέρους εντάσεις και ιδεολογικοπο-
λιτικές διαφωνίες που εκφράστηκαν– κι-
νήθηκε, μάλλον, σε κλίμα ενότητας. Ταυ-
τόχρονα, όμως, σκιαγράφησε και τις στρα-
τηγικές, αλλά και το ιδεολογικό στίγμα που
θα προτάξουν οι «4» στη διαδρομή προς
τις εσωκομματικές κάλπες.

Η Έφη Αχτσιόγλου στην ομιλία τηςε-
πανέλαβε ότι το δίλημμα της στροφής προς
στην «Αριστερά ή προς το Κέντρο» είναι

ψευδεπίγραφο, θέτοντας το εξής ερώτημα
ως πρωτεύον:  «Ποιον θα βρει η Νέα Δημο-
κρατία απέναντι της; Ένα αδύναμο, εσωστρε-
φή και χωρίς κυβερνητική προοπτική ΣΥΡΙΖΑ
– ΠΣ; Ή έναν ΣΥΡΙΖΑ – ΠΣ προγραμματικά,
πολιτικά, και οργανωτικά έτοιμο;».

Από την πλευρά του ο Ευκλείδης Τσα-
καλώτος, έδωσε έμφαση στην «αριστερή
ταυτότητα» του ΣΥΡΙΖΑ, λέγοντας χαρα-
κτηριστικά ότι «δεν υπάρχει ούτε ένας αρι-
στερός, ούτε μια αριστερή που να μην θέλει
να απευθυνθεί σε πλατιά ακροατήρια», διευ-
κρινίζοντας, όμως, ότι ο ΣΥΡΙΖΑ πρέπει να το
κάνει «έχοντας σταθερή και αξιόπιστη ταυτό-
τητα».

Ο Νίκος Παππάς, από την άλλη, εξέ-
φρασε την άποψη ότι «ο ΣΥΡΙΖΑ πρέπει να
ξανακερδίσει τους μετριοπαθείς ψηφοφόρους
του κέντρου και της κεντροαριστεράς που έκα-
ναν άλλες επιλογές», εμμένοντας έτσι επί της
ουσίας στη λογική της διεύρυνσης σε άλ-
λα πολιτικά ακροατήρια πέραν της αριστε-
ράς. «Κάθε αναδίπλωσή μας στη ‘’φωλιά’’ της
ριζοσπαστικής αριστεράς και μόνο θα ήταν με-
γάλο λάθος», σχολίασε.

Τέλος, ο Στέφανος Τζουμάκας στο
«μανιφέστο» που μοίρασε στους δημοσιο-
γράφους ανέφερε – μεταξύ άλλων – ότι «το
κόμμα μας χρειάζεται ιδεολογική και πολιτική
ανασύνταξη, οργανωτική διεύρυνση και νέο
σχέδιο δράσης με θέσεις και πρωτοβουλίες
που θα κινητοποιούν την κοινωνία σε δημι-
ουργική αγωνιστική στάση και σε επιδίωξη λύ-
σεων».

Οι στηρίξεις
Όπως να ‘χει το «τρέξιμο» για τον ΣΥΡΙΖΑ
τώρα αρχίζει. Η επόμενη μέρα φέρνει το
κόμμα ενώπιον της περίπλοκής εξίσωσης
των αυτοδιοικητικών εκλογών και των
συμμαχιών τις οποίες το κόμμα θα επιλέξει
(ή θα απορρίψει). Παράλληλα, όσο περ-
νούν οι ημέρες τόσο περισσότερα στελέχη
αναμένεται να παίρνουν δημόσια θέση για
τον ποιον από τους 4 υποψήφιους στηρί-
ζουν στην κούρσα για την ηγεσία.

Προβάδισμα ως προς τον αριθμό επώ-
νυμων στελεχών που έχουν προστεθεί στο
πλευρό της φέρεται να διατηρεί η Έφη Α-
χτσιόγλου, καθώς νέος κύκλος δηλώσε-
ων υποστήριξης προς το πρόσωπό της κα-
ταγράφηκε από τους Γιάννη Μαντζουρά-
νη, Γιάννη Ραγκούση, Κώστα Ζαχαριά-
δη, Δημήτρη Παπαδημούλη και Έλενα
Ακρίτα. Η κ. Αχτσιόγλου έχει μέχρι στιγ-
μής αποσπάσει οριζόντια τη δημόσια υπο-
στήριξη μελών από τις περισσότερες τά-
σεις, καθώς υπέρ της υποψηφιότητάς της
έχουν εκφραστεί ο Νίκος Βούτσης και η
Θεανώ Φωτίου από την «Ομπρέλα», οι
Νάσος Ηλιόπουλος και Αλέξης Χαρί-
τσης από την κίνηση «6 συν 6», οι βουλευ-
τές Γιώργος Καραμέρος και Θεόφιλος
Ξανθόπουλος, ο Νίκος Μπίστης από
την τάση «Γέφυρα», ο Δημήτρης Χατζη-
σωκράτης από την πρώην ΔΗΜΑΡ, η
πρώην Υπουργός, Λούκα Κατσέλη, ο
πρώην Υπουργός, Σταύρος Αραχωβίτης,
η πρώην Υφυπουργός, Κατερίνα Παπα-
νάτσιου, η πρώην Ευρωβουλευτής του
ΠΑΣΟΚ, Μαριλένα Κοππά και η υποψή-
φια βουλευτής, Διάνα Βουτυράκου.

Κοντά στην πρώην Υπουργό Εργασίας
φέρονται ακόμη οι: Γιάννης Δραγασά-
κης, Ευάγγελος Αποστολάκης, Όλγα
Γεροβασίλη, Αλέκος Φλαμπουράρης,

αναζητούν
τρόπους
προσέλκυσης
ψηφοφόρων

ΣΥΡΙΖΑ

Ξεκινουν σε ηρεμουσ τονουσ και διχωσ 
μεγαλη αντιπαλοτητα την προεκλογικη 
περιοδο οι υποψηφιοι αρχηγοι και 
συλλεγουν στηριΞεισ απο επιφανη στελεχη 
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Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου και
Θανάσης Θεοχαρόπουλος. Προς την
πλευρά Αχτσιόγλου φαίνεται να κλείνει
και ο πρώην Κυβερνητικός Εκπρόσωπος
της διακυβέρνησης Τσίπρα, Γαβριήλ Σα-
κελλαρίδης.

Τις μεγαλύτερες δυνάμεις της «Ομπρέ-
λας», αλλά και ονόματα εκπλήξεις συγκε-
ντρώνει και η υποψηφιότητα του Ευκλεί-
δη Τσακαλώτου, αρχής γενομένης από
τους Χάρη Μαμουλάκη, Ανδρέα Ξανθό,
Ειρήνη Αγαθοπούλου και Βιόλα Κώ-
στη, που μετείχαν στο πάνελ της παρου-
σίασης της υποψηφιότητάς του. Επιπλέον,
υπέρ της υποψηφιότητας του πρώην Υ-
πουργού Οικονομικών φέρονται να τάσ-
σονται οι πρώην Υπουργοί: Γιώργος Στα-
θάκης, Βαγγέλης Αποστόλου, Δημή-
τρης Βίτσας, Θοδωρής Δρίτσας, Τασία
Χριστοδουλοπούλου, Νίκος Φίλης,
Πάνος Σκουρλέτης και Κωνσταντίνος
Στρατής, αλλά και πρώην Βουλευτές όπως
οι Νίκος Μανιός, Νίκος Συρμαλένιος,
Θανάσης Παπαχριστόπουλος και Αννέ-
τα Καββαδία. Ακόμη, πρώην και νυν μέ-
λη της Πολιτικής Γραμματείας του ΣΥΡΙΖΑ,
όπως οι Πάνος Λάμπρου, Κατερίνα
Κνήτου και Χάρις Ματσούκα, αλλά και η
Ελένη Πορτάλιου και ο Στρατής
Μπουρνάζος. Ακόμη υπέρ του κ. Τσακα-
λώτου έχουν ταχθεί συνδικαλιστικά και
κομματικά στελέχη όπως οι: Κώστας Αθα-
νασίου, Νίκος Κούτσης, Μανώλης
Σαρρής, Πέτρος Καλκανδής, Νίκος
Τσιγώνιας.

Στο μεγαλύτερο τμήμα της μαζικότερης
«προεδρικής» τάσης, της «Κίνησης Με-
λών» εντοπίζονται οι περισσότερες δυνά-
μεις του υποψήφιου για την Προεδρία του
κόμματος, Νίκου Παππά. Τον τελευταίο
φαίνεται να στηρίζουν πρώην Υπουργοί
και Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ, όπως οι:
Γιώργος Τσίπρας, Ρένα Δούρου, Τρύ-
φων Αλεξιάδης, Κατερίνα Νοτοπού-
λου, Χρήστος Γιαννούλης, Ραλλία Χρη-
στίδου, Θάνος Μωραϊτης και Γιάννης
Μουζάλας, όπως και ο Παύλος Πολά-

κης. Κοντά στον πρώην Υπουργό βρίσκο-
νται και στελέχη του κόμματος, όπως ο
Γιώργος Παναγιωτόπουλος και η Μά-
γκυ Δούση. Κομβικό ρόλο θα διαδραμα-
τίσει κατά την προεκλογική περίοδο υπέρ
του Νίκου Παππά και ο πρώην Βουλευ-
τής Ημαθίας (προερχόμενος από το ΠΑ-
ΣΟΚ), Άγγελος Τόλκας, ο οποίος έχει α-
ναλάβει υπεύθυνος της καμπάνιας του
πρώην Υπουργού.

Στην περίπτωση του Στέφανου Τζου-
μάκα, μέχρι στιγμής δεν έχουν εκδηλω-
θεί στελέχη υπέρ της υποψηφιότητάς του,
αλλά εκτιμάται ότι ο ίδιος διαθέτει ισχυρή
διείσδυση σε μεσαία στελέχη «πασοκικών»
καταβολών, που έχουν ενταχθεί στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ.

Ζητούμενο το επόμενο διάστημα για τις
εσωκομματικές ισορροπίες είναι προς τα
που θα κλείνει και η εσωκομματική τάση
ΡΕΝΕ (Πάνος Ρήγας, Αντώνης Κοτσα-
κάς, Νίκος Σκορίνης, Χάρης Τσιόκας
κα), με δεδομένο ότι στην τάση αυτή ανή-
κουν τόσο ο Διονύσης Τεμπονέρας, όσο
και ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Ο-
μάδας του ΣΥΡΙΖΑ, Σωκράτης Φάμελλος.
Ο μεν πρώτος ζήτησε παράταση του χρο-
νοδιαγράμματος μέχρι τον Νοέμβριο ως
προϋπόθεση για να συμμετάσχει στον ε-
κλογικό στίβο για την Προεδρία, ενώ ερω-
τηθείς από τηλεοπτική εκπομπή για το εν-
δεχόμενο μιας πιθανής υποψηφιότητάς
του ο Σωκράτης Φάμελλος απάντησε πως
«δεν το σκέφτομαι αυτή τη στιγμή να είμαι υ-

ποψήφιος για την ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ. Μπο-
ρώ να συνεισφέρω και από τη θέση που είμαι
να μην πάνε χαμένες αυτές οι 45 μέρες. Αυτή
τη στιγμή υπάρχει πυκνό κοινοβουλευτικό έρ-
γο που δεν μπορώ να το σκεφτώ».

Τα επόμενα βήματα
Με τις πρώτες ομαδοποιήσεις να αποτε-
λούν, ωστόσο, γεγονός, αυτό που αναμέ-
νεται τις επόμενες ώρες είναι να οριστεί έ-
νας εκπρόσωπος από κάθε υποψήφιο, ώ-
στε και οι τέσσερις μαζί να αναπτύξουν έ-
ναν σταθερό δίαυλο επικοινωνίας, προ-
κειμένου η εσωκομματική διαδικασία να
οδεύσει προς τις κάλπες συντονισμένα και
χωρίς προβλήματα.

Στο πλαίσιο αυτό, υπήρξε μια πρώτη τη-
λεφωνική επικοινωνία ανάμεσα στους Νί-
κο Παππά, Έφη Αχτσιόγλου και Ευ-
κλείδη Τσακαλώτο, ενώ περισσότερες τε-
χνικές λεπτομέρειες θα συζητηθούν στα
κομματικά όργανα. 

Εξάλλου στην πρόταση του Νίκου
Παππά για τηλεμαχία συμφωνούν και η
κ. Αχτσιόγλου και ο κ. Τσακαλώτος, ό-
πως και ο κ. Τζουμάκας. Ήδη η ΕΡΤ με
έγγραφο που απέστειλε στην Κουμουνδού-
ρου τέθηκε στην διάθεση του ΣΥΡΙΖΑ για
να φιλοξενήσει αυτή την εσωκομματική τη-
λεμαχία. «Δεν είμαστε αντίπαλοι» είπε ο κ.
Τσακαλώτος και σημείωσε ότι και στη συ-
νάντηση που θα γίνει με τους άλλους τρεις
συνυποψηφίους θα επιδιώξει η αντιπαρά-
θεση με συζήτηση να γίνει πάνω σε θεμα-

τικές γιατί όπως είπε «απευθυνόμαστε και
στην κοινωνία και σε αυτούς που θέλουν να
ψηφίσουν».

Οι Ευρωεκλογές
Η αλήθεια είναι ότι από τις πρώτες δηλώ-
σεις των υποψηφίων αρχηγών διαπιστώ-
νεις ότι όλοι προσπαθούν να βγάλουν ε-
κτός κάδρου τις αυτοδιοικητικές εκλογές,
καθώς όλοι γνωρίζουν ότι ο ΣΥΡΙΖΑ θα κι-
νηθεί στα ρηχά, αφού δεν έχει φροντίσει
να αποκτήσει ισχυρά ερείσματα στις τοπι-
κές κοινωνίες. Και όπως έλεγε παράγοντας
της Κουμουνδούρου «αν είχαμε την δυνατό-
τητα να πατήσουμε ένα κουμπί και να εξαφα-
νίσουμε τις αυτοδιοικητικές εκλογές θα το κά-
ναμε». Είναι χαρακτηριστικό ότι παρά το
γεγονός ότι το 2014 ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν σε
διαρκή άνοδο, εν τούτοις δεν κατάφερε να
ξεχωρίσει παρά την εμβληματική νίκη της
Ρένας Δούρου στην Περιφέρεια Αττικής.
Το 2019 παρουσίασε μεγαλύτερη ωριμό-
τητα, έγιναν αρκετές επαφές, ωστόσο έχασε
κατά κράτος.

Οπότε όλοι οι υποψήφιοι αρχηγοί βά-
ζουν ορόσημο τις ευρωεκλογές. Ο χρόνος
δεν είναι πολύς, αλλά όποιο στέλεχος μέ-
σω κάλπης ανέβει στο ασανσέρ για τον 7ο

όροφο των κεντρικών γραφείων επί της
πλατείας Κουμουνδούρου θα έχει ένα πε-
ριθώριο οκτώ μηνών. Δύο νούμερα θα συ-
νοδεύουν τον νέο αρχηγό: το 17,83% του
Ιουνίου που πέρασε και το 23,75% που
πέτυχε ο ΣΥΡΙΖΑ στην ευρωκάλπη το
2019. Τότε είχε θεωρηθεί μεγάλη αποτυ-
χία για το κόμμα, η οποία διορθώθηκε στις
εθνικές εκλογές που ακολούθησαν.

Ήδη η κ. Αχτσιόγλου με τις δηλώσεις
της σε τηλεοπτική εκπομπή ήταν ξεκάθα-
ρη στο ότι δεν υπολογίζει τις αυτοδιοικητι-
κές εκλογές: «Ένα μήνυμα πρώτο θα λάβουμε
στις ευρωεκλογές. Δεν αρχίζουν και τελειώνουν
όλα εκεί, αλλά θεωρώ ότι είναι μια σημαντική
πολιτική μάχη για να λάβουμε κάποια πρώτα
μηνύματα. Αλλά βλέπω περισσότερο την πο-
ρεία αυτή ως μια πορεία όπου μεθοδικά προ-
σπαθείς να κερδίζεις έδαφος σιγά-σιγά».

όλοι οι υποψήφιοι αρχηγοί βάζουν ορόσημο
τις ευρωεκλογές. Ο χρόνος δεν είναι πολύς,

αλλά όποιο στέλεχος μέσω κάλπης ανέβει στο
ασανσέρ για τον 7ο όροφο των κεντρικών
γραφείων επί της πλατείας Κουμουνδούρου θα
έχει ένα περιθώριο οκτώ μηνών



Ξεκάθαρη η αντιπολιτευτική
στρατηγική της Χαριλάου Τρι-
κούπη, η οποία απαντά με αυτό
τον τρόπο στην κυβερνητική πίε-
ση 

Του Μιχάλη Κωτσάκου

T
ο Επιτελικό Κράτος του Μαξί-
μου έχει αναβαθμιστεί ως τον
κορυφαίο αντιπολιτευτικό στό-
χο του ΠΑΣΟΚ, από τις πρώτες
ημέρες των εργασιών του Κοι-

νοβουλίου. Είναι χαρακτηριστικό ότι η
πρώτη ερώτηση εκ μέρους των Βουλευτών
του ΠΑΣΟΚ ήταν για την πανεπιστημιακή
αστυνομία, μία υπόθεση που είχε χαρα-
κτηριστεί εμβληματική για το Επιτελικό
Κράτος.

Ο Παύλος Χρηστίδης κατέθεσε ερώ-
τηση για την πανεπιστημιακή αστυνομία,
προσπαθώντας να εκμεταλλευτεί το μομέ-
ντουμ από την αστοχία του Νότη Μητα-
ράκη, που δήλωσε ότι θα καταργηθεί και
μετά τα «γκάζια» από το Μαξίμου αναγκά-
στηκε να τα πάρει πίσω. 

Ο κ. Χρηστίδης, λοιπόν, κατά την αγό-
ρευση του έδειξε το δρόμο που θα κινηθεί
το ΠΑΣΟΚ, όπου έχει στοχοπροσηλωθεί
στο Επιτελικό Κράτος. Υποστήριξε ότι πο-
λυδιάστατος εκσυγχρονισμός δεν συνάδει
με ιδεολογικές εμμονές, όπως η πανεπι-
στημιακή αστυνομία, η οποία τελικά απο-
δεικνύεται μνημείο αναποτελεσματικότη-
τας και ασυνέπειας λόγων και πράξεων.

Είναι χαρακτηριστικό ότι στην ερώτη-
ση του ο κ. Χρηστίδης ζήτησε στοιχεία α-
πό τον νυν υπουργό Προστασίας του Πο-
λίτη, Νότη Μηταράκη, για το κόστος σύ-
στασης της Πανεπιστημιακής Αστυνομίας.
Επί της ουσίας το ΠΑΣΟΚ βάζει στο κάδρο
δύο πρώην υπουργούς, οι οποίοι προέρ-
χονται από τις τάξεις του, τον Μιχάλη
Χρυσοχοΐδη και τον Τάκη Θεοδωρικά-
κο, οι οποίοι θεωρούνται οι αρμόδιοι υ-
πουργοί, που κατά καιρούς που συμφω-
νούν με το Επιτελικό Κράτος.

Στην Χαριλάου Τρικούπη αναγνωρίζουν
πως η κυβέρνηση επιχειρεί να αξιοποιή-
σει το μητσοτακικό αφήγημα του «πολυ-
διάστατου εκσυγχρονισμού» ως άνοιγμα
στο κεντρώο ακροατήριο -και παράλληλα,
προσπαθεί να πιέσει και να συμπιέσει το
ΠΑΣΟΚ, το οποίο αν μη τι άλλο παρουσιά-
ζεται σαφώς πιο οργανωμένο στην Βουλή
και με ενιαίο λόγο. 

Εξάλλου και ο πρωθυπουργός στην τε-
λευταία του τηλεοπτική συνέντευξη στο
Σκάι κινήθηκε στον δρόμο απαξίωσης του
ΠΑΣΟΚ: «Ξεκάθαρα το ΠΑΣΟΚ έθεσε έναν
στόχο που δεν επετεύχθη. Ο ΣΥΡΙΖΑ έπεσε κι
άλλο, το ΠΑΣΟΚ δεν ανέβηκε». Γι’ αυτόν τον
λόγο, η αντιπολιτευτική τακτική του ΠΑ-
ΣΟΚ είναι ξεκάθαρη. Από την μία θα ανα-
δεικνύονται τα θέματα που απασχολούν
την κοινωνία και από την άλλη άμεσα το
ΠΑΣΟΚ θα τα συσχετίζει με το Επιτελικό
Κράτος και το Μαξίμου.

Αυτό το είδαμε και στην υπόθεση με τα
ατμοπλοϊκά εισιτήρια. Η Χαριλάου Τρι-
κούπη αφού κατακεραύνωσε την κυβέρνη-
ση για αδράνεια, ανέμενε τη συνάντηση
του Άκη Σκέρτσου με τους ακτοπλόους
και όταν ανακοινώθηκαν οι προσφορές,
πρώτα τις λοιδόρησε κι εν συνεχεία υπεν-

θύμισε στην ελληνική κοινωνία, πως την
τελευταία φορά που ήταν κυβέρνηση, το
ΠΑΣΟΚ μείωσε τις τιμές στα εισιτήρια κα-
ταργώντας τις «εισφορές υπέρ τρίτων», ε-
νώ μόλις πριν από έναν χρόνο είχε πα-
ρουσιάσει συγκεκριμένες προτάσεις για το
ζήτημα, ζητώντας από το Μέγαρο Μαξίμου
να σκεφτεί την προσωρινή μείωση του
ΦΠΑ στα εισιτήρια, στο 6%.

Από εδώ και στο εξής το ΠΑΣΟΚ θα κι-
νηθεί κι αυτό στην ίδια ρότα. Θα απαξιώ-
νει μέχρι εκεί που δεν πάει το Επιτελικό
Κράτος. Και φυσικά θα του επιρρίπτει ό-
λες τις ευθύνες για όλα τα στραβά και ανά-
ποδα. Και ο καθένας μπορεί να καταλάβει
ότι για το ΠΑΣΟΚ οι υπουργοί Επικρατείας
και συνολικά οι συνεργάτες του πρωθυ-
πουργού θα ευθύνονται για τα πάντα. Την
στρατηγική της Χαριλάου Τρικούπη την α-
νέλυσε κατά κάποιον τρόπο μία παλιά κα-
ραβάνα του Κινήματος με πολλά χρόνια ε-
μπειρίας στην προπαγάνδα: «Εάν παρου-
σιαστούν οι υπουργοί ως μαριονέτες, ως μι-
κρομεσαίοι υπάλληλοι του δημοσίου, που α-
κούν τυφλά ότι τους λένε από το Μαξίμου θα
αναδειχθεί και η έλλειψη συντονισμού που θα
υπάρχει, αλλά και θα προκαλέσει ερωτηματικά
στην κοινωνία». 

Σε αυτή τη ρότα θα κινηθεί, λοιπόν, το
ΠΑΣΟΚ, όπως εξάλλου φάνηκε και στην
κλειστή συνεδρίαση της Κοινοβουλευτικής
Ομάδας, εκεί όπου εκλέχθηκε γραμματέας

της Κ.Ο. η Ευαγγελίας Λιακούλη και α-
ναπληρωτής γραμματέας ο Απόστολος
Πάνας. Ο αρχηγός του ΠΑΣΟΚ ζήτησε α-
πό τους βουλευτές του να συμβάλουν με α-
ποφασιστικό τρόπο στην ανάδειξη των
μειζόνων ζητημάτων που αφορούν στην
στήριξη της προοπτικής της χώρας, τόνι-
σε ότι χρειάζεται μαχητική και τεκμηριω-
μένη αντιπολίτευση. 

Σύσκεψη για τα χρίσματα
Χθες το πρωί στα γραφεία του ΠΑΣΟΚ
στην Βουλή υπήρξε ευρεία σύσκεψη για
τους «πράσινους» υποψήφιους σε δήμους
και Περιφέρειες και με την συμμετοχή του
Κώστα Σκανδαλίδη, ο οποίος επέστρεψε

εσπευσμένα από την Κω. Η σύσκεψη έγινε
διότι έχει παρουσιαστεί δυστοκία σε αρκε-
τές περιοχές. Πέραν του Πειραιά, όπου υ-
πάρχει η σταθερά του Γιάννη Μώραλη,
υπάρχουν ζητήματα. Στην Αθήνα ο ίδιος ο
κ. Ανδρουλάκης επιθυμεί την υποψηφιό-
τητα του καθηγητή Χάρη Δούκα. Ο μόνος
προβληματισμός είναι ότι ο κ. Δούκας δεν
έχει ευρεία αναγνωρισιμότητα. Η υποψή-
φια του προέδρου του Δικηγορικού Συλ-
λόγους Αθηνών, Δημήτρη Βερβεσού,
κάηκε από τη στιγμή που ο ίδιος ζήτησε να
είναι κοινός υποψήφιος ΠΑΣΟΚ και ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Πάντως αρκετοί θεωρούν ότι εάν εί-
ναι υποψήφιος ο Δημήτρης Μάντζος, το
ΠΑΣΟΚ θα έχει καλύτερα αποτελέσματα
στον δήμο της Αθήνας. Ο βουλευτής Επι-
κρατείας είναι επιφυλακτικός, καθώς ο
στόχος του είναι στις επόμενες εκλογές να
διεκδικήσει την εκλογή του στον Βόρειο
Τομέα της Β’ Αθήνας. 

Στην Θεσσαλονίκη είναι ακόμη μπλεγ-
μένα τα πράγματα. Εις εκ των ανθρώπων
του Ευάγγελου Βενιζέλου, ο Στέλιος Αγ-
γελούδης, έχει ανακοινώσει την υποψη-
φιότητα του, αλλά η Χαριλάου Τρικούπη έ-
χει μάτια και για την κίνηση που κάνει ο
πρώην αντιδήμαρχος του Γιάννη Μπου-
τάρη, Σπύρος Πέγκας. Όμως εάν τελικά ο
ΣΥΡΙΖΑ επιλέξει να στηρίξει τον κ. Πέγκα,
τότε το ΠΑΣΟΚ θα κατευθυνθεί στον Αγ-
γελούδη.

Οι Περιφέρειες
Περίπλοκη εξακολουθεί να είναι η κατά-
σταση και σε κάποιες περιφέρειες. Στην
Αττική το τοπίο εξακολουθεί να είναι «θο-
λό». Υπήρξαν καθυστερήσεις και αναζητή-
σεις χωρίς αποτέλεσμα συνεπώς η στήριξη
της υποψηφιότητας του Γιάννη Σγουρού
προβάλει ως μονόδρομος. Εξάλλου τον
Σγουρό στηρίζουν όλες οι παλιές καραβά-
νες του κόμματος, εκτιμώντας ότι στον
πρώτο γύρο θα είναι δεύτερος, οπότε μπο-
ρεί να ελπίζει πως στον δεύτερο γύρο θα
καταφέρει να συσπειρώσει δίπλα του και
τις άλλες υποψηφιότητες για την Περιφέ-
ρεια από την αντιπολίτευση.

Περίπλοκη είναι η κατάσταση και στην
Περιφέρεια Πελοποννήσου. Εκεί τοπικά
στελέχη απέστειλαν επιστολή στον κ. Αν-
δρουλάκη, ζητώντας το ΠΑΣΟΚ να στηρί-
ξει την υποψηφιότητα του Πέτρου Τατού-
λη, όπως είχε κάνει το 2010. Μάλιστα
στην επιχειρηματολογία του εξηγούν τους
λόγους που τελικά ο Τατούλης θα κερδίσει
την περιφέρεια. Στην περιφέρεια Πελο-
ποννήσου ο κ. Ανδρουλάκης επιθυμεί
την υποψηφιότητα της Κατερίνας Ταγα-
ρά (ανιψιά του υφυπουργού Περιβάλλο-
ντος κι Ενέργειας, Νίκου Ταγαρά). 

Κλειδωμένες είναι οι υποψηφιότητες
του Νικηφόρου Παπανικόλα (από τα
νέα στελέχη) στο Νότιο Αιγαίο, της Γεωρ-
γίας Ζεμπελιάδου στην Δυτική Μακεδο-
νία, του Χρήστου Παπαστεργίου στην
Κεντρική Μακεδονία και του Στέφανου
Ζούμπα στην Ήπειρο. 

Στην Θεσσαλία ως φαβορί εμφανίζεται
ο καθηγητής του Πανεπιστημίου Θεσσα-
λίας, Δημήτρης Κουρέτας, ο οποίος έγινε
ευρέως γνωστός από το Ποτάμι. Πιέσεις α-
σκούνται στον Γιώργο Καμίνη να είναι υ-
ποψήφιος στο Βόρειο Αιγαίο, ενώ δεν έ-
χει γίνει η τελική επιλογή στις άλλες περι-
φέρειες. 
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Ο αρχηγός του ΠΑΣΟΚ
ζήτησε από τους

βουλευτές του να
συμβάλουν με αποφασιστικό
τρόπο στην ανάδειξη των
μειζόνων ζητημάτων που
αφορούν στην στήριξη της
προοπτικής της χώρας,
τόνισε ότι χρειάζεται
μαχητική και τεκμηριωμένη
αντιπολίτευση

Στο στόχαστρο
το Επιτελικό
Κράτος

• Το ΠΑΣΟΚ θα επιδιώξει αντιπολιτευτικά 
να φορτώσει όλες τις κυβερνητικές 
αστοχίες στο Μαξίμου
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Γιάννης
«μιλάει»,
Κωστής

«ακούει»…

Αρκετές συνεντεύξεις έχει δώσει τους τελευ-
ταίους μήνες ο διοικητής της Τράπεζας της Ελ-
λάδος, Γιάννης Στουρνάρας, σε εγχώρια και
διεθνή μέσα ενημέρωσης, αλλά σε αυτήν που
φιλοξενήθηκε στα μέσα Ιουνίου στο γνωστό
ενημερωτικό πόρταλ in.gr ήταν που αποκάλυ-
ψε την πρωταθληματική επίδοση της Ελλάδα
στο «άθλημα» της φοροδιαφυγής.

Του Νίκου Τσαγκατάκη

T
ο… point του κεντρικού τραπεζίτη δεν ήταν να
κομίσει γλαύκα εις Αθήνας. Επι της ουσίας ή-
ταν ένα ηχηρό καμπανάκι –«τροφή για σκέψη»
το χαρακτήρισε κομψά ο ίδιος– ότι δεν μπορεί
να συνεχιστεί επ’ άπειρον ένα φαινόμενο που

αποτιμάται σε περίπου 60 δισ. ευρώ αδήλωτων εσόδων
(σ. σ. €140 δισ. συνολική κατανάλωση το 2022 με συνο-
λικά δηλωθέντα εισοδήματα το ίσιο έτος στα €80 δισ.) και
αφαιρεί δυνητικούς πόρους που το κράτος θα μπορούσε
να δαπανήσει στη δημόσια Υγεία και Παιδεία. 

Το μήνυμα μοιάζει να έχει ληφθεί από την νέα κυβέρ-
νηση και την καινούρια ηγεσία του υπουργείου Οικονομι-
κών υπό τον Κωστή Χατζηδάκη. Και μάλλον δεν είναι
τυχαίο ότι ελάχιστα 24ωρα μετά από την λαϊκή ετυμηγορία
της 25ης Ιουνίου και πριν καν αναγνωστούν οι προγραμ-
ματικές δηλώσεις ο κ. Χατζηδάκης είχε τετ-α-τετ με τον
πολύπειρο διοικητή της ΤτΕ στις 4 Ιουλίου.

Οι δύο άνδρες μόνο άγνωστοι δεν είναι και μάλιστα υ-
πάρχει πολύ καλή χημεία μεταξύ τους απόρροια της πολύ
καλής συνεργασίας τους την δύσκολη δημοσιονομικά διε-
τία 2012-2014, όταν ο Γ. Στουρνάρας κρατούσε το τιμόνι
της ελληνικής οικονομίας και ο Κ. Χατζηδάκης είχε υπό
την υπουργική ευθύνη του το χαρτοφυλάκιο της Ανάπτυ-
ξης. Υπό αυτό το πρίσμα δεν ήταν έκπληξη ότι ομολογή-
θηκε συναντίληψη για τα βασικά ζητήματα που συζητήθη-
καν μεταξύ των οποίων το τι πρέπει να γίνει για να κλείσει
η ψαλίδα των περίπου 5 μονάδων μεταξύ των επιτοκίων
χορηγήσεων (δανείων) και των επιτοκίων καταθέσεων

και το πώς θα καταπολεμηθεί ο «κλασικός» πληθωρισμός
αλλά και ο «πληθωρισμός απληστίας».

Λίγες ημέρες μετά από το τετ-α-τετ Χατζηδάκη - Στουρ-
νάρα το θέμα της φοροδιαφυγής και της ανάγκης καταπο-
λέμησή της βρέθηκε και στο μενού των συζητήσεων που
είχε ο υπουργός Οικονομικών με τους εκπροσώπους της
Ελληνικής Ένωσης Τραπεζών. Στις περίπου δύο ώρες
που διήρκησε η συνάντηση η κυβέρνηση ζήτησε δια στό-
ματος Χατζηδάκη από τους τραπεζίτες να βάλουν… πλάτη
στο κομμάτι που είχε αναφερθεί και ο διοικητής της ΤτΕ,
δηλαδή στην προώθηση των POS και σε άλλους επαγγελ-
ματικούς κλάδους. Μάλιστα η κουβέντα πήγε κι ένα βήμα
παρακάτω, καθώς το ΥΠ.ΟΙΚ. εξασφάλισε το «ναι» των εγ-
χώριων χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων αναφορικά με την
υλοποίηση/εφαρμογή του εξαγγελθέντος κυβερνητικού
σχεδίου που προβλέπει την πίστωση των κοινωνικών ε-
πιδομάτων (ΔΥΠΑ, ΟΠΕΚΑ, επίδομα ανεργίας, επίδομα
παιδιού, ελάχιστο εγγυημένο εισόδημα κλπ) όχι στους τρα-
πεζικούς λογαριασμούς των δικαιούχων όπως συνέβαινε
μέχρι σήμερα αλλά την καταβολή τους μέσω προπληρω-
μένων χρεωστικών καρτών, με παροχή κινήτρων για τη
χρήση της κάρτας.

Στο μικροσκόπιο οι… «δεκαχίλιαροι» 
Με βάση (και) τα παραπάνω καθίσταται σαφές ότι στο οικο-
νομικό επιτελείο της κυβέρνησης έχουν προτεραιοποιήσει
το ζήτημα της καταπολέμησης της φοροδιαφυγής αντιλαμ-
βανόμενοι ότι με την απώλεια των φορολογικών εσόδων να
ανέρχεται καθ’ υπολογισμόν σχεδόν στο 10% του ΑΕΠ ή
στο 32% των φορολογικών εσόδων και με τις Βρυξέλλες

να έχουν δρομολογήσει πάραυτα την επαναφορά των δη-
μοσιονομικών κανόνων, περιθώρια για μπαλώματα δεν υ-
πάρχουν. Έτσι κλήθηκαν καταρχάς στα όπλα οι ελεγκτικές υ-
πηρεσίες όπου με τα tablets ανά χείρας οι ελεγκτές θα πραγ-
ματοποιούν περισσότερο ενδελεχείς ελέγχους αφού ο ε-
λεγχόμενος θα είναι πλήρως «φακελωμένος» και η δια-
σταύρωση των στοιχείων θα γίνεται live και αυτόματα, με το
σχετικό σημείωμα του αποτελέσματος να εκδίδεται επιτό-
που! Ταυτόχρονα στο μικροσκόπιο της ΑΑΔΕ μπαίνουν οι
«δεκαχίλιαροι», δηλαδή όσοι φορολογούμενοι δηλώνουν ε-
τήσιο οικογενειακό εισόδημα μέχρι €10.000. Σύμφωνα με
τα στοιχεία του 2022, πρόκειται για περίπου 3,75 εκατομ-
μύρια ΑΦΜ για τους οποίους θα γίνουν διασταυρώσεις «ε-
σόδων-εξόδων». Για την αποκάλυψη τυχόν «μαύρων εισο-
δημάτων οι ελεγκτές της ΑΑΔΕ, εκτός από τις κλασικές α-
γορές (σούπερ μάρκετ, λιανεμπόριο κλπ) θα εστιάσουν τους
ελέγχους τους στις ακόλουθες «δεξαμενές»:

• Τα ποσά των τόκων των καταθέσεων και των repos
που απέκτησε το φυσικό πρόσωπο κατά το προηγούμενο έ-
τος και ο φόρος που παρακρατήθηκε.

• Την κίνηση των τραπεζικών λογαριασμών εφόσον
αυτοί εμφάνισαν το 2021 κινήσεις άνω των €100.000.

• Τα μερίσματα που καταβλήθηκαν σε φυσικά και νο-
μικά πρόσωπα εντός του 2021, για τα οποία κοινοποιεί τα
σχετικά στοιχεία το ελληνικό Χρηματιστήριο.

• Τα χρηματικά ποσά που καταβλήθηκαν από φυσικά
πρόσωπα σε πιστωτικά ιδρύματα, εταιρείες παροχής πι-
στώσεων και εταιρείες χρηματοδοτικής μίσθωσης
(financial leasing) για τοκοχρεολυτική απόσβεση δανείων
(στεγαστικά, καταναλωτικά κ.λπ.), περιλαμβανομένων και
των δεδουλευμένων και καταβληθέντων τόκων, τόκων υ-
περημερίας κ.λπ.

• Τα στοιχεία των ασφαλιστικών συμβολαίων ζωής,
θανάτου, προσωπικών ατυχημάτων και ασθένειας.

• Το κόστος των νοσηλίων σε ιδιωτικά θεραπευτήρια
και των διδάκτρων σε ιδιωτικά σχολεία.

• Το κόστος της σταθερής και της κινητής τηλεφωνίας
όπως και του ηλεκτρικού ρεύματος.

• Το κόστος της ύδρευσης, για τους πελάτες που η ετή-
σια κατανάλωση νερού υπερβαίνει το ποσό των €1.000.

Με την απώλεια των φορολογικών 
εσόδων να ανέρχεται καθ’ υπολογι-

σμόν σχεδόν στο 10% του ΑΕΠ και τις 
Βρυξέλλες να έχουν δρομολογήσει την 
επαναφορά των δημοσιονομικών κανόνων,
περιθώρια για μπαλώματα δεν υπάρχουν

• Ο διοικητής της ΤτΕ 
Γ. Στουρνάρας έχει αναδείξει 
το μέγεθός της φοροδιαφυγής 
και ο υπουργός Οικονομικών 

Κ. Χατζηδάκης βάζει 
μπρος τις μηχανές 

των ελεγκτικών μηχανισμών
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Οι μη έχοντες καλή… σχέση με
την ειδησεογραφία του διε-
θνούς επιχειρείν πρωτάκου-
σαν το όνομα του fund
Macquarie όταν στο τέλος του
περσινού Φλεβάρη ολοκλή-
ρωσε την «απόβασή» της στην
Ελλάδα και στον ΔΕΔΔΗΕ ε-
ξαγοράζοντας το 49% της
συμμετοχής της ΔΕΗ στον
Διαχειριστή του εγχώριου δι-
κτύου διανομής ηλεκτρικού έ-
ναντι του ποσού του 1,32 δισ.
ευρώ και αποκτώντας ταυτό-
χρονα αυξημένα δικαιώματα
στο μάνατζμεντ. 

Του Νίκου Τσαγκατάκη

B
εβαίως η αγορά δεν είχε την
ίδια… άγνοια ημών των
«κοινών θνητών», αφού η
αυστραλιανή Macquarie α-
πό τα τρία άτομα προσωπι-

κό που είχε όταν ξεκινούσε τη λειτουρ-
γίας της τον Δεκέμβρη του 1969 (με
την επωνυμία Hill Samuel Australia)
είναι εδώ και χρόνια ο μεγαλύτερος
διαχειριστής πάγιων υποδομών στον
πλανήτη και ο κορυφαίος χρηματοοι-
κονομικός σύμβουλος συγχωνεύσεων
και εξαγορών της Αυστραλίας, με υπό
διαχείριση περιουσιακά στοιχεία άνω
των 871 δισεκατομμυρίων δολαρίων,
παρουσία σε 34 αγορές και στελεχιακό
δυναμικό που ξεπερνά τους 20.000 ερ-
γαζόμενους.

Μετά, λοιπόν, από το «μπάσιμό» της
στον ΔΕΔΔΗΕ η Macquarie ετοιμάζε-
ται για τα επόμενα ελληνικά «βήματά»
της. Ένα από αυτά θα είναι –εκτός συ-
γκλονιστικού απροόπτου– ξανά στον
εγχώριο ενεργειακό κλάδο και θα αφο-
ρά την είσοδό της στο μετοχικό κεφά-
λαιο της Enel Green Power Hellas. 

Οι δημοσιογραφικές πληροφορίες
που έχουν δει το φως της δημοσιότη-
τας θέλουν τους Αυστραλούς του
Macquarie Group να βρίσκονται σε συ-
ζητήσεις με τους Ιταλούς της ENEL και
όπως λέγεται οι διαπραγματεύσεις ο-
δεύουν προς την επιτυχή ολοκλήρωσή
τους για την εξαγορά του 50% της εν
Ελλάδι ιταλικής θυγατρικής, έναντι τι-
μήματος που εκτιμάται ότι θα αγγίξει
την περιοχή του μισού δισεκατομμυρί-
ου δίχως να περιλαμβάνει και απόκτη-
ση του management της εταιρείας που
η ΕNEL θα κρατήσει για τον εαυτό της. 

Deal με προοπτικές 
και καλή… προίκα
Η Enel Green Power Hellas δραστη-
ριοποιείται στην Ελλάδα από το 2008

και έκτοτε έχει «χτίσει» μία διόλου ευ-
καταφρόνητη ενεργειακή προίκα. Μά-
λιστα κατά τη διάρκεια της περσινής
χρονιάς εξαγόρασε και ενσωμάτωσε 8
εταιρείες φωτοβολταϊκών, ενισχύοντας
το παραγωγικό δυναμικό της και φτά-
νοντας σήμερα να διαθέτει 59 πάρκα
συνολικής εγκατεστημένης ισχύος 482
MW προερχόμενης από αιολική, ηλια-
κή και υδροηλεκτρική ενέργεια καθώς
και 6 επιπλέον φωτοβολταϊκά πάρκα
(σ.σ. στην Κοζάνη) ισχύος 84 MW τα

οποία βρίσκονται στο στάδιο της κατα-
σκευή. 
Η προϋπολογισμού €68 εκατ. κοζανί-
τικη συστοιχία των φ/β της Enel Green
Power Hellas βρίσκεται σε υψόμετρο
750 μέτρων κοντά στα χωριά Μαυρο-
δένδρι και Σιδεράς και αναμένεται να
ολοκληρωθεί εντός του τρέχοντος έ-
τους. 

Πρόκειται για έργο που αφενός στη-
ρίζει έμπρακτα την τοπική κοινωνία
στο επίπεδο της ενίσχυσης της απα-

σχόλησης με νέες θέσεις εργασίας αφε-
τέρου εκτιμάται ότι θα συμβάλει ουσια-
στικά στην αντιμετώπιση της ενεργεια-
κής κρίσης αφού όταν θα τεθεί σε πλή-
ρη λειτουργία θα μπορεί να καλύψει τις
ανάγκες 35.000-40.000 νοικοκυριών.

Σε κάθε περίπτωση η κινητικότητα
στο τρίγωνο Αυστραλία - Ελλάδα - Ιτα-
λία είναι μεγάλη. Στη γενέτειρα χώρα
της Macquarie, η Enel Green έχει στο
portfolio της τρεις μονάδες συνολικής
ισχύος 310 MW, ενώ πριν από μερι-
κά 24ωρα η ιαπωνική Inpex
Corporation ανακοίνωσε την εξαγορά
του 50% της θυγατρικής της Enel στην
Αυστραλία.

Τo εν λόγω deal έχει τη σημασία του
καθώς πέραν του γεγονότος ότι συμβα-
δίζει με το τρέχον στρατηγικό πλάνο
των Ιταλών της Enel για υλοποίηση συ-
νεργασιών σε ορισμένες επιχειρήσεις
και γεωγραφικές περιοχές που θα ενι-
σχύσουν τη δημιουργία asset value, το
πιθανότερο όλων είναι ότι θα χρησι-
μοποιηθεί ως μπούσουλας για την εξα-
γορά της Enel Green Power Hellas α-
πό την Macquarie.

«Μνηστήρας» 
και για την Αττική Οδό 
Για τον παγκόσμιο κολοσσό στον τομέα
της διαχείρισης πάγιων υποδομών ο
διαγωνισμός που «τρέχει» το Υπερτα-
μείο (μέσω του ΤΑΙΠΕΔ) για την 25ετή
σύμβαση που αφορά τη λειτουργία, συ-
ντήρηση και εκμετάλλευση της Αττικής
Οδού δεν είναι μια αδιάφορη ιστορία.

Κι αυτό αποδεικνύεται από το γεγο-
νός ότι με «συνεταίρο» την Fincop
Infrastructure Ltd, το επενδυτικό όχημα
του Ομίλου Κοπελούζου, η Macquarie
Asset Management Motorway Holdings
είναι ένα από τα 6 επενδυτικά σχήματα
που κατέθεσαν αρχικές προσφορές για
να πάρουν το έργο.

Ανεξαρτήτως της κατάληξης που θα
έχει για την Macquarie ο διαγωνισμός
για την Αττική Οδό όταν ολοκληρω-
θούν οι τυπικές διαδικασίες (αξιολό-
γηση φακέλων, κατάθεση δεσμευτικών
προσφορών), δεν αλλοιώνεται η ολο-
φάνερη πρόθεση των επικεφαλής του
αυστραλιανού fund να χτίσουν και άλ-
λες θέσεις στην ελληνική αγορά.

Mεγάλο «προξενιό»
στην ενέργεια

«Νύφη» η Enel Green Power Hellas, με τον παγκόσμιο κολοσσό Macquarie
Group να εξαγοράζει το 50% της εταιρείας έναντι μισού δισεκατομμυρίου ευρώ↪
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Το μπαζούκας
της… πείνας 
«όπλισε» 
ο Πούτιν

Ακριβώς μια τέτοια ημέρα του Ι-
ουλίου ήταν πέρσι που το τουρκι-
κό μέγαρο Ντολμά Μπαχτσέ
στην Κωνσταντινούπολη άνοιγε
τις πύλες του για να υποδεχτεί
τον υπουργό Άμυνας της Ρω-
σίας, Σεργκέι Σοϊγκού, και τον υ-
πουργό Υποδομών της Ουκρα-
νίας, Ολεξάντρ Κουμπράκοφ. 

Του Νίκου Τσαγκατάκη

Μ
ε πέντε μήνες πολέμου
στην… πλάτη και αφού εί-
χαν προηγηθεί εβδομάδες
διαπραγματεύσεων υπό
την αιγίδα του ΟΗΕ, οι

δύο «εμπόλεμοι» αξιωματούχοι έβαζαν ε-
κείνο το απόγεμα της 22ας Ιουλίου 2022
τις υπογραφές τους στη συμφωνία που θα
επέτρεπε να εξαχθούν μέσω Εύξεινου Πό-
ντου τα εκατομμύρια τόνοι ουκρανικών σι-
τηρών και λιπασμάτων που ήταν εγκλωβι-
σμένα. Όσο σημαντική και ελπιδοφόρα ή-
ταν τότε η άρση των περιορισμών που εί-
χαν βάλει φωτιά στις διεθνείς αγορές των
τροφίμων και γεννούσαν την εύλογη αγω-
νία για ξέσπασμα κρίσης επισιτισμού στον
πλανήτη, τόσο μεγάλο πισωγύρισμα απο-
τελεί σήμερα η υπαναχώρηση της Ρωσίας
από το (γεω)πoλιτικό-οικονομικό deal. 

Ως γνωστόν, με το «καλημέρα» της εβδο-
μάδας το Κρεμλίνο ανακοίνωσε δια στόμα-
τος του εκπροσώπου του, Ντμίτρι Πε-
σκόφ, ότι η Μόσχα ανακρούει πρύμναν
μέχρι νεοτέρας από τη συμφωνία για τα σι-
τηρά. Ο λόγος; η Ρωσία θεωρεί ότι δεν εκ-
πληρώνεται ο εκ των ων ουκ άνευ όρος του
memorandum που συνόδευε τη συμφωνία
του ’22 και ο οποίος προέβλεπε ότι οι ενα-
ντίον της κυρώσεις της Δύσης δεν θα αφο-
ρούν ούτε άμεσα ούτε έμμεσα την πρόσβα-
ση των ρωσικών σιτηρών και λιπασμάτων
στις παγκόσμιες αγορές. 

Προβλεπόταν, ειδικότερα, ότι θα επι-
τρεπόταν στην Ρωσική Αγροτική Τράπεζα
(Rosselkhozbank) να χρησιμοποιεί το πα-
γκόσμιο σύστημα χρηματοοικονομικών
συναλλαγών SWIFT, θα επανεκκινούσε η
διαδικασία προμηθειών γεωργικού εξο-
πλισμού, ανταλλακτικών και υπηρεσιών
και θα αποκαθίστατο το έργο του αγωγού
αμμωνίας Τολιάτι-Οδησσού (σ.σ. είναι ο
μεγαλύτερος στον πλανήτη) που μεταφέρει
λιπάσματα από τη Ρωσία στην Ουκρανία
στην περιοχή του Χάρκοβο. 

Εκβιασμός και ομηρία…
Αν και η Μόσχα θεωρεί ότι οι παραπάνω
πρόνοιες της διεθνούς συμφωνίας είχαν
μείνει κενό γράμμα μέχρι σήμερα, η αρχι-
κά τετράμηνη «Πρωτοβουλία για τα Σιτηρά
της Μαύρης Θάλασσας» είχε… περπατή-
σει με διαδοχικές ανανεώσεις της ισχύος
της (σ.σ. για +4, +2 και +2 μήνες μέχρι τις
17 Ιουλίου) ώσπου ο νεο-τσάρος Βλαντι-
μίρ Πούτιν τράβηξε την περόνη από την
χειροβομβίδα. Όπου «χειροβομβίδα» η α-
πειλή να πεινάσει ένας κόσμος ολόκληρος,
ειδικά σε μέρη του πλανήτη που ο λιμός
δεν είναι ένα δυνητικό σενάριο αλλά μία
ζοφερή πραγματικότητα. Όπως χαρακτη-
ριστικά σημειώνει η εκτελεστική διευθύ-
ντρια του Παγκόσμιου Επισιτιστικού Προ-
γράμματος (WFP) των Ηνωμένων Εθνών,

Σίντι Μακ Κέιν, «η Πρωτοβουλία της Μαύ-
ρης Θάλασσας αποτέλεσε σανίδα σωτηρίας
για εκατομμύρια ανθρώπους κατά τη διάρκεια
μιας άνευ προηγουμένου παγκόσμιας κρίσης
πείνας». Σε νούμερα, αυτή η δήλωση μετα-
φράζεται σε περίπου 400 εκατομμύρια αν-
θρώπους που διαβιούν υπό άθλιες συνθή-
κες σε χώρες της Αφρικής –όπως η Σομα-
λία, το Σουδάν, η Αιθιοπία, η Κένυα, η Λι-
βύη, η Τυνησία, η Αλγερία, η Αίγυπτος και
άλλες– αλλά και της Ασίας. Από την έναρξη

της πρωτοβουλίας τον Αύγουστο του
2022,  έχουν μεταφερθεί από ουκρανικά
λιμάνια στην Αιθιοπία, την Υεμένη, το Αφ-
γανιστάν, το Σουδάν, τη Σομαλία, την Κέ-
νυα και το Τζιμπουτί.

Για όλους αυτούς τους φτωχοδιάβολους
του κόσμου, οι περισσότεροι από 625.000
τόνοι σίτου που από τον Αύγουστο του
2022 –βάσει των στοιχείων του Συμβου-
λίου της Ευρώπης–  τους έχουν διοχετευ-
τεί, αποτελούσε μάννα εξ… ευξείνιας θά-

λασσας, που όμως τώρα «στερεύει», με
τους ίδιους να μετατρέπονται σε «ομήρους
πείνας» και τα τρόφιμα σε εκβιαστικό μο-
χλό πίεσης της Δύσης. Φυσικά η Ρωσία
δεν αποδέχεται αυτή την θεώρηση των
πραγμάτων και αντιτείνει ότι καταρχάς η
απόφασή της να αναστείλει τη συμμετοχή
της στη συμφωνία για τα σιτηρά δεν συν-
δέεται με την πρόσφατη ουκρανική επίθε-
ση στη γέφυρα της Κριμαίας και κατά δεύ-
τερον ότι είναι «αναμφίβολα» έτοιμη να ε-
ξαγάγει δωρεάν σιτηρά προς τις χώρες της
Αφρικής που τα έχουν ανάγκη. Σύμφωνα,
μάλιστα, με τον εκπρόσωπο του Κρεμλί-
νου, Ντ. Πεσκόφ, η δήλωση διαθεσιμό-
τητας της Μόσχας θα συζητηθεί με τους Α-
φρικανούς εταίρους της Ρωσίας στο πλαί-
σιο των εργασιών της επερχόμενης –στα
τέλη του τρέχοντος μηνός– συνάντησης κο-
ρυφής Ρωσίας-Αφρικής που θα λάβει χώ-
ρα στην Αγία Πετρούπολη.

Δεν πείθεται η Δύση 
Τα ρωσικά επιχειρήματα δεν φαίνεται να
πείθουν τη Δύση κι αυτό αποδεικνύεται α-
πό τις τοποθετήσεις αξιωματούχων και η-
γετών που μιλούν εμφατικά για λογικές ε-
κβιασμού εκ μέρους της Μόσχας. Συγκε-
κριμένα, οι ΗΠΑ στέκονται στο προφανές
ότι δηλαδή το μονομερές ρωσικό «στοπ»
στη συμφωνία των σιτηρών «θα επιδεινώ-
σει την επισιτιστική ασφάλεια και θα βλά-
ψει εκατομμύρια” ανθρώπους», η Γερμα-
νία χαρακτήρισε «αρνητικό» το μήνυμα
«που στέλνει στον υπόλοιπο κόσμο η Ρω-
σία», ενώ η Γαλλία και η Πολωνία κάνουν
λόγο για εκβιασμό.

«Ο Πούτιν αποφάσισε να χρησιμοποι-
ήσει ως όπλο τα τρόφιμα και πιστεύω ότι
πρόκειται για τεράστιο λάθος» είπε ο πρό-
εδρος της Γαλλίας, Εμανουέλ Μακρόν,
μετά από την ολοκλήρωση της Συνόδου
ΕΕ-CELAC στις Βρυξέλλες. Στο ίδιο μήκος
κύματος, ο υπουργός Γεωργίας της Πολω-
νίας, Ρόμπερτ Τέλους, δήλωσε στο πρα-
κτορείο Reuters ότι «σίγουρα η Ρωσία χρη-
σιμοποιεί τα σιτηρά ως πυρομαχικά» και κά-
λεσε την Ευρωπαϊκή Ένωση να συμβάλει
στη βελτίωση της εφοδιαστικής αλυσίδας
των σιτηρών.

• Τι σηματοδοτεί
η μέχρι νεοτέρας
αποχώρηση της
Ρωσίας από τη
συμφωνία 
για τα σιτηρά

Σε
εκβιαστική
ομηρία
400.000.000
άνθρωποι που
λιμοκτονούν
σε χώρες 
της Αφρικής
και της Ασίας
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της «Άποψης» 
αποκαλύψεις και
«καυτά» θέματα 

για όλους 
και για όλα

Θύμα 
ο Γκαρσία-
εξιλαστήριο
θύμα 
ο Μπότο
▶ΣΕΛ. 21

Παρέμβαση
της Πολιτείας
για το
χαράτσι 
της ΕΠΟ
▶ΣΕΛ. 17

Η δυσάρεστη
απόφαση του
Γιοβάνοβιτς
▶ΣΕΛ. 18

Μόνο για 
τον Ενκόγκ
πλήρωσε 
ο Ιβάν, τα
τσέπωσε για
τον Ίνγκασον
▶ΣΕΛ. 18

Υπερκοριός
ΕΥΠ: 
Τα στημένα
ενδιαφέρουν,
όχι οι δίμε-
τρες και τα βί-
τσια για το σεξ  
▶ΣΕΛ. 18
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▶ΣΕΛ. 14

ΠΑΟ, ΠΑΟΚ, ΟλυμΠιΑΚΟς
λίγο χρήμα 

στις μεταγραφές…
μόνο ελεύθεροι…

Τα ευρωπαϊκά παιχνίδια αρχίζουν σε μια εβδομάδα, αλλά «πράσινοι»,
«ασπρόμαυροι» και «ερυθρόλευκοι» παρουσιάζονται ανέτοιμοι με

ερωτηματικά για τις –με λίγο χρήμα- μεταγραφές τους     ▶ΣΕΛ. 12-13





Το εύκολο γκολ είναι
και πάλι ζητούμενο για
τους «πράσινους» που
δεν προχώρησαν στην

μεταγραφή σέντερ φορ!
▶ΣΕΛ. 11
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